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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ) 

 Καλημέρα σας.   

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίασης της Βουλής και παρακαλώ τους έντιμους βουλευτές 
να δηλώσουν την παρουσία τους.   

 Παρακαλώ τους γραμματείς να διαπιστώσουν αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(ΑΝΝΙΤΑ ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Εξοχότατε κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Ελλήνων, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Σας καλωσορίζω στη σημερινή συνεδρία της Βουλής στην Κύπρο με ιδιαίτερα αισθήματα χαράς και 
αληθινής αδελφικής αγάπης. 

 Η σημερινή σας επίσκεψη, η πρώτη εκτός Ελλάδας μετά την εκλογή σας και την ανάληψη των υψηλών 
σας καθηκόντων, πέραν των ισχυρών συμβολισμών που εκπέμπει, επιβεβαιώνει και εμπράκτως για ακόμη μια 
φορά το αρραγές και συμπαγές μέτωπο Ελλάδας-Κύπρου.  Επιβεβαιώνει στην πράξη την κοινή μας 
πεποίθηση, αλλά και την ισχυρή μας βούληση για συμπόρευση και ομοψυχία σε μια περίοδο ιδιαιτέρως κρίσιμη 
για τα συμφέροντα των χωρών μας.  Σε αυτή τη δύσκολη συγκυρία η ενότητα και η αποφασιστικότητα 
αποτελούν για Ελλάδα και Κύπρο ισχυρή προωθητική δύναμη, για να υπερβούμε εμπόδια, να ξεπεράσουμε 
δυσκολίες, να αντιμετωπίσουμε με επιτυχία τις προκλήσεις των καιρών και να προχωρήσουμε αισιόδοξα προς 
ένα καλύτερο μέλλον. 

 Αγαπητέ Πρόεδρε, 

 Επιθυμώ ιδιαιτέρως να σας ευχαριστήσω για τη στήριξη και τη βοήθεια που διαχρονικά η Βουλή των 
Ελλήνων παρέχει σε κάθε προσπάθεια και πρωτοβουλία της Βουλής των Αντιπροσώπων σε διεθνές και 
ευρωπαϊκό επίπεδο για την ανάδειξη και καταδίκη της εγκληματικής συμπεριφοράς της Τουρκίας έναντι της 
Κύπρου και του λαού της.  Μιας συμπεριφοράς απάνθρωπης, βάρβαρης, ανεπίτρεπτης και καταδικαστέας, 
πέρα και έξω από κάθε κανόνα δικαίου, ηθικής και πολιτισμού.  Μιας συμπεριφοράς που στηρίζεται 
αποκλειστικά και μόνο στο πρωτόγονο και αιματοβαμμένο δίκαιο του ισχυρού, εκτός πλαισίου και κανόνων 
διεθνούς δικαίου, καθώς και σε πλήρη αντίθεση με τις οικουμενικά αποδεκτές αρχές και αξίες του ανθρώπινου 
πολιτισμού. 

 Φίλε Πρόεδρε,  
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 Η συνεργασία της Βουλής των Αντιπροσώπων με τη Βουλή των Ελλήνων τα τελευταία χρόνια έχει 
εισέλθει σε μια νέα και ακόμα πιο δημιουργική περίοδο.  Η συνεργασία μας στο πεδίο της ανάδειξης των 
ιστορικών αρχείων και μαρτυριών 

 

 έφερε στο φως και στη δημόσια σφαίρα τον Φάκελο της Κύπρου, που η Βουλή των Ελλήνων κρατούσε για 
χρόνια στο αρχείο της.  Η ψηφιακή επεξεργασία και αποτύπωση, καθώς και η έντυπη έκδοση του Φακέλου της 
Κύπρου θα συμβάλουν ουσιαστικά και καθοριστικά στην ιστορική έρευνα και μελέτη των γεγονότων του 1974.  
Θα αποτελέσουν ιστορική παρακαταθήκη για τις μελλοντικές γενεές, καθώς και ένα σημαντικό βήμα, για να 
φωτιστούν εναπομείνασες σκοτεινές πλευρές της κυπριακής τραγωδίας.  

 Τίποτα δεν πρέπει να μείνει κρυφό.  Οφείλουμε να πορευτούμε στον δρόμο της αλήθειας και της 
διαφάνειας.  Η πλήρης ανάδειξη και δημοσιοποίηση του ιστορικού αυτού αρχείου θα βοηθήσει ποικιλοτρόπως 
την προσπάθεια για εθνική αυτογνωσία και θα συμβάλει ουσιαστικά στην απαραίτητη αυτοκριτική, προκειμένου 
να αποφευχθούν στο μέλλον λάθη που θα πληγώσουν το έθνος, την πατρίδα και τον λαό μας.  Όπως 
συμφωνήσαμε και στις κατ’ ιδίαν συνομιλίες μας, το έργο αυτό πρέπει να συνεχισθεί με ακόμα πιο εντατικούς 
ρυθμούς, ώστε το ταχύτερο δυνατόν να δουν το φως της δημοσιότητας ακόμα περισσότερα στοιχεία, ακόμα 
περισσότερες αλήθειες. 

 Αγαπητέ Πρόεδρε, 

 Ελλάδα και Κύπρος αποτελούν κράτη που τηρούν και σέβονται το διεθνές δίκαιο, τα δικαιώματα του 
ανθρώπου, τις αρχές και τις αξίες του ευρωπαϊκού πολιτισμού που αποτελούν άλλωστε και τα θεμέλια του 
κοινού μας ευρωπαϊκού σπιτιού. Συμμεριζόμαστε τις ίδιες αξίες για ελευθερία, δημοκρατία, ειρηνική επίλυση 
των διαφορών και σεβασμό του διεθνούς και ευρωπαϊκού δικαίου.  Γι’ αυτό και παραμένουμε σταθερά 
προσηλωμένοι στον στόχο της δίκαιης, λειτουργικής και βιώσιμης λύσης του Κυπριακού.   

 Δυστυχώς όμως, απέναντί μας έχουμε την Τουρκία.  Δε θέλουμε και δεν επιζητούμε να διευθετήσουμε 
το εθνικό μας θέμα συμμετέχοντας σε πονηρά ανατολίτικα παζάρια.  Είμαστε διατεθειμένοι να εισέλθουμε σε 
συνομιλίες.  Συνομιλίες όμως όπου η άλλη πλευρά δε θα προσέρχεται με νέο-οθωμανικές προσεγγίσεις. 

 Επιζητούμε τα αυτονόητα που ισχύουν για όλα τα κράτη-μέλη του ΟΗΕ και πηγάζουν από τον 
Καταστατικό Χάρτη του ΟΗΕ, αλλά και από τις πρόνοιες του διεθνούς και ευρωπαϊκού δικαίου, όλα αυτά που 
σε τελική ανάλυση θα έπρεπε να θεωρούνταν αυτονόητα και δεδομένα για τη διεθνή κοινότητα και την 
ευρωπαϊκή μας οικογένεια.  Γι’ αυτό και επιδιώκουμε λύση που δε θα νομιμοποιεί τα κατοχικά τετελεσμένα, 
αλλά θα τα καταργεί.  Λύση που δε θα ποδηγετείται, δε θα επιτηρείται και δε θα εκβιάζεται καθημερινά από τη 
λόγχη των στρατευμάτων κατοχής.  Λύση που θα τερματίζει τη στρατιωτική κατοχή και θα διασφαλίζει την 
αποχώρηση όλων των τουρκικών κατοχικών στρατευμάτων από το νησί.  Λύση που θα εξασφαλίζει τη 
συνέχεια της Κυπριακής Δημοκρατίας, τα δικαιώματα και τις βασικές ελευθερίες όλων των Κυπρίων πολιτών 
ανεξαρτήτως καταγωγής και εθνικής προέλευσης.  Λύση χωρίς αναχρονιστικές εγγυήσεις, συρματοπλέγματα, 
οδοφράγματα, διαχωριστικά τείχη και φυσικά χωρίς εποίκους.  Λύση πλήρως συμβατή με το διεθνές και 
ευρωπαϊκό δίκαιο.  Δυστυχώς όμως, τέτοια λύση δεν επιθυμεί η Τουρκία, η οποία προτάσσει τη στρατιωτική 
της δύναμη.   

 Αντιθέτως, η Τουρκία εκμεταλλεύεται στο έπακρο τους Τουρκοκυπρίους συμπατριώτες μας, τουρκοποιεί 
τα κατεχόμενα, μεταφέρει παρανόμως εποίκους, ενισχύει τα στρατεύματα κατοχής και αλλοιώνει το 
πολιτισμικό, ιστορικό και θρησκευτικό παρελθόν της περιοχής που παρανόμως κατέχει.  Έχει θέσει ως στόχο 
και προτεραιότητά της τη διαιώνιση των τετελεσμένων της εισβολής.  Γι’ αυτό άλλωστε και ποτέ μέχρι σήμερα 
δεν προσήλθε στις συνομιλίες με εποικοδομητικό πνεύμα και ειλικρινή διάθεση για εξεύρεση μιας πραγματικά 
λειτουργικής και βιώσιμης λύσης του Κυπριακού. 

 Φίλε Πρόεδρε, 

 Σε μια δύσκολη γεωπολιτικά περίοδο, σε μια περιοχή που γεννά διενέξεις και αντιπαλότητες, όπως αυτή 
της Ανατολικής Μεσογείου, Ελλάδα και Κύπρος αποτελούν νησίδες δημοκρατίας, σταθερότητας, ανάπτυξης, 
ειρήνης και ασφάλειας.  Δίνουμε μεγάλη σημασία στην ειρήνη, τη φιλία και τη συνεργασία με τα γειτονικά μας 
κράτη, με τους λαούς και τα έθνη της περιοχής μας.  Οικοδομούμε τις εξωτερικές μας σχέσεις βασιζόμενοι στην 
αλληλοκατανόηση και τον σεβασμό, στην αρχή της ισότητας, της ειρηνικής επίλυσης των διαφορών, του 
δικαίου και του αμοιβαίου οφέλους. 

 Κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Ελλήνων, 

 Τα τελευταία χρόνια Ελλάδα και Κύπρος οικοδομούν με συνέπεια και συνέχεια μια σειρά από τριμερείς 
συνεργασίες με κράτη της περιοχής μας.  Συνεργασίες που εδράζονται όχι μόνο στη σύμπλευση και 
συμπόρευση των κυβερνήσεων των κρατών μας, αλλά και στη στενή συνεργασία των νομοθετικών μας 
σωμάτων, κάτι που προσδίδει σε αυτές και ευρύτερα νομιμοποιητικά, φιλολαϊκά και αναπτυξιακά 
χαρακτηριστικά. 
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 Είναι αλήθεια ότι η στενή συνεργασία, για να λειτουργήσει και να αποδώσει, θέλει χρόνο και υπομονή.  
Είναι γνωστό σε όλους μας ότι οι επιτυχημένες συνεργασίες και οι πραγματικές φιλίες δοκιμάζονται σε 
περιόδους ανάγκης και κρίσεων.  Εκεί αποδεικνύουν το πόσο χαλυβδωμένες και δυνατές είναι.  Πάντως, μέχρι 
σήμερα θεωρώ ότι βρισκόμαστε σε καλό και σωστό δρόμο.  Υπάρχουν όμως πολλά να γίνουν. 

 Αγαπητέ Πρόεδρε, 

 Ελλάδα και Κύπρος πορεύονται πλέον με μεγαλύτερη αυτοπεποίθηση προς το μέλλον, έχοντας αφήσει 
πίσω τους την οδυνηρή εμπειρία της οικονομικής κρίσης.  Ακόμη όμως και κατά τη διάρκεια αυτής της 
δραματικής εμπειρίας Ελλάδα και Κύπρος παρέμειναν ενωμένες και αλληλέγγυες.  Οι διμερείς μας σχέσεις είναι 
τόσο στενές και δοκιμασμένες, που είναι μάλλον αδόκιμο να μιλάμε για περαιτέρω βελτίωση και σύσφιξη των 
σχέσεών μας.  

 Μπορούμε όμως να μιλήσουμε για ακόμα πιο απτά αποτελέσματα, για περισσότερα παραδοτέα και 
παραγόμενα έργα στην οικονομία, το εμπόριο, τη ναυτιλία, τον τουρισμό, την άμυνα, την ασφάλεια και την 
ευρωπαϊκή ολοκλήρωση.  Μπορούμε μαζί να ασχοληθούμε και να αναλάβουμε πρωτοβουλίες σε όλα τα 
σημαντικά προβλήματα που αντιμετωπίζει σήμερα η ανθρωπότητα, όπως η κλιματική αλλαγή, οι 
ανθρωπιστικές κρίσεις, η πολιτική προστασία και η διαχείριση κρίσεων και καταστροφών, το κυβερνοέγκλημα, 
η πειρατεία κ.λπ.  

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Με αυτές τις σκέψεις σάς συγχαίρω θερμά γι’ ακόμη μια φορά για την εκλογή σας στο αξίωμα του 
Προέδρου της Βουλής των Ελλήνων και σας εύχομαι κάθε επιτυχία στο δύσκολο έργο σας! 

 Εξοχότατε κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Ελλήνων, τώρα έχετε τον λόγο.   

 Θα παρακαλέσω τον κοσμήτορα να οδηγήσει τον Πρόεδρο στο μικρόφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΒΟΥΛΗΣ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ: 

(ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ) 

 Εξοχότατε κύριε Πρόεδρε της Κυπριακής Δημοκρατίας, 

 Εξοχότατε κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Αντιπροσώπων, 

 Αξιότιμοι κύριοι και κυρίες βουλευτές,  

 Αποτελεί ιδιαίτερη χαρά και τιμή να βρίσκομαι σήμερα στην Κύπρο με την ιδιότητά μου ως Προέδρου της 
Βουλής των Ελλήνων και να απευθύνομαι σε εσάς από το ιστορικό αυτό βήμα της Βουλής των Αντιπροσώπων 
της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

 Η παρουσία μου εδώ σήμερα διατρανώνει την αταλάντευτη συστράτευση και τον διαρκή και στενό 
συντονισμό των δύο κοινοβουλίων, Ελλάδος και Κύπρου, στην κοινή μας προσπάθεια για την επίλυση του 
κυπριακού ζητήματος.  Η συμπόρευση αυτή αποτελεί το καλύτερο όπλο στον αγώνα μας για μια δίκαιη, 
βιώσιμη, αλλά και λειτουργική λύση.  Μία λύση η οποία θα λύνει τα προβλήματα, χωρίς να αναφύονται 
καινούρια.  Οι σχετικές Αποφάσεις του Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών αποτελούν την πυξίδα 
μας.  Προσδιορίζουν το πλαίσιο της λύσης η οποία πρέπει να διασφαλίζει την εφαρμογή του ευρωπαϊκού 
κεκτημένου σε ολόκληρη την κυπριακή επικράτεια. 

 Έχουμε καταστήσει σαφή σε όλους τους εμπλεκομένους την κοινή μας θέση ότι δε νοείται λύση χωρίς 
την πλήρη κατάργηση, όπως είπατε, κύριε Πρόεδρε, των εγγυήσεων, του επεμβατικού δικαιώματος και την 
αποχώρηση των κατοχικών στρατευμάτων.  Σταθερός, χωρίς να είναι μάταιος, σταθερός στόχος των 
προσπαθειών μας, προφανής πλέον σε ολόκληρη τη διεθνή κοινότητα είναι η αποκατάσταση της 
ανεξαρτησίας, κυριαρχίας και εδαφικής ακεραιότητας της Κυπριακής Δημοκρατίας με μία διεθνή 
προσωπικότητα και μία ιθαγένεια, χωρίς συστήματα εγγυήσεων που μας γυρίζουν σε εποχές που έχουν 
παρέλθει ανεπιστρεπτί. 

 Η σημασία αυτής της συμπόρευσης, αυτής της ταύτισης είναι μεγάλη, ιδίως αν αναλογιστεί κανείς από 
παλαιότερα επιπτώσεις δυσαρμονιών μεταξύ των χωρών μας, αλλά ιδιαίτερα αν αναλογιστεί κανείς πως οι 
υπόλοιποι παράγοντες από τους οποίους εξαρτάται η ποθητή επίλυση παραμένουν απολύτως ή εντόνως εκτός 
του δικού μας ελέγχου.  Δεν είναι συνεπώς η συμπόρευση ένα εύκολο λεκτικό καταφύγιο ενός αμήχανου 
ομιλητή που πρέπει να εκστομίσει μια συμπαθητική προτροπή για το χρέος των δύο χωρών.  Είναι βαθιά 
πολιτική και διπλωματική ανάγκη.  Το Κυπριακό έχει ήδη ιστορία και οι εξωγενείς από εμάς παράγοντες που το 
επηρέασαν έχουν ήδη ιστορικά καταγραφεί και ζυγιστεί ως διαμορφώσαντες τη σημερινή από πάσης πλευράς 
απαράδεκτη κατάσταση.  Η πεισματικά μυωπική πολιτική της Μεγάλης Βρετανίας στο ξεκίνημα του αγώνα, 
στην κρίσιμη δεκαετία του '50, έφερε το Κυπριακό σε σημείο βρασμού και παράλληλα ευνόησε τη διόγκωση του 
τουρκικού παράγοντα.  Ο τουρκικός επεκτατισμός καταπάτησε κάθε έννοια διεθνούς τάξης και οδήγησε σε 
χρήση ωμής βίας και σε απειλή κατά της ειρήνης.  Η ασυνέπεια άλλων μεγάλων δυνάμεων κλόνισε την 



 

4 

 

αξιοπιστία των διακηρύξεων περί δημοκρατίας, διεθνούς δικαίου και ελευθερίας και ο λεγόμενος «Τρίτος 
Κόσμος», καθώς και τα Hνωμένα Έθνη, όπου με τις ψήφους τους κυριαρχούν οι Αδέσμευτοι, έδειξαν την 
αδυναμία τους να εφαρμόσουν στην πράξη τις αρχές του Χάρτου. 

 Δεν ελέγχουμε προφανώς και τη γεωγραφία.  Γιατί αποδεικνύεται πως η γεωγραφία μπορεί να 
διαμορφώσει όχι μόνο την ιστορία, αλλά και το πεπρωμένο, όπως έγραψε πρόσφατα διεθνής κριτική βιβλίου 
για την ενδιαφέρουσα έκδοση με τίτλο «Αιχμάλωτοι της γεωγραφίας» του περίφημου διεθνούς διπλωματικού 
συντάκτη Τιμ Μάρσαλ.   

 Να όμως πώς περιγράφει ένας διακεκριμένος Γάλλος διανοητής και φιλέλληνας, ο Μωρίς Ντρυόν, την 
Κύπρο:  «Ακίνητο πλοίο, αγκυροβολημένο μέσα στον κόλπο που σχηματίζουν οι τρεις ήπειροι του παλαιού 
κόσμου, η Κύπρος είναι ο πρώτος σκοπός, η πρώτη έλξη, το πρώτο καταφύγιο των αρχαίων ναυτικών που 
έριχναν στα κύματα τα όνειρά τους για περιπέτειες και τις ελπίδες τους για εμπόριο.  Είναι όμως το πρώτο 
βήμα για τις μικρές χώρες, οι οποίες, ευρισκόμενες στις ακτές της Ασίας, της Αφρικής και της Ευρώπης, 
επιζητούν να επεκταθούν, για τις πόλεις που θέλουν να γίνουν βασίλεια, για τα βασίλεια που θέλουν να γίνουν 
αυτοκρατορίες και που βλέπουν στη θάλασσα το μέλλον της δυνάμεώς των.  Οι Αιγύπτιοι επιθυμούν να 
ασφαλίσουν το μέλλον της θαλάσσης όπου εκβάλλει ο Νείλος.  Χρειάζονται την Κύπρο.  Η Μινωική Κρήτη 
οργανώνει τη θαλασσοκρατορία της.  Χρειάζεται την Κύπρο.  Όταν οι Φοίνικες θα πάνε να ιδρύσουν την 
Καρχηδόνα, θα περάσουν αναγκαστικά από την Κύπρο.  Όταν οι Αχαιοί και γενικότερα οι Έλληνες θα 
επιδοθούν στην αποικιακή πολιτική και θα σπείρουν παντού πόλεις και πρακτορεία, θα είναι αναγκασμένοι να 
δημιουργήσουν στήριγμα στην Κύπρο.  Όλοι με τη σειρά τους, ανάλογα με τις περιστάσεις τις ιστορικές, θα 
θελήσουν να την κυριεύσουν ή να εξασφαλίσουν την εύνοιά της…  Όλοι λοιπόν εποφθαλμιούν την Κύπρο τη 
μοναδική».  Για να συμπληρώσει ο Ντρυόν αυτό που μόλις περιέγραψε:  Η αξία της Κύπρου, η βαρύτητα, η 
σημασία της, έγινε ταυτόχρονα και αιτία της πικρής της μοίρας. 

 Δεν μπορούμε τέλος να μετατρέψουμε στη διεθνή σκηνή το μέγεθος του δικαίου σε δύναμη του δικαίου.  
Και, αν ο ΟΗΕ εγκυμονεί ακόμη ελπίδες και αν στόχος σήμερα είναι ο γενικός γραμματέας του να συγκαλέσει 
μια νέα σύνοδο για την Κύπρο, αυτός ο ίδιος ο ΟΗΕ, που απέφυγε μεν να καταστεί όπως ακριβώς η Κοινωνία 
των Εθνών του Μεσοπολέμου, ευγενής προβολή του ρομαντισμού από τη φιλολογία του 19ου αιώνος στην 
πολιτική του 20ού αιώνος, δεν έχει ωστόσο αυτός ο ΟΗΕ παρά πεπερασμένες δυνατότητες και πάντως ακόμη 
το μέγεθος του δικαίου δε μεταφράζεται από την οργανωμένη έκφραση της διεθνούς κοινότητας σε δύναμη 
δικαίου. 

 Η περιφρόνηση τέλος του διεθνούς δικαίου από την Τουρκία συνιστά πεπατημένη και όχι κατ’ εξαίρεση 
διεθνή πρακτική της.  Στις 17 Φεβρουαρίου του '41 φέρ’ ειπείν, δυο μήνες πριν από τη γερμανοβουλγαρική 
εισβολή στην Ελλάδα, η Άγκυρα υπέγραφε τη δήλωση τουρκοβουλγαρικής φιλίας, που παραβίαζε 
απροσχημάτιστα το Βαλκανικό Σύμφωνο Συνεννόησης του 1934.  Η Τουρκία αθέτησε επίσης τη 
βρετανοτουρκική δήλωση αμοιβαίας αρωγής του 1939 για αμοιβαία σύμπραξη, ενώ παράδειγμα ακόμη πιο 
έκδηλης παραβίασης από την πλευρά της Τουρκίας στάθηκε η αθέτηση των υποχρεώσεων που απέρρεαν από 
τις Συμφωνίες Ζυρίχης και Λονδίνου του 1959, οι οποίες ρητά απαγόρευαν τη διχοτόμηση του νησιού.  Να γιατί 
η συμπόρευση δεν είναι απλώς και καθόλου ένα εύκολο λεκτικό καταφύγιο, αλλά βαθύτατη πολιτική και 
διπλωματική ανάγκη σύσσωμος ο ελληνισμός να δράσει συντονισμένα, ώστε να υπάρξει επανέναρξη των 
διαπραγματεύσεων και περαιτέρω ενίσχυση διεθνώς των ερεισμάτων της Κύπρου. 

 Για την Ελλάδα ο τερματισμός της τουρκικής κατοχής παραμένει σταθερά το κορυφαίο της μέλημα και η 
απόλυτη σταθερή στρατηγική επιδίωξη της εξωτερικής της πολιτικής.  Είναι ενθαρρυντικό ότι η εντεινόμενη 
τουρκική προκλητικότητα, που παραβιάζει κατάφωρα τα κυριαρχικά δικαιώματα της Κυπριακής Δημοκρατίας, 
δεν συναντά μόνο αντίδραση προερχόμενη από την άριστη συνεργασία Ελλάδος και Κύπρου.  Συναντά 
αντίδραση η οποία αφορά την ίδια την Ευρωπαϊκή Ένωση, γιατί η τουρκική παρανομία και προκλητικότητα 
πλήττει και την ίδια την ενεργειακή πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως προς την αδήριτη ανάγκη να 
διαφοροποιήσει τις πηγές πολύτιμης ενέργειας στη λεκάνη της Ανατολικής Μεσογείου. 

 Η συσπείρωση συνεπώς της πολιτειακής και πολιτικής ηγεσίας της Ελλάδος, αλλά και ολόκληρου του 
ελληνικού λαού στο πλευρό της δοκιμαζόμενης Κύπρου είναι και θα συνεχίσει να είναι πάνδημη, ουσιαστική και 
αταλάντευτη.  Όλοι προσβλέπουμε, κύριοι και κυρίες βουλευτές, σε μία ελεύθερη και επανενωμένη Κύπρο, 
όπου ο λαός στο σύνολό του θα απολαμβάνει τα αγαθά που προσφέρει απλόχερα το νησί, μέσα σ’ ένα 
περιβάλλον ειρήνης και ασφάλειας.  Ωστόσο, οι διαρκείς αγώνες του κυπριακού ελληνισμού για την επίτευξη 
οριστικής διευθέτησης του Κυπριακού δεν έχουν ακόμη δικαιωθεί.    

 Κατά το τελευταίο, όπως προείπα, χρονικό διάστημα η Τουρκία, με έξαρση της προκλητικότητος και με 
παράνομες ενέργειες στην αιγιαλίτιδα ζώνη και στην ΑΟΖ της Κύπρου, για άλλη μία φορά προσβάλλει την 
κυριαρχία της και επιχειρεί να την παρεμποδίσει από την άσκηση των κυριαρχικών της δικαιωμάτων που 
στηρίζονται ακλόνητα στο εθιμικό και στο συμβατικό διεθνές δίκαιο. 

 Οι θέσεις μας είναι κοινές και σταθερές και είχαν ως αποτέλεσμα τη διεθνή αποδοκιμασία της 
παράνομης αυτής συμπεριφοράς της Τουρκίας και την ομόφωνη υιοθέτηση μέτρων σε βάρος της από το 
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Συμβούλιο Εξωτερικών Υποθέσεων της ΕΕ.  Για άλλη μια φορά θα καταστήσουμε σαφές το μήνυμα προς 
όλους τους αποδέκτες ότι δοκιμασίες, προκλήσεις και απειλές δε μας κάμπτουν, αλλά αντίθετα ενισχύουν τη 
διαρκή συνεργασία και τον συντονισμό δράσης των δύο κρατών μας.  Θα ήθελα να σας διαβεβαιώσω και από 
το βήμα αυτό ότι χρησιμοποιούμε όλα τα διαθέσιμα από το διεθνές δίκαιο ειρηνικά, δίκαια και ισχυρά μέσα, για 
να διασφαλίσουμε τα δικαιώματά μας έναντι οιουδήποτε ενεργεί κατά παράβαση της διεθνούς νομιμότητας. 

 Το άγος της συνεχιζόμενης τουρκικής κατοχής και της αρνητικής στάσης της Άγκυρας καταδεικνύεται 
ταυτόχρονα και από την απροθυμία της να συμβάλει ουσιαστικά στο εξόχως ανθρωπιστικό ζήτημα της 
διερεύνησης της τύχης των αγνοουμένων μας, Κυπρίων και Ελλαδιτών.  Πρόκειται αναμφίβολα για την πιο 
τραγική και ανθρώπινη διάσταση του κυπριακού ζητήματος. 

 Επιτρέψτε μου από τη θέση αυτή να δηλώσω δυνατά ότι η Ελλάδα επιμένει και θα επιμένει στη 
διακρίβωση της τύχης ενός εκάστου των εξ Ελλάδος και εκ Κύπρου αγνοουμένων ως ελάχιστο μέτρο 
εκδήλωσης της υποστήριξής μας στις οικογένειές τους, στις οικογένειες αυτές που εδώ και σαράντα πέντε 
χρόνια βιώνουν το δράμα να μη γνωρίζουν την τύχη αγαπημένων τους προσώπων.  Για το θέμα αυτό θα 
συνεχίσουμε να εργαζόμαστε μαζί σας όσο εντατικά μπορούμε όσο αποφασιστικά χρειαστεί, για όσο χρόνο 
απαιτηθεί. 

 Η μοίρα που ορίζει τα δύο μας κράτη είναι κοινή.  Ήδη, ετεροχρονισμένα ως προς το ξεκίνημα αλλά 
τώρα, στην πορεία, ταυτόχρονα και οι δύο χώρες διεκδικούν μερίδιο στη σταθερή ευημερία και προκοπή τους, 
μετά το ξεπέρασμα των κρίσεων που τις έπληξε, ενίσχυση των διμερών τους σχέσεων, συνέχιση της 
συνεργασίας μας για την ανάδειξη της ιστορικής αλήθειας για την κυπριακή τραγωδία του 1974 με την 
παράδοση συντομότατα, έως αρχάς Οκτωβρίου, του έβδομου και του όγδοου τόμου των σχετικών ιστορικών 
αρχείων και μαρτυριών.  Σήμερα ενώπιόν σας είμαι ευτυχής εν σχέσει με την ανεπαίσθητη συμμετοχή μου στην 
ιστορικότητα των σχέσεών μας, αλλά είμαι και έμφροντις εν σχέσει με τη συγκυρία του κυπριακού ζητήματος.  
Επικρατεί όμως τελικά το «ευτυχής», γιατί πιστεύω βαθύτατα ότι οι κοινές προσπάθειες και οι κοινοί αγώνες 
Κύπρου και Ελλάδος θα δικαιώσουν τις ελπίδες για την επανένωση της νήσου και την επιστροφή του 
κυπριακού ελληνισμού στις πατρογονικές του εστίες. 

 Με την ελπίδα και την προσμονή, τη βάσιμη, παρά τις δυσκολίες, ελπίδα και προσμονή, η πολυπόθητη 
μέρα της επανένωσης της νήσου και της επιστροφής του κυπριακού ελληνισμού στις πατρογονικές του εστίες 
να μην αργήσει περισσότερο σας υπόσχομαι εκ μέρους της Βουλής των Ελλήνων ότι θα συνεχίσουμε μαζί τον 
αγώνα μέχρι την τελική δικαίωση.  Να γιατί, ξεκινώντας την ομιλία μου, εξέφρασα πως είναι χαρά και τιμή να 
βρίσκομαι σήμερα εδώ ες γην εναλίαν Κύπρον, ου μ’ εθέσπισεν οικείν όχι ο Απόλλων αλλά η κοινή μας μοίρα.   

 Ευχαριστώ.  

(Χειροκροτήματα) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εξοχότατε Πρόεδρε της Βουλής των Ελλήνων, 

 Σας ευχαριστώ. 

 Παρακαλώ τον κοσμήτορα να συνοδεύσει τον Πρόεδρο προς την έξοδο και τους συναδέλφους να 
παραμείνουν στη θέση τους για ελάχιστα λεπτά, για να συνεχίσουμε τις εργασίες της Βουλής. 

 Παρακαλώ.  

(Ώρα διακοπής:  11.40 π.μ.) 

(Ώρα επανέναρξης:  11.42 π.μ.) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Παρακαλώ να ξεκινήσουμε με τα υπόλοιπα θέματα της ολομέλειας. 

ΑΒΕΡΩΦ ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, προ ημερήσιας διάταξης. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ, κύριε Αβέρωφ. 

ΑΒΕΡΩΦ ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Ετοιμάσαμε ένα προσχέδιο ψηφίσματος για την Αμμόχωστο και το τι συμβαίνει και διενεμήθη στους 
συναδέλφους.  Δε ζητούμε να κατατεθεί.  Απλώς θα μπορούσαμε όλες οι ομάδες να το μελετήσουμε και ευχή 
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μας είναι να έρθει ένα κείμενο από όλα τα κόμματα, για να στείλουμε και το δικό μας μήνυμα ως κυπριακό 
κοινοβούλιο για το τι συμβαίνει με αυτές τις απαράδεκτες ενέργειες, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ, κύριοι.  Όπως συμφωνήσαμε χθες και για το ψήφισμα για τις κλιματικές αλλαγές, με την 
εισήγηση του κ. Περδίκη και τη συναίνεσή του, είχαμε πει να πάει στην επόμενη ολομέλεια και να αξιοποιηθεί 
αυτός ο χρόνος για πιθανή κατάληξη σε ένα κοινό κείμενο.  Με τον ίδιο τρόπο νομίζω να χειριστούμε και αυτό 
το ψήφισμα.  Υπάρχει μια παράδοση, ακόμα και σε καιρούς δύσκολους της Βουλής… Νομίζω να συνεχίσουμε 
έτσι.  Σας παρακαλώ.  Ευχαριστώ. 

 Πρέπει να πω επίσης, κύριοι συνάδελφοι, ότι συνεχίζεται η ζωντανή μετάδοση και δεν το λέω απλώς, για 
να το γνωρίζετε.  Θέλω να πω για τους ηλεκτρονικούς υπολογιστές που έχετε στα έδρανά σας ότι είναι μόνο 
για να τους δείτε σήμερα και πρέπει να τους αφήσετε στα έδρανα, να τους πάρει πίσω η υπηρεσία και, όταν θα 
έρθουμε την επόμενη φορά, θα είναι εν πλήρη λειτουργία.  Δεν πρέπει να τους ξεκινήσετε σήμερα, γιατί δεν 
έγιναν οι διευθετήσεις και μπορεί να υπάρξει κάποιο πρόβλημα με τη μετάδοση.   

 Τονίζω επίσης ότι οι ηλεκτρονικοί αυτοί υπολογιστές είναι για χρήση δική σας και όχι των συνεργατών 
σας, για την ολομέλεια της Βουλής και για τις επιτροπές.  Έτσι, από σήμερα κάνουμε ένα μεγάλο βήμα, ακόμα 
ένα μεγάλο βήμα, ώστε να μπούμε στην ηλεκτρονική εποχή χωρίς κόλλες και χαρτιά.  Υπάρχει σχέδιο, 
εφαρμόστηκε, πολλοί το ακολουθήσατε όπως και οι συνεργάτες σας.  Υπάρχει σχέδιο επιμόρφωσης.  Να σας 
παρακαλέσω…  Διότι οι αλλαγές που γίνονται δεν είναι μόνο ο ηλεκτρονικός υπολογιστής, είναι και τα 
προγράμματα e-oasis και τα λοιπά, τα οποία νομίζω ότι είναι πολύ χρήσιμα, για όσους ξεκίνησαν να τα 
χρησιμοποιούν.  Και σας ευχαριστώ για τη συνεργασία και οποιεσδήποτε παρατηρήσεις έχετε, παρακαλώ 
όπως μετατρέπονται σε εισηγήσεις, παρά σε μεμψιμοιρία.   

ΜΑΡΙΟΣ ΜΑΥΡΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ;  Ποιος θέλει το λόγο;  Δε θα μείνουμε…  Ναι, ο κ. Μαυρίδης, μόνο για ένα λεπτό. 

ΜΑΡΙΟΣ ΜΑΥΡΙΔΗΣ: 

 Πρόεδρε, ήθελα να αναφέρω με μεγάλη χαρά ότι σήμερα είναι ιστορική μέρα για τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων, διότι περνάμε σε μία νέα εποχή, όπως έχει τεθεί.  Απλά ήθελα να καλέσω όλους τους 
συναδέλφους να χρησιμοποιούν αυτή την υπηρεσία διότι είναι, όχι μόνο καλή προς το περιβάλλον, εξοικονομεί 
και πολύ χρόνο, διευκολύνει τη δουλειά μας, μπορείτε να διαβάσετε τα έγγραφα από οπουδήποτε και επίκεινται 
και βελτιώσεις στο σύστημα, ούτως ώστε να μπορούμε να καταθέτουμε και προτάσεις και τροποποιήσεις...   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κύριε Μαυρίδη… 

ΜΑΡΙΟΣ ΜΑΥΡΙΔΗΣ: 

 Επειδή φαίνεται ότι ακόμα κάποιοι δεν άρχισαν να το χρησιμοποιούν.  Δεν άρχισαν να το 
χρησιμοποιούν.  Και στις επιτροπές το χρησιμοποιούμε καθημερινά και είναι πάρα πολύ χρήσιμο. 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Και εγώ ευχαριστώ πάρα πού.  Δε θα υπάρχει και άλλη επιλογή, διότι δε θα έχει χαρτί.   

ΕΙΡΗΝΗ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ναι.   

ΕΙΡΗΝΗ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: 

 Απλώς επειδή είπε αυτά που είπε ο συνάδελφος, να πω ότι χρειαζόμαστε και καλό Wi-Fi.  Διότι, δε 
γίνεται να έχουμε συνέχεια διακοπές και να μην μπορούμε να έχουμε πρόσβαση στα έγγραφα! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Είπα ότι οποιεσδήποτε παρατηρήσεις έχετε να μετατρέπονται σε εισηγήσεις, αντί σε αρνητική 
μεμψιμοιρία.  Αν δεν εκάμναμεν τίποτε, δε θα φαινόταν με wi, με fi. 
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 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Με αφορμή και την επίσκεψη του Προέδρου της Βουλής των Ελλήνων σάς ανακοινώνω ότι η Βουλή των 
Αντιπροσώπων θα φιλοξενήσει στις αρχές του επόμενου έτους την έκθεση που διοργανώθηκε από τη 
Βιβλιοθήκη της Βουλής των Ελλήνων «Γλωσσόpolis - Περιηγήσεις στη νέα Ελληνική». Η συγκεκριμένη έκθεση, 
που πραγματεύεται το πολύ σημαντικό θέμα της γλωσσικής επικοινωνίας, παρουσιάζει εξαιρετικό ενδιαφέρον, 
αφού, χρησιμοποιώντας τη διασύνδεση των ανθρωπιστικών επιστημών με τις νέες τεχνολογίες, αναδεικνύει 
μέσα από διαδραστικές πρακτικές τις διαφορετικές εκφάνσεις της γλώσσας μας. Κατά τη φιλοξενία της στην 
Κύπρο η έκθεση θα συμπληρωθεί με θεματικές που σχετίζονται και με την κυπριακή διάλεκτο, για να 
εμπλουτιστεί.   

 Η Βουλή των Αντιπροσώπων χαιρετίζει την 12η επέτειο της Διεθνούς Ημέρας Δημοκρατίας, που 
εορτάζεται ετησίως στις 15 Σεπτεμβρίου, ύστερα από πρωτοβουλία της Διακοινοβουλευτικής Ένωσης, της 
οποίας η Βουλή των Αντιπροσώπων είναι ενεργό μέλος. Η φετινή επέτειος εντάσσεται στο πλαίσιο των 
εορτασμών των 130 χρόνων από την ίδρυση της Διακοινοβουλευτικής Ένωσης και αποτελεί ευκαιρία τα εθνικά 
κοινοβούλια να ενισχύσουν το σύνθημα της Ευρώπης, «Για τη δημοκρατία. Για όλους».  

 Το κυπριακό κοινοβούλιο, τιμώντας και φέτος τη Διεθνή Ημέρα της Δημοκρατίας, δεσμεύεται ότι θα 
συνεχίσει την έμπρακτη συνεισφορά του στην προώθηση των δημοκρατικών αρχών, αφουγκραζόμενο τα 
ζητήματα που απασχολούν τους πολίτες και προσφέροντας βήμα για αύξηση της συμμετοχικότητας, ενίσχυση 
της διαφάνειας και αντιμετώπιση των όποιων δημοκρατικών ελλειμμάτων αναφύονται. Η δημιουργία του 
θεσμού της «Παράλληλης Βουλής», καθώς και το «Σπίτι του Πολίτη», αποτελούν απτά παραδείγματα της 
υλοποίησης της δέσμευσης της Βουλής για αναβάθμιση του κοινοβουλευτισμού και των λειτουργιών του, 
καθώς και της εν γένει προώθησης της δημοκρατίας για όλους.  

 Για τις πρωτοβουλίες μας αυτές και γενικότερα για την προσήλωσή της στην προώθηση των 
δημοκρατικών θεσμών, η κυπριακή Βουλή εισέπραξε την έκφραση εκτίμησης από την Πρόεδρο της 
Διακοινοβουλευτικής Ένωσης, κ. Gabriela Cuevas Barron, κατά την εδώ πρόσφατη επίσκεψή της και ήδη 
βρισκόμαστε σε διαδικασία ενημέρωσης και άλλων κοινοβουλίων.  Θα συνεχίσουμε με συγκεκριμένες 
ενέργειες, προτάσσοντας τη λογοδοσία και τη διαφάνεια, τη συμμετοχή των πολιτών στα πολιτικά δρώμενα του 
τόπου και την προβολή των αρχών της Παγκόσμιας Διακήρυξης για τη Δημοκρατία.  

 Επίσης, κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ενημερώσω το σώμα, ότι η κ. Αννίτα Δημητρίου έχει οριστεί 
από το διοικητικό συμβούλιο του Δικτύου Γυναικών Πολιτικών Ηγετών, ως Πρέσβης του Δικτύου εκ μέρους της 
Βουλής των Αντιπροσώπων. Το Δίκτυο Γυναικών Πολιτικών Ηγετών έχει ως αποστολή του την αύξηση του 
αριθμού και της επιρροής των γυναικών στην πολιτική ηγεσία.  Συγχαίρω την κ. Δημητρίου για την ανάληψη 
αυτών των καθηκόντων. 

 Παρακαλώ τώρα την κ. Δημητρίου, τη γραμματέα, όπως διαβάσει τις αναφορές που έχουμε στη 
σημερινή συνεδρία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

 Ο Πρόεδρος της Βουλής, εκ μέρους του Προέδρου της Δημοκρατίας και εκπροσωπώντας την Κυπριακή 
Δημοκρατία, συμμετείχε στην Τελετή Μνήμης που διοργανώθηκε την 1η Σεπτεμβρίου 2019 στη Βαρσοβία, με 
την ευκαιρία της 80ής επετείου της έναρξης του Β΄ Παγκοσμίου Πολέμου. Στις εκδηλώσεις, εκπροσωπήθηκαν 
τριάντα εννέα χώρες σε επίπεδο αρχηγών κρατών και κυβερνήσεων, προέδρων κοινοβουλίων και υπουργών 
εξωτερικών. Τον κ. Συλλούρη υποδέχθηκε ο Πρόεδρος της Πολωνίας, κ. Ντούντα.  Ο Πρόεδρος της Βουλής 
υπέγραψε το βιβλίο επισκεπτών και κτύπησε την «καμπάνα της ειρήνης».  

 Ο κ. Νίκος Τορναρίτης συμμετείχε στις εργασίες συνεδρίας της Μόνιμης Επιτροπής για τον 
Προϋπολογισμό και Οικονομικό Σχεδιασμό της Ασιατικής Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης, που φιλοξένησε το 
κοινοβούλιο του Ιράκ, από 3 μέχρι 5 Σεπτεμβρίου, στη Βαγδάτη, στα πλαίσια της οποίας εκλέχθηκε 
αντιπρόεδρος της επιτροπής. Ο κ. Τορναρίτης εξέφρασε ευχαριστίες για την εμπιστοσύνη των συνέδρων προς 
την Κύπρο και τη Βουλή των Αντιπροσώπων, ως ανέκαθεν αξιόπιστο και καλόπιστο εταίρο, τονίζοντας ότι η 
Κύπρος παραμένει στη διάθεση της συνέλευσης ως γέφυρα ειρήνης, πολιτιστικής ανταλλαγής και ανάπτυξης 
των οικονομικών σχέσεων μεταξύ Ασίας και Ευρώπης.  

 Ο κ. Άριστος Δαμιανού, η κ. Ελένη Σταύρου και ο κ. Ζαχαρίας Κουλίας, συμμετείχαν στη 15η 
Διακοινοβουλευτική Διάσκεψη για την Κοινή Εξωτερική Πολιτική και Πολιτική Ασφάλειας και την Κοινή Πολιτική 
Ασφάλειας και Άμυνας, στο Ελσίνκι, από 4 μέχρι 6 Σεπτεμβρίου. 

  Σε σχετική συζήτηση, ο κ. Δαμιανού τόνισε ότι, για να υπάρξει ασφάλεια στην Ευρώπη, απαιτούνται 
ειρήνη και σταθερότητα στην ευρύτερη περιοχή, ο διάλογος ως εργαλείο εξωτερικής δράσης, αυτόνομη 
εξωτερική πολιτική της ΕΕ και ευθυγράμμιση αποφάσεων και δράσεων με τις αξίες της Ευρώπης.  
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 Σ’ ό,τι αφορά το μέλλον της Πυρηνικής Συμφωνίας με το Ιράν, η κ. Σταύρου υπογράμμισε την ανάγκη 
διατήρησης του Κοινού Ολοκληρωμένου Σχεδίου Δράσης όσο το Ιράν συνεχίζει να ανταποκρίνεται στις 
υποχρεώσεις του. Σημείωσε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να συνεχίσει το γεφυροποιό της ρόλο μεταξύ Ιράν 
και ΗΠΑ και για τη διατήρηση της εμπιστοσύνης μεταξύ των υπολοίπων μερών. 

 Σε συνάντηση των αντιπροσωπιών των Μεσογειακών χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης αποφασίστηκε 
η φιλοξενία της συνάντησης στη Λευκωσία, τον Ιανουάριο 2020. 

 Ο κ. Γιώργος Τ. Γεωργίου εκπροσώπησε τη Βουλή στη Διακοινοβουλευτική Συνεδρία για το Άσυλο και 
τη Μετανάστευση, που διοργανώθηκε στο Ελσίνκι στις 8 και 9 Σεπτεμβρίου, στα πλαίσια της κοινοβουλευτικής 
διάστασης της φινλανδικής προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  O κ. Γεωργίου αναφέρθηκε 
στις ιδιαίτερες δυσκολίες που αντιμετωπίζει η Κύπρος στη διαχείριση της μαζικής ροής αιτητών ασύλου, λόγω 
της στάσης της Τουρκίας, ενώ υπογράμμισε ότι απαιτείται άμεσα η θέσπιση μέτρων σε επίπεδο Ευρωπαϊκής 
Ένωσης για απάμβλυνση της δυσανάλογης επιβάρυνσης ορισμένων κρατών-μελών. 

 Ο κ. Γιώργος Λουκαΐδης, τέλος, συμμετείχε σε συνεδρία της Επιτροπής Παρακολούθησης της Τήρησης 
των Υποχρεώσεων και Δεσμεύσεων των χωρών-μελών του Συμβουλίου της Ευρώπης στο Παρίσι, στις 10 
Σεπτεμβρίου 2019.  Συζητήθηκε η αξιολόγηση αριθμού χωρών-μελών όσον αφορά στην τήρηση των 
υποχρεώσεων και δεσμεύσεών τους έναντι του οργανισμού, ιδιαίτερα στους τομείς των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων, της δημοκρατίας και του κράτους δικαίου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Προχωρούμε τώρα στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης που είναι η νομοθετική εργασία.  Όλες 
οι εκθέσεις θεωρούνται αναγνωσθείσες. 

 Τα θέματα με τους αριθμούς 1 και 2 έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Διενέργειας Εράνων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2017», πρόταση νόμου των κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά, Ευανθίας Σάββα και 
Ειρήνης Χαραλαμπίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και «Ο περί 
Διενέργειας Εράνων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2017», πρόταση νόμου των κ. Γιώργου Περδίκη, 
προέδρου Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών, Γιώργου Λιλλήκα, προέδρου Συμμαχίας Πολιτών και 
της κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις. 

 Παρακαλώ τη γραμματέα να διαβάσει το σκοπό. 

ΜΑΡΙΕΛΛΑ ΑΡΙΣΤΕΙΔΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
 Παρακαλώ. 

ΜΑΡΙΕΛΛΑ ΑΡΙΣΤΕΙΔΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Αν επιτρέπεται, ζητούμε αναβολή για μια εβδομάδα, για περαιτέρω μελέτη. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
 Ζητάτε αναβολή για μία εβδομάδα. 

 Υπάρχει ένσταση για την αναβολή, κύριοι συνάδελφοι; 

 Αν δεν υπάρχει ένσταση, δίνεται η αναβολή για τα δύο θέματα. 

  Εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία. 

 Κεφάλαιο Δεύτερο:  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα νομοθετήματα 
κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με τον σχετικό κατάλογο 
που έχει διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, αποφάσεις, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατάθεση από Παραπομπή/ 
κοινοποίηση σε 

1.  Ο περί της Σύστασης και Λειτουργίας 
Ανεξάρτητου Ταμείου Ανακεφαλαιοποίησης 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.155-2019). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού  
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2.  Ο περί της Σύστασης και Λειτουργίας 
Μονάδας Διαχείρισης της Συμμετοχής της 
Κυπριακής Δημοκρατίας στην Ιδιοκτησιακή 
Δομή Πιστωτικών Ιδρυμάτων 
(Καταργητικός) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.156-2019). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού  

3.  Ο περί της Διευκόλυνσης της Άσκησης των 
Δικαιωμάτων των Εργαζομένων στο Πλαίσιο 
της Ελεύθερης Κυκλοφορίας των 
Εργαζομένων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.157-2019). 

Υπουργό Εργασίας, Πρόνοιας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

4.  Ο περί της Καταπολέμησης, μέσω του 
Ποινικού Δικαίου, της Απάτης εις Βάρος των 
Οικονομικών Συμφερόντων της Ευρωπαϊκής  
Ένωσης Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.158-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

5.  Ο περί της Αντιμετώπισης του 
Αδικαιολόγητου Γεωγραφικού Αποκλεισμού 
Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.159-2019). 

Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου 
και Βιομηχανίας  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού  

6.  Ο περί της Ίδρυσης και Λειτουργίας της 
Σχολής Δικαστών Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.160-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

7.  Ο περί Δικαστηρίων (Τροποποιητικός) (Αρ. 
5) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.161-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

8.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού 
του Ραδιοφωνικού Ιδρύματος Κύπρου 
Νόμος (Αρ. 1) του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.162-2019). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

9.  Ο περί Προϋπολογισμού του Συμβουλίου 
της Ιατρικώς Υποβοηθούμενης 
Αναπαραγωγής του 2019 Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.163-2019). 

Υπουργό Υγείας  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

10.  Ο περί της Πρόληψης και της 
Καταπολέμησης της Σεξουαλικής 
Κακοποίησης, της Σεξουαλικής 
Εκμετάλλευσης Παιδιών και της Παιδικής 
Πορνογραφίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) 
Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.164-2019). 

Υπουργό Εργασίας, Πρόνοιας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

11.  Ο περί της Μεταβίβασης των Αρμοδιοτήτων 
και Εξουσιών του Συμβουλίου Δανειστικών 
Επιτρόπων στον Γενικό Λογιστή της 
Δημοκρατίας Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.165-2019). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

12.  Ο περί Προϋπολογισμού του Διαχειριστή 
Συστήματος Μεταφοράς Κύπρου του 2018 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 1) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.166-2019). 

Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου 
και Βιομηχανίας  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

13.  Ο περί της Ίδρυσης Υφυπουργείου 
Καινοτομίας και Ψηφιακής Πολιτικής και 
Διορισμού Υφυπουργού παρά τω Προέδρω 
σε θέματα Καινοτομίας και Ψηφιακής 
Πολιτικής και Συναφών Θεμάτων Νόμος του 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
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2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.167-2019). 

14.  Ο περί της Ίδρυσης και Λειτουργίας 
Διοικητικού Δικαστηρίου Διεθνούς 
Προστασίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.168-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

15.  Ο περί Εργασιών Πιστωτικών Ιδρυμάτων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.169-2019). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

16.  Οι περί Εισροών και Εκροών του Εθνικού 
Ταμείου Επενδύσεων και του Κυπριακού 
Οργανισμού Διαχείρισης Επενδύσεων και 
για Συναφή Θέματα Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.079-2019). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

17.  Οι περί Ασφάλειας Δικτύων και Συστημάτων 
Πληροφοριών (Τέλη) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.080-2019). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

18.  Οι περί Επιστημονικού Τεχνικού 
Επιμελητηρίου Κύπρου (Αιτήσεις και Τέλη) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.081-2019). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

19.  Οι περί Δημιουργίας Μητρώου Αγροτών και 
Γεωργικών Εκμεταλλεύσεων 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.082-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

20.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών 
Δημόσιας Υγείας - Θέση Πρώτου 
Επιθεωρητή Εργαστηρίων Ισοτόπων 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.083-2019). 

Υπουργό Υγείας  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

21.  Οι περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
(Λογαριασμοί του Ταμείου) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.084-2019). 

Υπουργό Εργασίας, Πρόνοιας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

22.  Οι περί Κυπριακού Οργανισμού Σήμανσης 
Αντικειμένων από Πολύτιμα Μέταλλα - Θέση 
Λογιστικού Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2019.  
(Αρ. Φακ. 23.03.056.085-2019). 

Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου 
και Βιομηχανίας  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

23.  Οι περί Αρχής Αντιμετώπισης Εξαρτήσεων 
Κύπρου - Θέσεις Προϊστάμενου Τομέα - 
Λειτουργού Α΄ (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.086-2019). 

Υπουργό Υγείας  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

24.  Οι περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Τέλη και 
Δικαιώματα Αναφορικά με Ποντοπόρα 
Εμπορικά Κυπριακά Πλοία) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.087-2019). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων  

25.  Οι περί Πυροβόλων και Μη Πυροβόλων 
Όπλων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.069-2013). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

26.  Οι περί Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού Υπουργό Παιδείας,   Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
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(Σχέδιο Συντάξεων και Χορηγημάτων σε 
Υπαλλήλους του Κυπριακού Οργανισμού 
Αθλητισμού και Εξαρτωμένους τους) (Όμοιο 
με το Σχέδιο Συντάξεων της Κυβέρνησης) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.051.067-2014). 

Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Παιδείας και Πολιτισμού  

27.  Οι περί Προστασίας της Παραλίας (Άδειες 
και Δικαιώματα) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.052.036-2015). 

Υπουργό Εσωτερικών                                                                                                                                                      Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών  

28.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Εκλογή, 
Αξιολόγηση και Ανέλιξη Ακαδημαϊκού 
Προσωπικού) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.053.028-2016). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

29.  Οι περί Ανοικτού Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Εκλογή, Αξιολόγηση και Ανέλιξη Διδακτικού 
Ερευνητικού Προσωπικού) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.053.082-2016). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

30.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.054.051-2017). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων  

31.  Οι περί της Σύμβασης για την Προστασία 
της Μεσογείου Θάλασσας από τη Ρύπανση 
και περί Συναφών Πρωτοκόλλων (Τεχνητοί 
Ύφαλοι) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.054.085-2017). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

32.  Οι περί Προσωπικού της Αρχής 
Τηλεπικοινωνιών Κύπρου (Τροποποιητικοί) 
Γενικοί Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.054.086-2017). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

33.  Οι περί Συντάξεων Υπαλλήλων της Αρχής 
Τηλεπικοινωνιών Κύπρου (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.054.087-2017). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

34.  Οι περί Αλιείας (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.054.097-2017). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

35.  Οι περί Επιτροπής Σιτηρών Κύπρου (Σχέδιο 
Πρόωρης Εθελοντικής Αφυπηρέτησης 
Υπαλλήλων) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.054.100-2017). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 

36.  Οι περί Σχολής Κωφών - Θέση Διευθυντή 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.012-2018). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

37.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Σχολές και Τμήματα κατά Σχολή) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.018-2018). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

38.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Ακαδημαϊκό Προσωπικό) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.047-2018). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  
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39.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Δίδακτρα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.057-2018). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

40.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Φοιτητικά 
Θέματα και Θέματα Σπουδών) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.058-2018). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

41.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ίδρυση 
Ερευνητικών Μονάδων) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.070-2018). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

42.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Ερευνητικές Μονάδες) (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.071-2018). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

43.  Οι περί Δασών (Άδειες, Χρήση Δασικών 
Δρόμων και Εξαγωγή Δασικών Προϊόντων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 

(Αρ. Φακ. 23.03.055.072-2018). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

44.  Οι περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων (Εισφορές) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.074-2018). 

Υπουργό Εργασίας, Πρόνοιας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

45.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Δημοσίων Συμβάσεων στους 
Τομείς της Άμυνας και της Ασφάλειας 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.098-2018). 

Γενική Λογίστρια  

εκ μέρους του Υπουργού 
Οικονομικών  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών  

46.  Οι περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας (Γενικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.009-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών  

47.  Οι περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
(Πειθαρχικοί) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.010-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών  

48.  Οι περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
(Προαγωγές Μελών Πυροσβεστικής εκτός 
Ειδικών Πυροσβεστών) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.011-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών  

49.  Οι περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
(Εφεδρικοί Πυροσβέστες) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.012-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών  

50.  Οι περί Ελέγχου της Ρύπανσης των Νερών 
(Διαχείριση και Διάθεση/Χρήση Κοπριάς και 
άλλων Κτηνοτροφικών Αποβλήτων που 
προκύπτουν από Αγελαδοτροφικές 
Μονάδες) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.013-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος  

51.  Οι περί Προστασίας και Ευημερίας των 
Ζώων (Προστασία Σκύλων και Γατών σε 
Εκτροφεία, Ξενοδοχεία, Καταφύγια και 
Υποστατικά Φύλαξης) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.021-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

52.  Οι περί της Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων 
(Χρήση Υδατικών Έργων για 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας και 
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Ναυταθλητισμό με Πλωτά Μέσα) Κανονισμοί 
του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.027-2019). 

Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος  Φυσικών Πόρων 

53.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.037-2019).  

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων  

54.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων της 
Εξορυκτικής Βιομηχανίας (Χρήση Βέλτιστων 
Διαθέσιμων Τεχνικών σε περιπτώσεις 
Παρουσίας Κυανίου σε Λίμνη τελμάτων και 
περί Διασπώμενου με Ασθενές Οξύ 
Κυανίου) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.038-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

55.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων της 
Εξορυκτικής Βιομηχανίας (Επιθεωρήσεις) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.039-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

56.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων της 
Εξορυκτικής Βιομηχανίας (Χρηματικές 
Εγγυήσεις) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.040-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

57.  Οι περί Ιατρών και Οδοντιάτρων (Συντάξεις 
και Χορηγήματα) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.041-2019). 

Υπουργό Υγείας  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

58.  Οι περί Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου 
(Αξιολόγηση Υπαλλήλων) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.053-2019). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας και 
Πολιτισμού  

59.  Οι περί Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου 
(Ταμείο Προνοίας) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.054-2019). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας και 
Πολιτισμού  

60.  Οι περί Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου 
(Θέση Γενικού Διευθυντή) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.055-2019). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών  

61.  Οι περί Εθνικής Φρουράς (Στρατιωτικά 
Μετάλλια) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.062-2019). 

Υπουργό Άμυνας  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Άμυνας 

62.  Οι περί Στρατού της Δημοκρατίας 
(Στρατιωτικά Μετάλλια) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.063-2019). 

Υπουργό Άμυνας  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Άμυνας 

63.  Οι περί της Αρχής Ψηφιακής Ασφάλειας 
(Όροι Πρόσληψης και Υπηρεσίας 
Υπαλλήλων) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.064-2019). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων  

64.  Οι περί Φυλακών (Γενικοί) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.070-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών  

65.  Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.071-2019). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας,  
Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού 
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66.  Οι περί Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού 
- Θέση Εκπαιδευτή (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.072-2019). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών 

67.  Οι περί Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού 
- Θέσεις Δασκάλου και Νηπιαγωγού (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.073-2019). 

Υπουργό Παιδείας,   
Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών 

68.  Έκθεση του Υπουργείου Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, 
ημερομηνίας 29 Ιουλίου 2019, όσον αφορά 
την παραχώρηση εγκρίσεων που δόθηκαν 
από την Υπουργό Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων προς την Αρχή 
Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού 
Κύπρου, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
εδαφίου (3) του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού της Αρχής Ανάπτυξης 
Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου του 2019 
Νόμου του 2019 [Νόμος αρ. 14(ΙΙ) του 
2019]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Υπουργό Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού  

69.  Έκθεση του Υπουργού Ενέργειας, 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, 
ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019, όσον 
αφορά την παραχώρηση εγκρίσεων που 
δόθηκαν από τον Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού προς 
την Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου σύμφωνα με 
τις διατάξεις του εδαφίου (3) του άρθρου 4 
του περί  Προϋπολογισμού της Αρχής 
Ηλεκτρισμού Κύπρου για το έτος 2018 
Νόμου του 2018  
[Νόμος αρ. 8(ΙΙ) του 2018] -μεταφορά 
περισσεύματος άρθρων και πιστώσεων για 
την κάλυψη του  ελλείμματος άλλων 
άρθρων. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού  

70.  Ειδικά εντάλματα πληρωμής (αρ. 20, 21, 22, 
24, 26, 27, 28, 29  και 31) του 2019 με 
έγκριση του Υπουργού Οικονομικών, 
ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019, σύμφωνα 
με τις πρόνοιες των Κανονισμών 14 και 15 
των περί της Δημοσιονομικής Ευθύνης και 
του Δημοσιονομικού Πλαισίου Κανονισμών 
του 2016 και των διατάξεων του άρθρου 63 
του περί της Δημοσιονομικής Ευθύνης και 
του Δημοσιονομικού Πλαισίου Νόμου του 
2014 [Νόμος αρ. 20(Ι) του 2014], καθώς και 
τις διατάξεις του εδαφίου (3) του άρθρου 4 
του περί Προϋπολογισμού του 2019 Νόμου 
του 2018 [Νόμος αρ. 59(ΙΙ) του 2018]. 
(Αρ. Φακ. 13.04.001). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού  

71.  Ειδικά εντάλματα πληρωμής για μεταφορά 
πιστώσεων μεταξύ διαφορετικών 
οικονομικών φορέων που υπάγονται στο 
ίδιο υπουργείο με έγκριση του Υπουργού 
Οικονομικών με αρ. 8004 και 8005 του 
2019, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019, 
σύμφωνα με τις πρόνοιες των Κανονισμών 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού  
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14 και 15 των περί της Δημοσιονομικής 
Ευθύνης και του Δημοσιονομικού Πλαισίου 
Κανονισμών του 2016 και των διατάξεων 
του άρθρου 63 του περί της Δημοσιονομικής 
Ευθύνης και του Δημοσιονομικού Πλαισίου 
Νόμου του 2014 [Νόμος αρ. 20(Ι) του 2014], 
καθώς και του εδαφίου (3) του άρθρου 4 του 
περί Προϋπολογισμού του 2019 Νόμου του 
2018 [Νόμος αρ. 59(ΙΙ) του 2018]. 
(Αρ. Φακ. 13.04.004). 

72.  Ειδικά εντάλματα μεταφοράς για μεταφορά 
πιστώσεων μεταξύ ομάδων/υποομάδων του 
προϋπολογισμού κάτω από το ίδιο κεφάλαιο 
με έγκριση του προϊσταμένου του 
οικονομικού φορέα, ημερομηνίας 5 
Σεπτεμβρίου 2019, σύμφωνα με τις 
πρόνοιες των Κανονισμών 14 και 15 των 
περί της Δημοσιονομικής Ευθύνης και του 
Δημοσιονομικού Πλαισίου Κανονισμών του 
2016 και των διατάξεων του άρθρου 63 του 
περί της Δημοσιονομικής Ευθύνης και του 
Δημοσιονομικού Πλαισίου Νόμου του 2014 
[Νόμος αρ. 20(Ι) του 2014], καθώς και του 
εδαφίου (3) του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού του 2019 Νόμου του 2018 
[Νόμος αρ. 59(ΙΙ) του 2018]. 
(Αρ. Φακ. 13.04.005). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού  

73.  Έκθεση του Υπουργείου Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων,  
ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2019, προς τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τις 
επενδύσεις του Ταμείου Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων για την περίοδο από την 1η  
Ιανουαρίου 2019 μέχρι την 30ή Ιουνίου 2019. 
(Αρ. Φακ. 11.06.001). 

Υπουργό Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εργασίας, 
Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων  

        Προτάσεις νόμου Κατάθεση από  Παραπομπή σε  

1. Ο περί Πώλησης Οινοπνευματωδών Ποτών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.099-2019). 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου  

εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών  

2. Ο περί Αλλοδαπών και Μεταναστεύσεως 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2019.  
(Αρ. Φακ. 23.02.060.100-2019). 

Μάριο Μαυρίδη  

εκ μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του Δημοκρατικού 
Συναγερμού  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών  

3. Ο περί Προστασίας της Παραλίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.101-2019). 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου  

εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών  

4. Ο περί του Προέδρου, των Υπουργών και 
των Βουλευτών της Κυπριακής Δημοκρατίας 
(Δήλωση και Έλεγχος Περιουσίας) 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.102-2019). 

Παύλο Μυλωνά, βουλευτή του 
Δημοκρατικού Κόμματος  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών 

5. Ο περί Κτηματομεσιτών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.103-2019). 

Παύλο Μυλωνά, βουλευτή του 
Δημοκρατικού Κόμματος  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 
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6. Ο περί Εκλογής Μελών της Βουλής των 
Αντιπροσώπων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.104-2019). 

Γιώργο Περδίκη  

εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

7. Ο περί Κοινόκτητων Οικοδομών και Οιονεί 
Κοινόκτητων Οικοδομών (Διαχείριση) Νόμος 
του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.105-2019). 

Μάριο Μαυρίδη, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Κερύνειας,  

Ελένη Μαύρου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Κερύνειας, και  

Γεώργιο Γεωργίου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

8. Ο περί Ακίνητης Ιδιοκτησίας (Διακατοχή, 
Εγγραφή και Εκτίμηση) (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 4) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.106-2019). 

Ειρήνη Χαραλαμπίδου  

εκ μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις, 

Χριστιάνα Ερωτοκρίτου εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος,  

Κωστή Ευσταθίου  

εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ 

και 

Γιώργο Περδίκη  

εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών  

9. Ο περί της Εικοστής Τρίτης Τροποποίησης 
του Συντάγματος Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.107-2019). 

Γιώργο Περδίκη, πρόεδρο 
Κινήματος Οικολόγων-
Συνεργασία Πολιτών  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών 

10. Ο περί της Λειτουργίας και του Ελέγχου 
Καζίνου (Τροποποιητικός) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.108-2019). 

Γιώργο Περδίκη, πρόεδρο 
Κινήματος Οικολόγων-
Συνεργασία Πολιτών  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού  

11. Ο περί της Εικοστής Τέταρτης 
Τροποποίησης του Συντάγματος Νόμος του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.109-2019). 

Νικόλα Παπαδόπουλο  

εκ μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος, 

Μαρίνο Σιζόπουλο  

εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ  

και 

Μιχάλη Γιωργάλλα  

εκ μέρους της Αλληλεγγύης  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών  

12. Ο περί Εκλογής Μελών της Βουλής των 
Αντιπροσώπων (Τροποποιητικός)  
(Αρ. 2) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.110-2019). 

Νικόλα Παπαδόπουλο  
εκ μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος, 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 
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Μαρίνο Σιζόπουλο  
εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ  
 
και 
 
Μιχάλη Γιωργάλλα  
εκ μέρους της Αλληλεγγύης 

13. Ο περί της Εικοστής Πέμπτης Τροποποίησης 
του Συντάγματος Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.111-2019). 

Μιχάλη Γιωργάλλα  
εκ μέρους της Αλληλεγγύης 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών 

14. Ο περί Εκλογής Μελών της Βουλής των 
Αντιπροσώπων (Τροποποιητικός)  
(Αρ. 3) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.112-2019). 

Μιχάλη Γιωργάλλα  
εκ μέρους της Αλληλεγγύης 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Η κ. Μαύρου. 

ΕΛΕΝΗ ΜΑΥΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Επειδή επανειλημμένα γίνεται τούτη η συζήτηση, θεωρώ ότι οι καθ’ ύλην αρμόδιες επιτροπές για 
οποιαδήποτε περίπτωση, θα πρέπει να συζητούν τα θέματα της αρμοδιότητάς τους.  Για να υπάρχει και 
συνέχεια και συνοχή στο τι συζητούμε.  Βλέπω δύο προτάσεις νόμου, με τον αριθμό 12 «Ο περί Εκλογής 
Μελών της Βουλής των Αντιπροσώπων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2019» και με τον αριθμό 14 και 
τίτλο «Ο περί Εκλογής Μελών της Βουλής των Αντιπροσώπων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2019», οι 
οποίες παραπέμπονται στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών.  Αντιλαμβάνομαι, γιατί τώρα πήραμε τον 
κατάλογο, ότι είναι συνδεδεμένες με την τροποποίηση του συντάγματος.  Ανεξάρτητα, θεωρώ ότι σωστά η 
επιτροπή Νομικών συζητά τις τροποποιήσεις του συντάγματος.  Αλλά, όταν ολοκληρωθεί τούτη η συζήτηση και 
υπάρχει κατάληξη, τότε οι επιμέρους προτάσεις νόμου θα πρέπει να συζητηθούν στην καθ’ ύλην αρμόδια 
επιτροπή.  Έχω λοιπόν την πρόταση ο αριθμός 12 και ο αριθμός 14 να παραπεμφθούν στην επιτροπή 
Εσωτερικών.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρία Μαύρου,  

 Αυστηρά ομιλούντες, έχετε απόλυτο δίκαιο.  Ερωτήθηκα και προχώρησα σε αυτή τη διευθέτηση...  
Επειδή είναι θέματα που συζητήθηκαν και στη σύσκεψη των εκπροσώπων των κομμάτων και συσχετίζονται το 
ένα με το άλλο.  Αν επιμένετε να το χειριστείτε και μάλιστα με τρόπο που δε θα υπάρξει και καθυστέρηση, 
μπορεί να συζητήσουν, όπως είπατε εσείς, το μεν συνταγματικό μέρος η Νομικών, το άλλο εσείς, αλλά θα ήταν 
δόκιμο…  Διότι, η πρόθεσή μου ήταν να προχωρήσουμε σήμερα και να κηρυχθούν επείγουσες.  Αντί αυτού, 
είπαμε να πάμε μετά από δεκαπέντε μέρες.  Επαναλαμβάνω, εκατόν τοις εκατόν έχετε απόλυτο δίκαιο, αν 
όμως, για λόγους πρακτικούς και χωρίς να θεωρείται προηγούμενο, μπορείτε να το ανεχτείτε να γίνει αυτό, για 
να τα μελετήσει η επιτροπή και να τελειώνει, καλώς.  Αν επιμένετε, να γίνει αυτός ο διαχωρισμός, με την 
υπόσχεση να το δείτε την ερχόμενη εβδομάδα και να προχωρήσουμε, για να μην αναγκαστούμε να τα 
κηρύξουμε κατεπείγοντα. 

ΕΛΕΝΗ ΜΑΥΡΟΥ: 

 Θεωρώ ότι δημιουργείται πάντα προηγούμενο, κύριε Πρόεδρε, και το έχουμε δει ουκ ολίγες φορές.  Αν η 
επιτροπή Νομικών -διότι υπάρχουν και άλλες εκκρεμότητες στην επιτροπή Εσωτερικών που εξαρτώνται από 
άλλες επιτροπές- αν η επιτροπή Νομικών θα ολοκληρώσει τη συζήτηση άμεσα, τότε και η επιτροπή 
Εσωτερικών θα ολοκληρώσει τα υπόλοιπα άμεσα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Επαναλαμβάνω ότι πρέπει να πάνε στις 27 του μηνός και τα δύο για ψήφιση.  Διαφορετικά θα 
ακολουθήσουμε τη διαδικασία του κατεπείγοντος.  Είτε θα την εγκρίνετε, είτε θα την απορρίψετε, αλλά είναι και 
από τα ζητήματα που χρονίζουν και θέλουμε να τα λύσουμε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: 
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 Κύριε Πρόεδρε, 

 Ως επιτροπή Νομικών είχα πληροφορήσει το σώμα ότι έχουμε ήδη προγραμματίσει τη θεματολογία των 
συνεδριάσεων μέχρι τις 15 του Οκτώβρη.  Άρα λοιπόν, δεν μπορούμε να υποσχεθούμε ότι τα προτεινόμενα 
νομοσχέδια, τα οποία είναι καθ’ ύλην αρμοδιότητα της επιτροπής Νομικών.  Είναι τροποποίηση του 
συντάγματος που επιφέρεται και πρέπει να τα εξετάσει η επιτροπή Νομικών...  Δεν πρόκειται, εκτός αν τεθεί το 
θέμα στην επιτροπή Νομικών και αλλιώς αποφασίσει, να συζητηθούν πριν από τις 15 του Οκτώβρη. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Όχι, αν πάμε έτσι, θα τα κηρύξουμε, ακόμα και σήμερα θα έλεγα, κατεπείγοντα και να τα συζητήσουμε 
εδώ.  Διότι, να θωρούμε και τις πραγματικότητες. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, θα τα θέσω τα προτεινόμενα νομοσχέδια στη συνεδρία της επιτροπής που θα έχουμε 
την ερχόμενη Τετάρτη και θα αποφασίσουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Να ακολουθήσετε τη διαδικασία σας, αλλά με αυτή τη συνεννόηση. 

 Ευχαριστώ. 

 Ωραία, το σύνταγμα στη μιά, το άλλο στην άλλη, όμως βάλτε τα σας παρακαλώ, κηρύξετέ τα κατά 
προτεραιότητα, όπως θα είναι και η νέα προσέγγιση που θα έχουμε με τους κανονισμούς που ελπίζω να 
ψηφίσετε στις 27 του Σεπτέμβρη και αυτούς. 

   Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.001, ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει προχωρήσει 
η ετοιμασία πρωτοκόλλου αντιμετώπισης θυμάτων σεξουαλικής βίας, όταν τα θύματα καταφθάνουν στα 
Τμήματα Αντιμετώπισης Επειγόντων Περιστατικών (ΤΑΕΠ) των νοσοκομείων της κάθε επαρχίας, και, εάν ναι, 
όπως μας κατατεθεί. Επίσης, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως μας πληροφορήσει αν έχουν 
ενημερωθεί οι λειτουργοί των ΤΑΕΠ για την ύπαρξη του σχετικού πρωτοκόλλου και αν αυτοί έχουν εκπαιδευτεί, 
ώστε να αντιμετωπίζουν ορθά τέτοια περιστατικά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.002, ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, σε συνέχεια της απάντησής του, ημερομηνίας 29 Ιουλίου 2019, 
στην ερώτησή μας με αρ. 23.06.011.03.514 να μας ενημερώσει ως προς τα ακόλουθα: 

1. Υπάρχει ή δεν υπάρχει κρατικός μηχανισμός για τον έλεγχο της αντισεισμικής και γεωπολιτικής μελέτης, 
αλλά και κατά τη διάρκεια της οικοδόμησης; 

2. Σε ό,τι αφορά την αναφορά σας για κτίρια αντίστοιχου ύψους που υπάρχουν και σε άλλες σεισμογενείς 
περιοχές της Ευρώπης, όπως στην Ελλάδα, στην Ιταλία, στη νότια Γαλλία και στην Ισπανία, θα ήθελα να 
σχολιάσω ότι στην Ελλάδα και στη νότια Ιταλία, που εντάσσονται στο ίδιο ρήγμα με την Κύπρο, δεν 
υπάρχουν αντίστοιχα πολυώροφα κτίρια. Στη δε νότια Γαλλία, αλλά και στην ανατολική Ισπανία, όπου 
τυχόν υπάρχουν ψηλά κτίρια, οι περιοχές είναι πολύ χαμηλότερης σεισμικότητας από την Ανατολική 
Μεσόγειο. 

3. Είναι της άποψής σας ότι οι τοπικές αρχές οι οποίες εξετάζουν αιτήσεις πολεοδομικής άδειας και άδειας 
οικοδομής διαθέτουν έμπειρο προσωπικό με την απαραίτητη τεχνογνωσία για την αξιολόγηση των 
εδαφολογικών/γεωλογικών και γεωτεχνικών μελετών;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.003, ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Αννίτας Δημητρίου 

 «Σε συνέχεια της ερώτησής μου με αρ. 23.06.011.03.688, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2019, ως προς τα 
μέτρα που λαμβάνονται για την αντιμετώπιση του προβλήματος της αυξημένης παρουσίας κουνουπιών 
παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα πρόληψης που 
λαμβάνουν οι αρμόδιες υπηρεσίες, αλλά και για την ενημέρωση των πολιτών σε σχέση με τον ιό του Δυτικού 
Νείλου που μεταδίδεται κυρίως από το τσίμπημα κοινών κουνουπιών.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.004, ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Στην έκθεση του Γενικού Ελεγκτή με τίτλο “Αλλαγή Πολεοδομικών Ζωνών Πέγειας 2018” γίνεται 
αναφορά και στην παραλία “Καφίζη” και υποδεικνύεται ότι σε αυτήν έγιναν παράνομες επεμβάσεις. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν διερευνηθεί 
οι παραβιάσεις στην παραλία και γιατί μετά και τις αναφορές του Γενικού Ελεγκτή κηρύχθηκε ως παραλία 
λουομένων, εφόσον αυτή δημιουργήθηκε παράνομα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.005, ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Αδάμου Αδάμου 

 «Ύστερα από πρόσφατα δημοσιεύματα για τη δημιουργία παραλίας λουομένων στην προστατευόμενη 
περιοχή χελωνών στην Αργάκα, παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για την πραγματική εικόνα και τις προθέσεις του υπουργείου του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.006, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Το Κέντρο Εξυπηρέτησης του Πολίτη στη Λάρνακα μετατρέπεται σε κέντρο ταλαιπωρίας για άτομα με 
ειδικές ανάγκες και όχι μόνο.  Ο κάθε πολίτης που μεταβαίνει στο εν λόγω κέντρο, αντί να εξυπηρετηθεί, θα 
αντιμετωπίσει, πρώτιστα, δυσκολία στην εξεύρεση χώρου στάθμευσης.  Μπορεί κάποιος να ισχυριστεί ότι 
υπάρχουν χώροι στάθμευσης, αλλά ως συνήθως είναι κατειλημμένοι από άλλα οχήματα.  Πέρα όμως από 
αυτό, όλοι -με γνώμονα τη λογική- μεταβαίνουν στην κεντρική είσοδο του κτιρίου, για να εξυπηρετηθούν.  
Δυστυχώς, εκεί διαπιστώνουν την έλλειψη της απαραίτητης ράμπας, ενώ η είσοδος για τα άτομα που τη 
χρειάζονται βρίσκεται στο πίσω μέρος του κτιρίου, άρα χρειάζεται να διανύσουν μια επιπρόσθετη απόσταση 
200 μέτρων, όπου μεσολαβούν και άλλα κτίρια, για να μπορέσουν να εισέλθουν σε αυτό.  Παράλληλα, στην 
κεντρική είσοδο βρίσκεται πινακίδα η οποία παραπέμπει σε χώρο στάθμευσης αναπήρων στο πίσω μέρος του 
κτιρίου, αλλά όχι για είσοδο.  Εννοείται ότι όποιος αντιμετωπίζει προβλήματα αναπηρίας δε σημαίνει ότι οδηγεί, 
άρα είναι αδύνατον να γνωρίζει ότι υπάρχει είσοδος στην πίσω πλευρά.  Επισυνάπτεται φωτογραφικό υλικό για 
το πιο πάνω θέμα. 

Ως εκ των πιο πάνω παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για 
τα εξής: 

1. Τι προτίθεστε να πράξετε για το εν λόγω ζήτημα, ούτως ώστε η πρόσβαση στο Κέντρο Εξυπηρέτησης 
του Πολίτη στη Λάρνακα να είναι εύκολη και προσβάσιμη, όπως προνοούν οι νόμοι και οι υποχρεώσεις 
έναντι των πολιτών; 

2. Πότε υπολογίζετε να διευθετηθεί το πιο πάνω θέμα; 

3. Για ποιο λόγο υπήρξε τόση καθυστέρηση στη διευθέτηση του θέματος όλα τα προηγούμενα έτη;» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.007, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οικιακά λύματα από κέντρα/εστιατόρια στο Λατσί μεταφέρονται με βυτιοφόρα 
στο βιολογικό σταθμό του κέντρου/εστιατορίου του ΚΟΤ στα Λουτρά της Αφροδίτης, με αποτέλεσμα να 
σημειώνεται υπερφόρτωση του σταθμού, ιδιαίτερα τους καλοκαιρινούς μήνες, και τα επεξεργασμένα λύματα να 
καταλήγουν σε παρακείμενο ρυάκι και στη θάλασσα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν τα 
εστιατόρια/κέντρα αναψυχής στην περιοχή Λατσί-Λουτρά της Αφροδίτης είναι συνδεδεμένα με κεντρικό 
αποχετευτικό και, αν όχι, πότε θα γίνει αυτό, καθώς και αν γίνεται όντως μεταφορά λυμάτων στο μικρό 
βιολογικό σταθμό στα Λουτρά της Αφροδίτης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.008, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι τα κέντρα υπηρεσιών/εστιατόρια που δραστηριοποιούνται στην περιοχή της 
παραλίας “Lady’s Mile” στο Ακρωτήρι, καθώς και αυτά στην παραλία του Αγίου Ερμογένη στο Κούριο δεν είναι 
συνδεδεμένα με το κεντρικό αποχετευτικό Λεμεσού (ΣΑΛΑ).  Προφανώς, τα λύματα συλλέγονται σε στεγανές 
δεξαμενές.  Επειδή όμως τα κέντρα αυτά φιλοξενούν χιλιάδες λουομένους κατά την καλοκαιρινή περίοδο, 
παρατηρήθηκε υπερφόρτωση και συχνά σημειώνεται υπερχείλιση των στεγανών δεξαμενών. 
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό, με δεδομένο ότι τα κέντρα υπηρεσιών/εστιατόρια βρίσκονται εντός 
των βρετανικών βάσεων, να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν ελέγχεται από τις αρμόδιες αρχές 
της Κυπριακής Δημοκρατίας η στεγανοποίηση και εν γένει η λειτουργία αυτών των στεγανών δεξαμενών, αν 
γίνεται συχνά η άντληση των λυμάτων από βυτιοφόρα και, εάν ναι, κάθε πόσο κ.ο.κ.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.009, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι παγκοσμίως υπάρχει μεγάλη ανησυχία για την εφαρμογή/εγκατάσταση 
τεχνολογίας επικοινωνιών 5G, η οποία υπόσχεται μεν μεγαλύτερες ταχύτητες και ακρίβεια, από την άλλη όμως 
φαίνεται να προκαλεί ιδιαίτερες ανησυχίες για πιθανές επιπτώσεις στην υγεία των ανθρώπων και στο 
περιβάλλον. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει 
σχεδιασμός για εισαγωγή της τεχνολογίας 5G και στην Κύπρο, ποιος φορέας αδειοδοτεί και ελέγχει την 
εφαρμογή της τεχνολογίας 5G, αν υπάρχει η δυνατότητα να εφαρμοστεί μορατόριουμ όπως έγινε σε κάποιες 
πόλεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης (π.χ. Βρυξέλλες, Ρώμη), μέχρι να μελετηθεί το θέμα αυτό, καθώς και ποιες 
είναι οι πιθανές επιπτώσεις στην υγεία και στο περιβάλλον.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.010, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι από τη δεκαετία του ’70 η Λέσχη Ιπποδρομιών Κύπρου έχει μισθώσει κρατική 
γη για μεταφορά των εγκαταστάσεων του κυπριακού ιππόδρομου εκτός Λευκωσίας στην περιοχή Αγίου 
Σωζόμενου-Ποταμιάς.  Με την τουρκική εισβολή και για πολιτικούς ή/και οικονομικούς λόγους τα σχέδια 
μετακίνησης των εγκαταστάσεων της Λέσχης Ιπποδρομιών Κύπρου αναστάλθηκαν. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων εάν υπάρχουν σχέδια 
ή χρονοδιάγραμμα για τη μετακίνηση των εγκαταστάσεων της Λέσχης Ιπποδρομιών Κύπρου από τον Άγιο 
Δομέτιο και αν όντως ισχύει ακόμα η μίσθωση της κρατικής γης στον Άγιο Σωζόμενο-Ποταμιά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.011, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω επισκεφθεί πρόσφατα την περιοχή βορειοανατολικά της Αθηένου και σε τοποθεσία που βρίσκεται 
εντός της περιοχής της λεγόμενης “νεκρής ζώνης” διαπίστωσα ότι γίνεται εκτεταμένη απόθεση υγρών 
υπολειμμάτων εργοστασίου παραγωγής ηλεκτρικού ρεύματος από τα απόβλητα των μονάδων αγελαδοτροφίας 
που δραστηριοποιούνται στην περιοχή.  Φαίνεται ότι από αυτή τη μονάδα παραγωγής ηλεκτρικού ρεύματος με 
την επεξεργασία των αποβλήτων παράγεται ένα υγρό απόβλητο, το οποίο μεταφέρεται με βυτιοφόρο και 
ψεκάζεται στους αγρούς.  Η καταγγελία είναι ότι, όπου ψεκάζεται αυτό το υγρό, επέρχεται πλήρης εξαφάνιση 
της χλωρίδας, ξεραίνονται τα δέντρα και εξαφανίζεται η βλάστηση. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν όντως είναι 
αδειοδοτημένη αυτή η απόρριψη του υγρού αποβλήτου, αν είναι σύμφωνη με τους κανόνες ορθής πρακτικής, 
αν έχουν δοθεί τέτοιου είδους άδειες στην περιοχή της Αθηένου και αν έχουν μελετηθεί οι πιθανές επιπτώσεις 
στο περιβάλλον.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.012, ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Σε συνέχεια της ερώτησής μου με αρ. 23.06.011.03.327, ημερομηνίας 14 Νοεμβρίου 2018, 
παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο προτίθεται να 
προχωρήσει σε ρύθμιση τόσο της αγοράς όσο και της καλύτερης κυκλοφορίας των δίκυκλων και τρίκυκλων 
ηλεκτρικών σκούτερ (iGO), καθώς και των ποδηλάτων που κινούνται με κινητήρα μπαταρίας σε 
ποδηλατολωρίδες και, εάν ναι, με ποιο τρόπο και πότε. 

 Ο αυξημένος αριθμός και η πυκνή κυκλοφορία οδηγούν σε μεγάλους και απρόβλεπτους κινδύνους στην 
κυκλοφορία σε δημόσιους δρόμους τόσο των πεζών όσο και των αυτοκινήτων.  Ως εκ τούτου, η πολιτεία 
καθίσταται υπεύθυνη σε κάθε ενδεχόμενη απώλεια ανθρώπινης ζωής. 

 Πληροφοριακά σας ενημερώνουμε ότι και άλλες χώρες βρίσκονται στη διαδικασία νομοθετικής ρύθμισης 
του εν λόγω θέματος όπως π.χ. η Γερμανία.  Σας καλώ να επανεξετάσετε και να ανακαλέσετε την 
προηγούμενη απόφασή σας για μη νομοθετική ρύθμιση του θέματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.013, ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο Παγκύπριος Αντιαναιμικός Σύνδεσμος έχει υποβάλει τα πιο κάτω αιτήματα 
προς τον Υπουργό Υγείας: 
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1. Κάλυψη των συμπληρωμών προς τον Οργανισμό Ασφάλισης Υγείας με βάση τη νομοθεσία του 2013, 
σύμφωνα με την οποία οι θαλασσαιμικοί δεν κατέβαλλαν οποιαδήποτε συμπληρωμή στο σύστημα 
υγείας, όπως και κάποιες άλλες ομάδες χρόνιων πασχόντων (άτομα με πολλαπλή σκλήρυνση, ALS 
κ.ά.). 

2. Κάλυψη από το ΓΕΣΥ όλων των ιατρικών βοηθημάτων (ακουστικά, βοηθήματα κίνησης κτλ.) που 
χρειάζονται λόγω επιπλοκών από τη θαλασσαιμία και τις μακρόχρονες θεραπείες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποια είναι η θέση της 
κυβέρνησης για τα υπό αναφορά αιτήματα του Παγκύπριου Αντιαναιμικού Συνδέσμου, όπως επίσης ποιος είναι 
ο τρόπος κάλυψης των ιατρικών αναγκών των ατόμων με αιμοσφαιρινοπάθειες από το ΓΕΣΥ (α-θαλασσαιμίας, 
β-θαλασσαιμίας, δρεπανοκυτταρική, σφαιροκυττάρωση).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.014, ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το Υπουργείο 
Υγείας, ο Οργανισμός Ασφάλισης Υγείας και ο Οργανισμός Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας έχουν εφαρμόσει 
κάποιου είδους πρακτική, ώστε να μπορούν οι πολίτες και οι ασθενείς οι οποίοι χρησιμοποιούν τις υπηρεσίες 
που προσφέρονται από το ΓΕΣΥ να καταθέτουν σχόλια και εισηγήσεις όσον αφορά στην εμπειρία τους σε 
σχέση με το ΓΕΣΥ, υπό τη μορφή αξιολόγησης του συστήματος από τους ίδιους τους ασθενείς.  Υπάρχουν 
οποιεσδήποτε σκέψεις για θεσμοθέτηση μιας τέτοιας διαδικασίας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.015, ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Κατά την πρόσφατη συνάντησή μου με την ομάδα ασθενών “Σύμμαχοι Υγείας” ετέθη το ζήτημα της 
ανάγκης στήριξης του υπουργείου και του ΟΑΥ από τις συμβουλευτικές υπηρεσίες γιατρών και άλλων ειδικών 
για καλύτερη προώθηση και εφαρμογή του ΓΕΣΥ.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν 
σύμβουλοι για το ΓΕΣΥ στο υπουργείο και τον ΟΑΥ, ποια είναι τα καθήκοντά τους, ποιους τομείς καλύπτουν οι 
συμβουλές τους και αν υπάρχει ανάγκη για ενίσχυση του συμβουλευτικού τους ρόλου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.016, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Ποια είναι η έκδοση του προτύπου επαγγελμάτων που είναι εγκατεστημένη στο ηλεκτρονικό σύστημα 
των Γραφείων Εργασίας; Είναι αυτή η πιο πρόσφατη; 

2. Υπάρχει η δυνατότητα για προσθήκη επιπλέον επαγγελμάτων και, αν ναι, με ποια διαδικασία 
αποφασίζεται αυτό; 

3. Υπάρχει οποιαδήποτε διασύνδεση ή και ενημέρωση όσον αφορά την ονομασία τίτλων σπουδών που 
δίνονται από κυπριακά πανεπιστήμια με το σύστημα κωδικών που εφαρμόζει το υπουργείο για πιο 
εύκολη εγγραφή προσώπων στους καταλόγους ανέργων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.017, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το Μουσείο Δασικής Κληρονομιάς, το οποίο βρίσκεται στον Κάμπο της Τσακίστρας, προσφέρει στον 
επισκέπτη την ευκαιρία να γνωρίσει  την ιστορία των κυπριακών δασών, της ξυλείας και της επεξεργασίας του 
ξύλου και να ενημερωθεί για διάφορα είδη δασικών δέντρων, φυτών και θάμνων του τοπικού οικοσυστήματος 
με τη χρήση διαδραστικών μέσων. 

  Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν σχέδια 
για περαιτέρω ενίσχυση και αξιοποίηση του Μουσείου Δασικής Κληρονομιάς στον Κάμπο της Τσακίστρας, 
καθώς και για την επισκεψιμότητα των τελευταίων πέντε ετών (2014-2019).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.018, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Όπως είναι γνωστό, το 2009 οι κοινότητες στη δυτική περιοχή της Λευκωσίας και ιδιαίτερα η κοινότητα 
Μάμμαρη αντιμετώπισαν μεγάλο πρόβλημα ποιότητας νερού υδατοπρομήθειας λόγω της ανίχνευσης 
αρσενικού. Έγιναν μεγάλες διαμαρτυρίες από τους κατοίκους, δόθηκαν υποσχέσεις και καταρτίστηκε σχέδιο 
δράσης.  
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  Πρόσφατα σε επίσκεψή μου στην κοινότητα Μάμμαρη πληροφορήθηκα ότι ακόμα το νερό από τις πηγές 
όπου εντοπίστηκε το αρσενικό χρησιμοποιείται για την ύδρευση της κοινότητας. 

  Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν όντως 
χρησιμοποιείται νερό με αρσενικό για την ύδρευση του χωριού Μάμμαρη, αν έχουν εφαρμοστεί τα μέτρα που 
είχε προτείνει η επιστημονική ομάδα και, αν όχι, πότε θα εφαρμοστούν όλα τα προτεινόμενα μέτρα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.019, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Έχω γίνει λήπτης παραπόνου από άτομα που αντιμετωπίζουν κινητικά προβλήματα, μερική ή ολική 
αναπηρία, καθώς και συνταξιούχους και ηλικιωμένους ότι η κινητή φωτογραφική κάμερα για έκδοση 
ταυτοτήτων, διαβατηρίων και άλλων εγγραφών που διαθέτει η αρμόδια υπηρεσία του Υπουργείου Εσωτερικών 
στη Λάρνακα είναι σε αχρησία εδώ και τέσσερις μήνες. Συνέπεια του πιο πάνω γεγονότος είναι η τεράστια 
ταλαιπωρία για όλον αυτόν τον κόσμο, ενώ διάφορα έγγραφα που χρειάζονται για διευθέτηση συντάξεων και 
άλλων θεμάτων δεν μπορούν να προχωρήσουν, λόγω της μη έκδοσης εγγράφων για τα οποία απαιτείται η 
φωτογράφιση των αιτητών.  

 Σε ένα κράτος δικαίου δεν έπρεπε να παρουσιάζονται τέτοιου είδους προβλήματα. Είναι επιτακτική 
ανάγκη να λυθεί άμεσα το όλο θέμα.  

 Ως εκ των πιο πάνω, παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
σε ποιες ενέργειες θα προβεί για επίλυση του πιο πάνω προβλήματος, το οποίο ταλαιπωρεί αφάνταστα τους 
συμπολίτες μου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.020, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η ανταλλαγή εκκλησιαστικής γης με χαλίτικη στο χωριό Παραμάλι της επαρχίας Λεμεσού, η οποία θα 
χρησιμοποιηθεί, για να διαχωριστούν προσφυγικά οικόπεδα, και πότε υπολογίζεται να γίνει ο διαχωρισμός.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.021, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τα 
ακόλουθα ερωτήματα: 

1. Κάθε πόσο και γιατί οι βρετανικές βάσεις της Επισκοπής προμηθεύονται πολύ μεγάλες ποσότητες νερού 
από την ευρύτερη περιοχή Ανώγυρας και όχι μόνο; 

2. Τι είδους συμφωνία είναι αυτή; 

3. Αγοράζεται το νερό και, εάν ναι, σε ποια τιμή; 

4. Ποιες ποσότητες νερού έχουν ήδη αγορασθεί και ποιες προγραμματίζεται να αγοραστούν στο μέλλον; 

5. Ποιοι είναι γενικά οι όροι της συμφωνίας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.022, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι φέτος με την πολυομβρία προέκυψε σοβαρό πρόβλημα εκροής λυμάτων από 
κτηνοτροφικές μονάδες λόγω της μεταφοράς κοπριάς από τα όμβρια ύδατα σε παρακείμενα χωράφια, ρυάκια ή 
ποταμούς.  Σε κάποιες περιπτώσεις, π.χ. Αραδίππου/Λύμπια, τα όμβρια ύδατα εμπλουτισμένα με κοπριά 
έφτασαν μέχρι τη θάλασσα ή έρρεαν για μήνες μέσα από χειμάρρους που διέσχιζαν κοινότητες, π.χ. Ποτάμι ή 
γειτονικά χωριά, π.χ. Μάμμαρη, Δένεια, Κοκκινοτριμυθιά, προκαλώντας οχληρία, ρύπανση και πιθανόν 
μόλυνση στον πληθυσμό.  Έχω πληροφορηθεί ότι κάποιες κτηνοτροφικές μονάδες κατάφεραν να 
αντιμετωπίσουν το πρόβλημα έχοντας προβλέψει την κατασκευή συστήματος περισυλλογής και 
επαναχρησιμοποίησης των ομβρίων νερών από τις στέγες των υποστατικών, ενώ ταυτόχρονα φρόντισαν να 
δημιουργήσουν σύστημα αποστράγγισης, ώστε να μη διαρρέουν όμβρια νερά από τις κτηνοτροφικές μονάδες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν 
κανονισμοί ή κίνητρα για την υποχρέωση ή/και την προώθηση της εφαρμογής αυτών των βέλτιστων πρακτικών 
για τη συλλογή/επαναχρησιμοποίηση των ομβρίων υδάτων και την αποστράγγιση των ομβρίων νερών από τις 
κτηνοτροφικές μονάδες και ιδίως τις μεγάλες μονάδες αγελαδοτροφίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.023, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Είναι γεγονός ότι από το 2008 βρίσκεται σε εκκρεμότητα το θέμα της αλλαγής πολεοδομικών ζωνών 
στην κοινότητα Άλασσας.  Ειδικότερα, όπως έχω πληροφορηθεί το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως 
προχώρησε σε δημοσίευση τροποποίησης των πολεοδομικών ζωνών της Άλασσας πλησίον του φράγματος 
του Κούρρη.  Ωστόσο, με την τροποποίηση διαφώνησε το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, το οποίο υποστηρίζει 
ότι η αλλαγή των πολεοδομικών ζωνών προστασίας του φράγματος του Κούρρη από πολεοδομική ζώνη Ζ3-
Προστασίας Τοπίου σε πολεοδομικές ζώνες όπου επιτρέπονται δραστηριότητες ή/και αυξάνεται ο συντελεστής 
δόμησης προκαλεί σοβαρή αύξηση του κινδύνου ρύπανσης του νερού του σημαντικότερου ταμιευτήρα 
ύδρευσης της Κύπρου. Το θέμα παραμένει μέχρι σήμερα σε εκκρεμότητα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η υπό αναφορά υπόθεση και για ποιο λόγο το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως επιμένει στην 
αλλαγή των πολεοδομικών ζωνών, αφού υπάρχουν βάσιμες ανησυχίες ότι τέτοια εξέλιξη θα οδηγήσει σε 
σοβαρή αύξηση του κινδύνου ρύπανσης του φράγματος του Κούρρη.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.024, ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

Σημείωση:  Η ερώτηση του βουλευτή είναι εμπιστευτική. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.025, ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι σε ορισμένες χώρες υπάρχει η ειδικότητα του κοινοτικού νοσηλευτή.  Ως 
κοινοτική νοσηλευτική ορίζεται η νοσηλευτική φροντίδα σε ασθενείς έξω από το νοσοκομείο, δηλαδή στο σπίτι, 
σε ιδρύματα αποκατάστασης, σε γηροκομεία, σε κέντρα υγείας κ.ο.κ.  Πρόκειται για την παροχή νοσηλευτικής 
φροντίδας σε ασθενείς που έφυγαν από τα νοσοκομεία και των οποίων η φροντίδα πρέπει να συνεχιστεί κατ’ 
οίκον.  Ο κοινοτικός νοσηλευτής έχει πολύ μεγάλη ευθύνη για την παρακολούθηση και την αξιολόγηση της 
εξέλιξης της θεραπείας του ασθενή στο σπίτι, στην κοινότητα ή αλλού.  Έχει επίσης την ευθύνη να εκπαιδεύσει 
τόσο τον ίδιο τον ασθενή όσο και τα μέλη της οικογένειάς του σε βασικά θέματα φροντίδας του ασθενή.  Στην 
Κύπρο πληροφορούμαι ότι το ΚΥΣΑΤΣ αναγνωρίζει το πτυχίο κοινοτικής νοσηλευτικής ως πτυχίο επισκέπτη 
υγείας, όμως τόσο η εκπαίδευση όσο και τα καθήκοντα του  κοινοτικού νοσηλευτή είναι εντελώς διαφορετικά 
από αυτά των επισκεπτών/ριών υγείας. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει 
αναγνωριστεί θεσμικά και επαγγελματικά ο διακριτός ρόλος των κοινοτικών νοσηλευτών και ποια μέτρα 
λαμβάνονται προς αυτή την κατεύθυνση και γενικά προς την κατεύθυνση της ανάπτυξης της κοινοτικής 
νοσηλευτικής στην Κύπρο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.026, ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Κεντρική Επιτροπή Παραλιών έχει απαντήσει σε πρόσφατη επιστολή 
διαμαρτυρόμενου πολίτη σχετικά με τη μη εφαρμογή του περί Παραλιών Νόμου στην παραλία Lady’s Mile στην 
περιοχή Ακρωτηρίου Λεμεσού ότι, «βρίσκεται σε έδαφος των βρετανικών βάσεων Ακρωτηρίου και ως εκ 
τούτου δεν εφαρμόζεται η νομοθεσία της Κυπριακής Δημοκρατίας». 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να εξετάσει διά του νομικού συμβούλου της Κυπριακής Δημοκρατίας 
το ζήτημα αυτό και να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν όντως δεν εφαρμόζονται οι νομοθεσίες 
της Κυπριακής Δημοκρατίας στο έδαφος των βρετανικών βάσεων και αν όντως η περί παραλιών νομοθεσία 
δεν μπορεί να εφαρμοστεί στις περιοχές λουόμενων που ανήκουν στο έδαφος των βρετανικών βάσεων, 
παραδείγματος χάριν Lady’s Mile, Άγιος Ερμογένης, Δεκέλεια, Ορμίδεια κ.ο.κ.. 

Επίσης παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν στα 
κατά καιρούς μνημόνια που υπέγραψε η Κυπριακή Δημοκρατία με την κυβέρνηση της Βρετανίας σε σχέση με 
τις βρετανικές βάσεις στην Κύπρο υπάρχουν πρόνοιες οι οποίες αφορούν το θέμα της εφαρμογής του περί 
Παραλιών Νόμου της Κυπριακής Δημοκρατίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.027, ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω 
σχετικά με τη στέγαση ξένων εργατών στην Κύπρο: 

1. Ποιες είναι οι προϋποθέσεις που πρέπει να τηρούνται για την παραχώρηση άδειας για μεταφορά στην 
Κύπρο ξένων εργατών; Υπάρχει υποχρέωση του προσώπου το οποίο λαμβάνει την άδεια να προσφέρει 
και στέγαση; 
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2. Ποιες είναι οι ελάχιστες προδιαγραφές που πρέπει να τηρούνται στους χώρους όπου διαμένουν οι ξένοι 
εργάτες, ώστε να διασφαλίζονται ανθρώπινες συνθήκες διαμονής (π.χ. χώρος σε τετραγωνικά μέτρα 
ανά άτομο); Πώς διασφαλίζεται ότι στους χώρους αυτούς δε δημιουργούνται γκέτο; 

3. Η στέγαση αριθμού ξένων εργατών σε εμπορευματοκιβώτια έχει στο παρελθόν προβληματίσει τις 
αρμόδιες υπηρεσίες;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.028, ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρά τις πρόσφατες θετικές ρυθμίσεις και αποφάσεις της κυβέρνησης που αφορούν την εργοδότηση 
ξένων εργατών στη γεωργία, το φαινόμενο κατά το οποίο ένας πολύ μεγάλος αριθμός ξένων εργατών 
εγκαταλείπουν τους εργοδότες τους, οι οποίοι έχουν φέρει στην Κύπρο για σκοπούς εργασίας τους εργάτες 
αυτούς, συνεχίζει να υφίσταται. Δυστυχώς, η κατάσταση έχει καταστεί ιδιαιτέρως προβληματική, καθώς ένας 
αριθμός των ξένων εργατών που έρχονται για εργασία στην Κύπρο καταλήγουν αιτητές πολιτικού ασύλου και 
αρκετοί από αυτούς συνεχίζουν να εργοδοτούνται αλλά παράνομα. Ο αριθμός των αιτητών πολιτικού ασύλου 
οι οποίοι δεν είναι αιτητές για εργασία είναι περίπου 20 000 άτομα. Επαγωγικά, το λογικό συμπέρασμα το 
οποίο προκύπτει είναι ότι όλοι αυτοί εργοδοτούνται παράνομα. 

 Η παράνομη αυτή εργασία οδηγεί σε τεράστια προβλήματα και στρέβλωση του ανταγωνισμού. Η 
παρανομία αυτή αποτελεί αδίκημα και επηρεάζει άμεσα τα δικαιώματα των εργοδοτών που έχουν πληρώσει, 
για να φέρουν προς εργοδότηση στην Κύπρο τους εν λόγω εργάτες. 

Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τα 
ακόλουθα ερωτήματα: 

1. Έχει η αρμόδια αρχή μελετήσει κατά πόσο η εξέταση του αιτήματος για πολιτικό άσυλο πρέπει να 
διεκπεραιώνεται με γρηγορότερο τρόπο, στην περίπτωση που διαπράττει ένας αιτητής το αδίκημα της 
παράνομης εργασίας; 

2. Προτίθεται το κράτος να αυξήσει τις ποινές για παράνομη εργασία τόσο για τον εργοδότη όσο και για τον 
εργοδοτούμενο, όταν και οι δύο διαπράττουν το αδίκημα; 

3. Γνωρίζουν οι αρμόδιες αρχές πού βρίσκονται αυτοί οι άνθρωποι και πώς διαβιώνουν, αφού δε 
λαμβάνουν άλλα επιδόματα και, εάν ναι, σε ποιες ενέργειες προβαίνουν; 

4. Προτίθενται οι αρμόδιες αρχές να προβούν σε μεγάλης κλίμακας εκστρατεία διερεύνησης της 
παράνομης εργασίας και λήψη καταγγελιών;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.029, ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
γίνονται οι αναγκαίοι έλεγχοι, καθώς επίσης αν υπάρχει επίβλεψη από αρμόδια αρχή για τους γερανούς που 
χρησιμοποιούνται τόσο για την ανέγερση ψηλών κτιρίων (πύργων) όσο και για τη λειτουργία τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.030, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Στην αποβάθρα Λάρνακας η οποία βρίσκεται στον χώρο της μαρίνας υπάρχουν εγκαταλελειμμένοι 
φάροι και ένας χειροκίνητος γερανός, ενώ σχετικές φωτογραφίες που το επιβεβαιώνουν επισυνάπτονται. Είναι 
λυπηρό το γεγονός ότι, ενώ αποτελούν κομμάτι της πολιτιστικής κληρονομίας της Λάρνακας, έχουν αφεθεί 
στην τύχη τους.   

 Ως εκ των πιο πάνω, παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για το τι προτίθεται να πράξει, ούτως ώστε να συντηρηθούν οι φάροι και ο γερανός και κατ’ επέκταση να 
αναδειχθούν.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.031, ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2019, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Πόσες υποθέσεις μεταβίβασης ελληνοκυπριακών περιουσιών στα κατεχόμενα έχουν γίνει τα τελευταία 5 
χρόνια; 

2. Σε ποιες επαρχίες αναλυτικά έχουν γίνει τέτοιες μεταβιβάσεις; 
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3. Πόσες περιπτώσεις αφορούσαν δωρεάν μεταβίβαση; 

4. Πόσες περιπτώσεις αφορούσαν αγοραπωλησίες; 

5. Ποιά είναι η έκταση των περιουσιών που πωλήθηκαν και ποια είναι η αξία τους; 

6. Πόσες περιπτώσεις αφορούσαν πωλήσεις σε Ελληνοκύπριους και ποια ήταν η έκταση των περιουσιών 
αυτών; 

7. Πόσες περιπτώσεις αφορούσαν πωλήσεις σε υπηκόους άλλων χωρών και ποια ήταν η έκταση των 
περιουσιών αυτών; 

8. Ποιες είναι οι χώρες καταγωγής των αγοραστών; 

9. Πώς κατανέμονται οι αγοραπωλησίες ανά επαρχία;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.032, ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Οι ανάγκες για αιμοδοσία στην Κύπρο είναι διαρκείς και μεγάλες. Η ευαισθητοποίηση του κοινού για 
προσφορά αίματος είναι καθοριστικής σημασίας, καθώς θα συμβάλει, πέραν της κάλυψης των αναγκών, και 
στην ενίσχυση της αλληλεγγύης στην κοινωνία. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο θα 
μπορούσε να θεσπίσει κίνητρα για τους κληρωτούς στρατιώτες, αλλά και τα στελέχη της Εθνικής Φρουράς, 
ώστε να γίνουν, αν και εφόσον το επιθυμούν, εθελοντές αιμοδότες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.033, ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω 
όσον αφορά τους σχεδιασμούς του ενεργειακού κέντρου στο Βασιλικό: 

1. Έγιναν απαλλοτριώσεις περιουσιών στην περιοχή που προβλέπεται να γίνει η δημιουργία του κέντρου, 
ποιο είναι το κόστος μέχρι στιγμής και τι περιλαμβάνει; 

2. Πώς η κυβέρνηση χειρίστηκε τους κατοίκους στο χωριό Μαρί και ποιο το μέλλον τους ενόψει των 
ενεργειακών σχεδιασμών; 

3. Υπάρχουν πλάνο/φάσεις/οδικός χάρτης/προϋποθέσεις υλοποίησης των σχεδιασμών του ενεργειακού 
κέντρου;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.034, ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Στην ετήσια έκθεση του Γενικού Ελεγκτή για το έτος 2015 αναφέρονται τα ακόλουθα: “Η Δημοκρατία 
κατέχει οικόπεδο με μακροχρόνια μίσθωση για περίοδο 99 χρόνων (2004-2103) στην Καμπέρα (για το οποίο το 
2004 καταβλήθηκε ποσό ύψους AU$800.000) που προορίζεται για την ανέγερση πρεσβευτικής κατοικίας. 
Μέχρι σήμερα δεν έχει ανεγερθεί η πρεσβευτική κατοικία, διότι το οικόπεδο θεωρήθηκε ακατάλληλο λόγω του 
εντοπισμού μετάλλων μολύβδου στο υπέδαφός του.”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων όσον αφορά την 
εξέλιξη του θέματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.035, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι επιτροπές αξιολόγησης αναπηρίας των κέντρων αξιολόγησης, οι οποίες 
αξιολογούν τον βαθμό αναπηρίας ενός ατόμου, μπορούν, αν το αποφασίσουν, να καλέσουν άτομο για 
επαναξιολόγηση εντός κάποιων ετών, εφόσον συντρέχουν κάποιες προϋποθέσεις (π.χ. βελτίωση κατάστασης 
μετά από πρόγραμμα αποκατάστασης). 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η διαδικασία 
επαναξιολόγησης των ατόμων με αναπηρία από τις επιτροπές αξιολόγησης των κέντρων αναπηρίας διέπεται 
από κάποια νομοθεσία ή από εσωτερικούς κανονισμούς. Αν διέπεται από εσωτερικούς κανονισμούς, 
παρακαλώ όπως κατατεθούν στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.036, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το Επενδυτικό Σχέδιο για την Ευρώπη, γνωστό και ως “Σχέδιο Γιούνκερ”, έχει τρεις στόχους: την 
εξάλειψη των εμποδίων στις επενδύσεις, την προβολή και την τεχνική υποστήριξη επενδυτικών έργων και την 
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αποτελεσματικότερη χρήση των χρηματοδοτικών πόρων. Το Ευρωπαϊκό Ταμείο Στρατηγικών Επενδύσεων 
(ΕΤΣΕ), το οποίο είναι ο κεντρικός πυλώνας του Επενδυτικού Σχεδίου για την Ευρώπη, χρηματοδοτεί 
στρατηγικές επενδύσεις σε βασικούς τομείς, όπως οι υποδομές, η ενεργειακή απόδοση και οι ανανεώσιμες 
πηγές ενέργειας, η έρευνα και η καινοτομία, το περιβάλλον, η γεωργία, η ψηφιακή τεχνολογία, η εκπαίδευση, η 
υγεία και τα κοινωνικά έργα. Επίσης, βοηθά τις μικρές επιχειρήσεις να ξεκινήσουν, να αναπτυχθούν και να 
επεκταθούν με την παροχή χρηματοδότησης με κεφάλαια επιχειρηματικού κινδύνου. Σύμφωνα με τα στοιχεία 
του Ιουλίου 2019, η Κύπρος βρίσκεται στην 27η θέση όσον αφορά στις επενδύσεις που κινητοποιήθηκαν μέσω 
του ΕΤΣΕ σε σχέση με το ΑΕΠ. Η συνολική χρηματοδότηση ανέρχεται σε €46 εκατομ. και αναμένεται να 
κινητοποιήσει €98 εκατομ. πρόσθετες επενδύσεις. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων με ποιο τρόπο έχει 
αξιοποιηθεί το Σχέδιο Γιούνκερ στην Κύπρο, ποια έργα έχουν υλοποιηθεί βάσει του σχεδίου, πόσες και ποιες 
επιχειρήσεις έχουν επωφεληθεί μέχρι στιγμής και γενικότερα πώς αξιολογείται η συνεισφορά του στην 
κυπριακή οικονομία. Υπάρχει δυνατότητα για περαιτέρω αξιοποίησή του και αύξηση της χρηματόδησης που 
παρέχεται; Έχουν αναληφθεί πρωτοβουλίες ενημέρωσης του επιχειρηματικού κόσμου, κυρίως των μικρών  και 
μικρομεσαίων επιχειρήσεων, για τα εργαλεία που προσφέρει το Σχέδιο Γιούνκερ;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.037, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με τον περί Δασών Νόμο, σε συγκεκριμένες περιπτώσεις η εκρίζωση, η υλοτομία και η 
αποκοπή της κορυφής του κορμού οποιουδήποτε δέντρου ή θάμνου επιτρέπεται μόνο ύστερα από έκδοση 
σχετικής άδειας από τον διευθυντή του Τμήματος Δασών του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσες άδειες 
δόθηκαν ανά επαρχία τα τελευταία πέντε χρόνια (2014-2019) για εκρίζωση, υλοτομία και αποκοπή της 
κορυφής του κορμού οποιουδήποτε δέντρου ή θάμνου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.038, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Μετά τον πρόσφατο σάλο που δημιουργήθηκε με την αντίδραση του Συνδέσμου Αναπήρων Πολέμου, 
λόγω του γεγονότος ότι οι Επιτροπές Αξιολόγησης Αναπηρίας του Κέντρου Αξιολόγησης καλούν για 
επαναξιολόγηση τους αναπήρους πολέμου οι οποίοι μπορεί να έχουν χάσει μέρος του σώματός τους 
υπηρετώντας την πατρίδα και έχοντας υπόψη και τη διαμαρτυρία του παγκύπριου ομίλου “Ελπιδοφόρος” για 
την ψυχολογική επιβάρυνση ατόμων με ψυχική αναπηρία που καλούνται σε μεγάλη ηλικία, εξήντα έως εξήντα 
ενός ετών, σε επαναξιολόγηση, παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν προτίθεται να προωθήσει διευκρινιστική νομοθεσία, κανονισμό ή εγκύκλιο που να καθορίζει 
κριτήρια για την επαναξιολόγηση των αναπήρων στις Επιτροπές Αξιολόγησης Αναπηρίας, ώστε να μη 
δημιουργούνται αισθήματα εξευτελισμού και καταπόνησης σε άτομα που ήδη βρίσκονται υπό δύσκολες 
σωματικές ή/και ψυχικές συνθήκες.  Η θετική προσέγγιση στο θέμα, όπου η επιτροπή μετά την 
επαναξιολόγηση μπορεί να διαπιστώσει επιπρόσθετες ανάγκες και έτσι να καλύπτονται οι περιπτώσεις στις 
οποίες η επιδείνωση της κατάστασης ενός ατόμου να χρήζει περαιτέρω δικαιωμάτων ή/και παρεμβάσεων για 
την καλυτέρευση της ποιότητας ζωής του, μπορεί ίσως να καλυφθεί με τη μετατροπή της μορφής της 
επαναξιολόγησης από υποχρεωτική διαδικασία σε προαιρετικής μορφής επιλογή του ίδιου ατόμου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.039, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στις 18 Μαΐου 2017 η Κύπρος μαζί με την  Ευρωπαϊκή Επιτροπή και άλλες δεκατέσσερις χώρες της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης (Κροατία, Δανία, Εσθονία, Φινλανδία, Γαλλία, Γερμανία, Ελλάδα, Ιρλανδία, Ιταλία, 
Μάλτα, Πορτογαλία, Ισπανία και Σουηδία) υπέγραψαν την “Πολιτική Διακήρυξη για Καθαρή Ενέργεια στα Νησιά 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης” (“Political Declaration on Clean Energy for EU Islands”). Η διακήρυξη αφορούσε την 
πρόθεση των κρατών να βοηθήσουν στη μείωση της εξάρτησης των νησιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης από 
συμβατικές μορφές ενέργειας και τη στροφή τους προς τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας. Βάσει της 
διακήρυξης, δημιουργήθηκε η Γραμματεία για την Επίτευξη των Στόχων της Πρωτοβουλίας “Clean Energy for 
EU Islands”. Αυτή τη στιγμή είκοσι έξι νησιά της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχουν ενταχθεί στο πρόγραμμα και 
έχουν αξιοποιήσει τη βοήθεια της γραμματείας για μετάβαση στην καθαρή ενέργεια. Ήδη τα έξι πρώτα νησιά 
ανέλαβαν να καταρτίσουν και να δημοσιεύσουν τη στρατηγική μετάβασής τους προς την καθαρή ενέργεια το 
καλοκαίρι του 2019, ενώ τα υπόλοιπα είκοσι θα το κάνουν έως το καλοκαίρι το 2020. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων  σε ποιες ενέργειες 
έχει προβεί, ώστε να ενταχθεί και η Κύπρος στο εν λόγω πρόγραμμα. Έχουν αναληφθεί πρωτοβουλίες 
ενημέρωσης των τοπικών αρχών, επιχειρήσεων και οργανώσεων για το πρόγραμμα και τα εργαλεία που 
προσφέρει;» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.040, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Κερύνειας κ. Ελένης Μαύρου 

 «Τις τελευταίες μέρες έχω δεχθεί παράπονα από συμπατριώτες μας οι οποίοι ανήκουν στις 
θρησκευτικές ομάδες των Λατίνων και των Αρμενίων και διαμένουν στην πόλη της Λάρνακας όσον αφορά στην 
επιβολή σε αυτούς από την αρμόδια τοπική αρχή τελών κοιμητηρίου. 

 Είναι γνωστό ότι ο περί Κοιμητηρίων (Ταφή και Εκταφή) Νόμος [Ν. 257(Ι)/2004], ρυθμίζει σαφώς τα 
ζητήματα αυτά.  Στο άρθρο 10(1) του νόμου αναφέρεται: “Η αρχή τοπικής διοίκησης [...] προβαίνει στην 
κατανομή του ποσού της αποζημίωσης για την αποκτηθείσα γη καθώς και της δαπάνης για την περίφραξη του 
υπό δημιουργία κοιμητηρίου, την υδροδότηση, ηλεκτροδότηση και διαμόρφωση του εσωτερικού χώρου, μεταξύ 
των κατοίκων της κοινότητας ανά νοικοκυριό, ανάλογα με την οικονομική του ικανότητα, οι οποίοι ανήκουν στη 
θρησκευτική κοινότητα προς χρήση της οποίας δημιουργήθηκε το κοιμητήριο [...]”. 

 Ως εκ τούτου, καλείται ο αρμόδιος υπουργός να μας ενημερώσει ως προς τις οδηγίες οι οποίες έχουν 
δοθεί στις τοπικές αρχές για την επιβολή τελών σε κατοίκους που ανήκουν σε θρησκευτικές ομάδες, πέραν της 
θρησκευτικής κοινότητας προς χρήση της οποίας έχουν δημιουργηθεί ή θα δημιουργηθούν κοιμητήρια από τις 
αρχές τοπικής διοίκησης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.041, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η παραχώρηση πιστοποιητικών μίσθωσης στους πρόσφυγες ιδιοκτήτες σπιτιών στον προσφυγικό 
συνοικισμό Α΄ στο Αλεθρικό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.042, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Μαρίνου Μουσιούττα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με τους 
σχεδιασμούς της κυβέρνησης για ενθάρρυνση της δημιουργίας ξενώνων (hostels), ώστε να εμπλουτισθεί το 
τουριστικό προϊόν της Κύπρου, ιδιαίτερα μάλιστα σε περιοχές που δεν είναι δημοφιλείς ως τουριστικοί 
προορισμοί, όπως οι περιοχές της Λευκωσίας και της Ορεινής Λευκωσίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.043, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Μαρίνου Μουσιούττα 

 «Παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός: 

1. μας ενημερώσει κατά πόσο οι κανονισμοί απόσπασης εκπαιδευτικών στο Υπουργείο Παιδείας, 
Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας ή/και σε άλλες υπηρεσίες έχουν διαφοροποιηθεί σύμφωνα με τη 
δέσμευση του υπουργείου στην επιστολή του με αριθμό φακέλου 15.21.01, ημερομηνίας 10 Οκτωβρίου 
2018, και, αν ναι, ποιες είναι οι διαφορές, 

2. μας ενημερώσει για τους λόγους απόσπασης αυτών που αποσπάστηκαν τη σχολική περίοδο 2019-2020 
και 

3. μας αιτιολογήσει την απόσπαση εκπαιδευτικών πέραν των πέντε ετών σε αντίθεση με τις πρόνοιες 
σχετικής εγκυκλίου του υπουργείου και μας υποβάλει σχετικό κατάλογο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.044, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Μαρίνου Μουσιούττα 

 «Εξ όσων γνωρίζω, μεταμοσχευμένος λήπτης ΕΕΕ υποχρεούται να πληρώνει 120 ευρώ για τις μηνιαίες 
εξετάσεις του από την ημερομηνία εφαρμογής του ΓΕΣΥ και με τις οδηγίες του ΟΑΥ, ενώ πριν τις έκανε 
δωρεάν.  Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το πιο πάνω 
θέμα, τους λόγους και αν προτίθεται να προβεί σε ενέργειες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.045, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Μαρίνου Μουσιούττα 

 «Έχει περιέλθει στην αντίληψή μου ότι στο σύστημα υγείας της Μεγάλης Βρετανίας διενεργείται εξέταση 
για STDs (Σεξουαλικά Μεταδιδόμενα Νοσήματα) με σύγχρονο τεχνολογικό εξοπλισμό που επιτρέπει στον 
ασθενή να διατηρεί την ανωνυμία του. 

 Η συγκεκριμένη μεθοδολογία αποσκοπεί στο να βελτιώσει την πρόληψη και τη γρήγορη θεραπεία.  Στην 
Κύπρο απαιτείται συγκεκριμένη αιματολογική εξέταση την οποία επιλαμβάνεται το ιατρικό προσωπικό των 
δημόσιων νοσηλευτηρίων. 



 

28 

 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το πιο πάνω θέμα 
και αν θα μπορούσε να εφαρμοστεί και στην Κύπρο κάτι ανάλογο που εφαρμόζεται στο NHS.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.046, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Μαρίνου Μουσιούττα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τη 
μετάδοση σημαντικών αθλητικών διοργανώσεων που αφορούν εθνικές ομάδες από το Ραδιοφωνικό Ίδρυμα 
Κύπρου (ΡΙΚ).  Πιο συγκεκριμένα, φέρω ως παράδειγμα τη μη μετάδοση του Παγκόσμιου Πρωταθλήματος 
Καλαθόσφαιρας που διεξάγεται στην Κίνα, το οποίο δε μεταδίδεται από το ΡΙΚ, ενώ υπάρχει αυξημένο 
ενδιαφέρον από τους φιλάθλους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.047, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω 
όσον αφορά τους νέους που ετοιμάζονται να επιλέξουν κλάδο σπουδών και να συμπληρώσουν την αίτηση για 
τις εισαγωγικές εξετάσεις σε πανεπιστήμια: 

1. Έχουν υπόψη τους οι μαθητές τους αριθμούς των ανέργων ανά κλάδο σπουδών και τους αριθμούς ανά 
ειδικότητα στους καταλόγους της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας, καθώς και τα στοιχεία ανεργίας 
του Τμήματος Εργασίας; 

2. Έχουν πρόσβαση και γνώση των προϋποθέσεων που θέτουν τα διάφορα επαγγελματικά σώματα, για 
να μπορεί κάποιος να κάνει εγγραφή, ώστε να ασκεί το επάγγελμα στην Κύπρο;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.048, ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω 
όσον αφορά την εργοδότηση ιδιαίτερα των νέων: 

1. Υπάρχει σύσταση από πλευράς υπουργείου όσον αφορά το αν πρέπει πρόσωπο που πρώτη φορά 
εργοδοτείται να υπογράφει συμβόλαιο ή όχι και, αν ναι, τι πρέπει να έχει υπόψη του; 

2. Υπάρχει σύσταση από την κυβέρνηση προς νεοπροσληφθέντες για τα εργασιακά δικαιώματά τους, το 
μέγιστο των ωρών εργασίας ανά ημέρα, τις εργάσιμες μέρες ανά εβδομάδα, άδειες κ.λπ.;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.049, ημερομηνίας 10 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή, 
ημερομηνίας 21ης Μαρτίου 2019, σε κοινοβουλευτική μου ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.158 αναφορικά με τη 
διαχείριση οικιακών φαρμάκων και τη διαδικασία ολοκλήρωσης των κανονισμών με τίτλο “Οι περί Αποβλήτων 
(Διαχείριση Αποβλήτων Φαρμακευτικών Προϊόντων) Κανονισμοί” πληροφορήθηκα ότι το προσχέδιο των 
κανονισμών έχει τεθεί σε δημόσια διαβούλευση και με την ολοκλήρωσή της αναμένετο να σταλεί στη Νομική 
Υπηρεσία για νομοτεχνικό έλεγχο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί 
η δημόσια διαβούλευση και πότε αναμένεται να κατατεθούν στη Βουλή των Αντιπροσώπων οι υπό αναφορά 
κανονισμοί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.050, ημερομηνίας 10 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Κώστα Χαμπιαούρη 
στην κοινοβουλευτική μου ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.411 αναφορικά με τη λειτουργία των σχολικών 
κυλικείων και τους σχετικούς ελέγχους που διενεργούνται πληροφορήθηκα ότι λόγω των διαφόρων 
προβλημάτων που παρουσιάζονται σε σχέση με τη λειτουργία των σχολικών κυλικείων το Υπουργείο Παιδείας, 
Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας επρόκειτο να προχωρήσει σε τροποποίηση της νομοθεσίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η τροποποίηση της νομοθεσίας που διέπει τη λειτουργία των σχολικών κυλικείων και πότε αναμένεται 
να κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.051, ημερομηνίας 10 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι το δημοτικό συμβούλιο Τσερίου έχει ζητήσει χρηματοδότηση, για να συνδεθεί 
οδικά και να αποκτήσει πρόσβαση σε δημόσια οδό τεμάχιο που προορίζεται για την επέκταση της 
βιομηχανικής περιοχής. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν θα υλοποιηθεί και 
πότε το αίτημα του δήμου Τσερίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.052, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχουν δει το φως της δημοσιότητας διάφορες πληροφορίες σε σχέση με την εμφάνιση ρωγμών στον 
οπλισμένο σκελετό του έργου της πλατείας Ελευθερίας στη Λευκωσία.  Επειδή η κύρια χρήση του έργου είναι 
ως δημόσια οδός ή/και ως πλατεία, θεωρώ ότι ευθύνη για την ευστάθειά του ως δημόσιου έργου δεν έχει μόνο 
η τοπική αρχή (δήμος Λευκωσίας), αλλά και το αρμόδιο υπουργείο. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν ως αρμόδια 
αρχή έχει εξετάσει την ευστάθεια του έργου, πριν δοθεί στην κυκλοφορία, και, εάν ναι, παρακαλώ όπως 
κατατεθούν στη Βουλή των Αντιπροσώπων το περιεχόμενο των μετρήσεων και των αποτελεσμάτων τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.053, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στην Αγία Νάπα εφαρμόστηκε πιλοτικό πρόγραμμα διαχείρισης των οργανικών 
αποβλήτων των ξενοδοχείων, κυρίως για τα αποφάγια των κουζινών των ξενοδοχείων και των εστιατορίων. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το πρόγραμμα 
αυτό βρίσκεται σε ισχύ, αν έχει αξιολογηθεί, αν έτυχε της οποιασδήποτε κρατικής χορηγίας και αν πρόκειται να 
τύχει παγκύπριας εφαρμογής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.054, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με την Εντολή 2/2006 του Υπουργού Εσωτερικών σχετικά με τη χωροθέτηση μονάδων 
παραγωγής ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας (ΑΠΕ) σε καθορισμένη ζώνη ειδικής προστασίας 
άγριων πτηνών και βιοτόπων, που καθορίζεται με βάση τον Νόμο αρ.152(Ι)2003 και σε απόσταση μέχρι και 
πεντακόσια μέτρα από διάδρομο και πέρασμα διέλευσης αποδημητικών πτηνών, όπως καθορίζεται από το 
Ταμείο Θήρας, απαγορεύεται η χωροθέτηση εγκαταστάσεων ΑΠΕ. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων όσον αφορά στο 
φωτοβολταϊκό πάρκο της Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου δυναμικότητας 12 MW στην περιοχή Ακρωτηρίου ποια 
είναι η απόστασή του από τη ζώνη ειδικής προστασίας άγριων πτηνών και βιοτόπων, καθώς και από τους 
διαδρόμους και τα περάσματα αποδημητικών πουλιών.  Επίσης, παρακαλώ όπως πληροφορήσει τη Βουλή 
των Αντιπροσώπων αν τηρούνται οι προϋποθέσεις της Εντολής 2/2006.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.055, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με τον περί της Λογιστικής και Δημοσιονομικής Διαχείρισης και Χρηματοοικονομικού Ελέγχου 
της Δημοκρατίας Νόμο, οι χορηγίες και οι κατά χάριν δωρεές διέπονται από τις αρχές της διαφάνειας και της 
ίσης μεταχείρισης,  περιορίζονται στο συνολικό ανώτατο όριο των επιλέξιμων δαπανών στο πλαίσιο της 
δραστηριότητας ή του προγράμματος για το οποίο δόθηκαν και δημοσιεύονται από τον Γενικό Λογιστή εντός 
τριών (3) μηνών από τη λήξη του οικονομικού έτους κατά το οποίο παραχωρήθηκαν. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων στη βάση ποιων 
κριτηρίων δίνονται οι κρατικές χορηγίες στις συντεχνίες, αν υπάρχει συνολικό ανώτατο ποσό για τις χορηγίες 
που δίνονται στις συντεχνίες και με ποιο τρόπο υπολογίζεται, ποιες συντεχνίες έχουν λάβει χορηγία για το έτος 
2019 και ποια ήταν αυτή και ποιες πρόκειται να λάβουν κατά το 2020 και ποια θα είναι αυτή. Γιατί αποκλείονται 
αναγνωρισμένες από την κοινωνία και την πολιτεία συντεχνίες, όπως η συντεχνία ΙΣΟΤΗΤΑ, που εκπροσωπεί 
εργαζομένους του δημόσιου και του ευρύτερου δημόσιου τομέα ανεξαρτήτως καθεστώτος εργασίας (πλήρους 
απασχόλησης, μερικής απασχόλησης, υπαλλήλους ή αναδόχους/αυτοεργοδοτουμένους);» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.056, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το Υπουργικό Συμβούλιο σε συνεδρία του στις 4 Σεπτεμβρίου 2019 αποφάσισε ότι οι απόφοιτοι ξένων 
πανεπιστημίων οι οποίοι θα εισέρχονται στην επιστημονική δομή του Τμήματος Δασών δε θα χρειάζονται 
ενδοτμηματική εκπαίδευση στα κυπριακά δεδομένα, ενώ οι απόφοιτοι ξένων πανεπιστημίων οι οποίοι 
επιθυμούν να εισέλθουν στη μη επιστημονική δομή του Τμήματος Δασών πρέπει υποχρεωτικά να 
παρακολουθούν το πρόγραμμα ενδοτμηματικής εκπαίδευσης διάρκειας ενός έτους. Με αυτό τον τρόπο εύλογα 
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θα μπορούσε κάποιος να υποστηρίξει ότι δημιουργείται ενός είδους διάκριση μεταξύ των νεοεισερχόμενων 
υπαλλήλων που  θα εργάζονται στην επιστημονική και στη μη επιστημονική δομή του τμήματος. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για ποιο λόγο 
κρίθηκε αναγκαία η μη παρακολούθηση του σχετικού προγράμματος από τους υπαλλήλους που θα εργάζονται 
στην επιστημονική δομή του Τμήματος Δασών. Παρακολουθούνται άλλα σχετικά προγράμματα; Υπάρχουν 
σκέψεις για αναθεώρηση αυτής της απόφασης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.057, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Είναι γεγονός ότι το τελευταίο διάστημα έχουν εμφανιστεί διάφορες πρωτοβουλίες από ομάδες πολιτών 
με στόχο τη δεντροφύτευση στις πόλεις της ελεύθερης Κύπρου. Είναι επιτακτική ανάγκη να τροποποιηθούν 
σχετικές νομοθεσίες ή να θεσπιστούν καινούριες, με στόχο να ενισχυθούν οι εν λόγω προσπάθειες από τους 
αρμόδιους φορείς και την πολιτεία. Στα πλαίσια αυτής της ενίσχυσης παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πώς αξιολογεί την εισήγηση να ρυθμιστεί νομοθετικά το 
ενδεχόμενο η δεντροφύτευση να αποτελεί ένα είδος εναλλακτικής μορφής πληρωμής εξώδικων προστίμων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.058, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από την εγκύκλιο του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως σχετικά με τη διαδικασία αδειοδότησης για 
φωτοβολταϊκές εγκαταστάσεις με βάση την Εντολή 2/2006 του Υπουργού Εσωτερικών, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 
2019, πληροφορήθηκα ότι επρόκειτο να δημοσιευθεί τροποποίηση του Γενικού Διατάγματος Ανάπτυξης, ώστε 
η τοποθέτηση φωτοβολταϊκών πλαισίων επί οικοδομών υπό προϋποθέσεις να εξαιρείται από τη διαδικασία 
πολεοδομικής αδειοδότησης. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει 
τροποποιηθεί το Γενικό Διάταγμα Ανάπτυξης και, αν ναι,  όπως κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.059, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί σχετικά με διάφορα προβλήματα τα οποία αφορούν στις Θαλασσινές Σπηλιές στο 
Κάβο Γκρέκο. Πρώτον, από τα στοιχεία της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας φέτος διαπιστώνεται ότι έχουν 
σημειωθεί εφτά περιστατικά όπου χρειάστηκε η επέμβαση διασωστών για λουομένους που έπεσαν στο νερό 
στη συγκεκριμένη τοποθεσία και είτε τραυματίστηκαν είτε δεν κατάφεραν να βγουν στην ξηρά. Συνεπώς,  
κρίνεται αναγκαίο να ληφθούν άμεσα μέτρα, ώστε να απαγορεύεται στο κοινό να πέφτει στη θάλασσα από την 
κορυφή των απότομων βράχων όπου βρίσκονται οι σπηλιές. Σύμφωνα με δημοσίευμα της εφημερίδας “Ο 
Φιλελεύθερος”, ο δήμος Αγίας Νάπας αποφάσισε να τοποθετήσει φρουρό στην περιοχή ο οποίος θα 
αποτρέπει τους επισκέπτες να βουτούν στη θάλασσα, όμως αυτή η λύση πιθανόν να μην είναι επαρκής. 

Το δεύτερο πρόβλημα έγκειται στο γεγονός της διάβρωσης του βράχου. Το Τμήμα Γεωλογικής 
Επισκόπησης μέσα από σχετικές εκθέσεις επισήμανε τους κινδύνους που ελλοχεύουν λόγω προβλημάτων 
ευστάθειας των σπηλαίων. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποια μέτρα 
πρόκειται να ληφθούν από τις αρμόδιες υπηρεσίες, ώστε να αντιμετωπιστούν τα υπό αναφορά προβλήματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.060, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι περιβαλλοντικές οργανώσεις “Περιβαλλοντικές Γέφυρες”, “Φιλοδασικός 
Σύνδεσμος Αγλαντζιάς”, “Φίλοι της Γης Κύπρου” και “Οικολογική Κίνηση Κύπρου” έχουν υποβάλει παράπονο 
προς την Επίτροπο Διοικήσεως και Προστασίας Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων όσον αφορά στον χειρισμό του 
Τμήματος Δημοσίων Έργων υπόθεσης σχετικής με τα έργα βελτίωσης των λεωφόρων Αγλαντζιάς, Λάρνακος 
και Αμμοχώστου. Ειδικότερα, οι περιβαλλοντικές οργανώσεις ζήτησαν με επιστολή τους από το Τμήμα 
Δημοσίων Έργων να παρέμβει σε συνεργασία με το Τμήμα Δασών και να προστατεύσει τα εναπομείναντα 
κυπαρίσσια στη λεωφόρο Λάρνακος, τα οποία και δεν κόπηκαν κατά τη διάρκεια εκτέλεσης των έργων στις υπό 
αναφορά λεωφόρους. Το Τμήμα Δημοσίων Έργων ωστόσο δεν έχει απαντήσει μέχρι σήμερα στην επιστολή 
των περιβαλλοντικών οργανώσεων, παραβιάζοντας το άρθρο 29 του συντάγματος, που αναφέρει ότι κάθε 
δημόσια αρχή οφείλει να απαντήσει σε αίτημα ή παράπονο εντός τριάντα ημερών. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η υπό αναφορά υπόθεση και γιατί το Τμήμα Δημοσίων Έργων δεν έχει ανταποκριθεί στην επιστολή 
των περιβαλλοντικών οργανώσεων. Επίσης παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποια μέτρα λαμβάνονται, ώστε να προστατευθούν τα εναπομείναντα δέντρα στην υπό 
αναφορά περιοχή και αν υπάρχουν σχέδια αποκατάστασης του πρασίνου που έχει χαθεί μετά την 
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αδικαιολόγητη κοπή αριθμού αιωνόβιων δέντρων κατά τη διάρκεια εκτέλεσης έργων στις λεωφόρους 
Αγλαντζιάς, Λάρνακος και Αμμοχώστου. Έχουν υλοποιηθεί τα σχέδια για την τοπιοτέχνηση του έργου στα 
οποία προβλεπόταν η φύτευση 225 δέντρων και 5 825 θάμνων από ιθαγενή είδη φυτών της κυπριακής 
χλωρίδας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.061, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω παρατηρήσει ότι τελευταία επεκτείνεται η εφαρμογή των βυθιζόμενων κάδων απορριμμάτων στα 
αστικά κέντρα. Σίγουρα η μέθοδος αυτή είναι πιο οικονομική, αφού επιτρέπεται σε πιο μεγάλα χρονικά 
διαστήματα να περισυλλέγονται τα σκουπίδια, όμως εντοπίζονται και προβλήματα, όπως η σήψη των 
σκουπιδιών λόγω θερμοκρασιών και μεγάλου διαστήματος παραμονής στον κάδο κ.ο.κ. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν 
προδιαγραφές και κανονισμοί για την τοποθέτηση των βυθιζόμενων κάδων απορριμμάτων βάσει των οποίων 
οι τοπικές αρχές τοποθετούν τους κάδους και αν επιτηρείται η λειτουργία τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.062, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Πασιουρτίδη 

 «Παρακαλούμε όπως ερωτηθεί ο αρμόδιος υπουργός και ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
αναφορικά με την ίδρυση Σχολής Επιστημών και Τεχνολογίας της Θάλασσας του Πανεπιστημίου Κύπρου στη 
Λάρνακα.   

 Η ίδρυση της συγκεκριμένης σχολής ήταν μέρος των εξαγγελιών του Προέδρου της Δημοκρατίας σε 
σειρά επισκέψεων του στη Λάρνακα, καθώς και απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου από τον Οκτώβρη του 
2014, χωρίς μέχρι σήμερα να υλοποιηθεί. 

 Συγκεκριμένα, ζητούμε όπως πληροφορηθούμε για: 

1. Τις ενέργειες που έχουν γίνει μέχρι σήμερα, καθώς και τις μελέτες για την ίδρυση της σχολής, 

2. το εκτιμώμενο κόστος ίδρυσης και λειτουργίας της σχολής, 

3. τον χώρο στέγασης της σχολής, τις ενέργειες/εργασίες στον χώρο αυτό, τις διαδικασίες απόδοσής του 
στους αρμόδιους φορείς και 

4. το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης και λειτουργίας της σχολής.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.02.038, ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2017, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση, σε σχέση με την παραχώρηση, για δεύτερη φορά, άδειας 
οικοδομής, από την Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας, για ανέγερση πρατηρίου πετρελαιοειδών στην Ορμήδεια, 
και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Στις 02 Μαρτίου, 2016 η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας ενημέρωσε την ενδιαφερόμενη εταιρεία ότι το 
αίτημα της για έκδοση άδειας οικοδομής πρατηρίου πετρελαιοειδών είχε επανεξεταστεί και εγκριθεί.  
Εντούτοις, μετά την πάροδο 18 μηνών από την ημερομηνία έγκρισης της εν λόγω άδειας, δεν προσήλθε 
κανείς να καταβάλει τα τέλη για έκδοση της άδειας, και ως εκ τούτου θεωρήθηκε ότι δεν υπήρχε, πλέον, 
ενδιαφέρον για την έκδοση της.  Κατά συνέπεια η Επαρχιακή Διοίκηση απέστειλε, στις 22 Σεπτεμβρίου, 
2017, επιστολή στην εν λόγω εταιρεία με την οποία την πληροφορούσε ότι δεν ισχύει πλέον η έγκριση 
που τους είχε δοθεί και σε περίπτωση που εξακολουθούν να ενδιαφέρονται, για τη συγκεκριμένη 
ανάπτυξη, τότε θα πρέπει να υποβάλουν εκ νέου αίτηση για άδεια οικοδομής. 

3. Στις 27 Σεπτεμβρίου, 2017, η εν λόγω εταιρεία επικοινώνησε με την Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας, 
αναφέροντας της ότι είχε έλθει σε συμφωνία με εταιρεία πετρελαιοειδών και ήταν έτοιμοι να καταβάλουν 
τα απαιτούμενα δικαιώματα για την έκδοση της άδειας.  Η Επαρχιακή Διοίκηση ενημέρωσε την 
ενδιαφερόμενη εταιρεία ότι, ως αναφέρεται και στην επιστολή τους ημερομηνίας 22 Σεπτεμβρίου, 2017, 
η συγκεκριμένη άδεια οικοδομής δεν ήταν πλέον σε ισχύ.  Η εταιρεία ισχυρίστηκε ότι δεν έλαβε την εν 
λόγω επιστολή και ζήτησε όπως της διαβιβαστεί με τηλεομοιότυπο. 

4. Στις 06 Οκτωβρίου, 2017 πραγματοποιήθηκε συνάντηση της εν λόγω εταιρείας με τον Έπαρχο 
Λάρνακας, κατά την οποία ζητήθηκε όπως δοθεί μικρή παράταση στην ενδιαφερόμενη εταιρεία όσον 
αφορά την έγκριση που τους παραχωρήθηκε προκειμένου να καταβάλουν τα δικαιώματα της άδειας και 
να εκδοθεί η άδεια οικοδομής.  Το εν λόγω αίτημα στηρίχθηκε στο γεγονός ότι, σύμφωνα με τους 
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ισχυρισμούς της αιτήτριας εταιρίας, δεν γνώριζαν ότι υπήρχε χρονικός περιορισμός για την έκδοση της 
άδειας οικοδομής αφού στην επιστολή που απέστειλε η Επαρχιακή Διοίκηση στις 02 Μαρτίου, 2016 δεν 
αναφέρεται κάτι τέτοιο, αλλά και όταν ρωτήθηκαν υπάλληλοι της Επαρχιακής Διοίκησης πότε λήγει η εν 
λόγω έγκριση αυτοί τους πληροφόρησαν ότι δεν έχει ημερομηνία λήξης επειδή η περιοχή εμπίπτει στα 
όρια των Βρετανικών Βάσεων, όπου δεν εκδίδεται πολεοδομική άδεια η οποία να έχει ημερομηνία λήξης. 

5. Σημειώνεται ότι, κατά την περίοδο που αναμενόταν να καταβληθούν τα δικαιώματα για έκδοση της εν 
λόγω άδειας οικοδομής δεν σταμάτησαν οι αντιδράσεις του Κοινοτικού Συμβούλιου και των κατοίκων της 
περιοχής, και ως εκ τούτου ζητήθηκαν εκ νέου οι απόψεις του Υπουργείου Υγείας.  Το Υπουργείο Υγείας 
ενημέρωσε την Επαρχιακή Διοίκηση ότι η καλύτερη μέθοδος για εκτίμηση των επιπτώσεων στην υγεία 
των ατόμων που κατοικούν γύρω από τα πρατήρια πετρελαιοειδών είναι η εκτίμηση κινδύνου (health 
risk assessment) η οποία θα πρέπει να εφαρμόζεται ξεχωριστά για το κάθε πρατήριο. Με τη θέση αυτή 
συμφωνήσαν και οι Αρχές των Βρετανικών Βάσεων Δεκέλειας.  Το Υπουργείο Υγείας όμως, δε 
διευκρίνισε από ποιον θα έπρεπε να ετοιμαστεί η εκτίμηση κινδύνου και ποιος θα την αξιολογήσει και για 
αυτό στις 21 Νοεμβρίου 2017, η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας απέστειλε επιστολή στο Υπουργείο 
Υγείας με την οποία ζητήθηκε από το Υπουργείο Υγείας να προχωρήσει στην εκπόνηση της εν λόγω 
μελέτης. 

6. Παράλληλα η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας αποτάθηκε στη Νομική Υπηρεσία για τον περαιτέρω 
χειρισμό της Υπόθεσης και αποφασίστηκε ότι θα εκδοθεί η άδεια οικοδομής με την προϋπόθεση ότι θα 
διενεργηθεί μελέτη από το Υπουργείο Υγείας για την εκτίμηση κινδύνου (health risk assessment) για την 
υγεία των ατόμων που κατοικούν γύρω από τα πρατήρια πετρελαιοειδών.  Η Επαρχιακή Διοίκηση 
ενημέρωσε την ενδιαφερόμενη εταιρεία για την απόφαση της στις 02 Ιανουαρίου, 2018. 

7. Σημειώνεται ότι στις 06 Δεκεμβρίου 2017 η αιτήτρια εταιρεία έχει προχωρήσει στη λήψη δικαστικών 
μέτρων εναντίον της Επαρχιακής Διοίκησης Λάρνακας, για την απόφαση της να ακυρώσει την έγκριση 
που είχε παραχωρηθεί στις 02 Μάρτιου, 2016.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Άμυνας κ. Σάββα Αγγελίδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.011.02.540, ημερομηνίας 27 Απριλίου 2018, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι η Ειδική Επιτροπή, η οποία ορίστηκε 
από το Γενικό Επιτελείο Εθνικής Φρουράς με σκοπό την εξέταση και επιλογή νέου χώρου για την οργάνωση 
Πεδίου Βολής, δεν έχει ακόμα ολοκληρώσει τις εργασίες της. 

2. Για τις αποφάσεις του Υπουργείου Άμυνας, οι οποίες θα ληφθούν μετά την εξέταση των προτάσεων που 
θα υποβάλει η Ειδική Επιτροπή, θα ενημερωθεί σχετικά η Βουλή των Αντιπροσώπων. 

3. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις σχετικά με το θέμα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.02.620, ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2018, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση που υποβλήθηκε από το βουλευτή Λευκωσίας κ. Γιώργο Περδίκη 
με την οποία ζητά να πληροφορηθεί αναφορικά με την εγκατάσταση κεραίας κινητής τηλεφωνίας δίπλα από το 
δημοτικό σχολείο στην κοινότητα Πισσουρίου και κατόπιν διερεύνησης του θέματος σε συνεργασία με τις 
αρμόδιες Αρχές σας αναφέρω τα ακόλουθα: 

2.  Στις 19.5.2016 υποβλήθηκε στην Πολεοδομική Αρχή (Επαρχιακό Λειτουργό Λεμεσού Τμήματος 
Πολεοδομίας και Οικήσεως) η αίτηση με αρ. ΛΕΜ/00521/2016 για εγκατάσταση κεραίας κινητής 
τηλεφωνίας στο Πισσούρι.  Η Πολεοδομική Αρχή με την απόφαση της ημερομηνίας 15.12.2016 
γνωστοποίησε στον αιτητή την άρνηση χορήγησης πολεοδομικής άδειας η οποία κοινοποιήθηκε επίσης 
στο Κοινοτικό Συμβούλιο Πισσουρίου ενώ ενημερώθηκε σχετικά και η αρμόδια Οικοδομική Αρχή ήτοι ο 
Έπαρχος Λεμεσού.  Παράλληλα, η Πολεοδομική Αρχή με την επιστολή της ημερομηνίας 20.9.2017 
ενημέρωσε το Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών για την υπό αναφορά απόφαση της.  
Ακολούθως, στις 24.10.2017 η Πολεοδομική Αρχή απέστειλε προς τον ιδιοκτήτη της ακίνητης 
ιδιοκτησίας Ειδοποίηση Επιβολής δυνάμει του άρθρου 46 του περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμου 
με την οποία τον καλούσε όπως άμεσα από την ημέρα επίδοσης της Ειδοποιήσεως τερματίσει κάθε 
εργασία και απομακρύνει την κεραία.  Η Ειδοποίηση Επιβολής κοινοποιήθηκε τόσο στο Κοινοτικό 
Συμβούλιο Πισσουρίου όσο και στον Έπαρχο Λεμεσού τον οποίο καλούσε όπως λάβει όλα τα 
ενδεικνυόμενα μέτρα για άμεσο τερματισμό των συνεχιζόμενων μη αδειούχων δραστηριοτήτων στο 
τεμάχιο. 

3. Ο Έπαρχος Λεμεσού κατόπιν της σχετικής ενημέρωσης που έλαβε από την αρμόδια Πολεοδομική Αρχή 
απέστειλε ως αρμόδια οικοδομική αρχή προειδοποιητική επιστολή στους παρανομούντες καλώντας τους 
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να άρουν την παρανομία.  Λόγω μη συμμόρφωσης των πιο πάνω προσώπων στις υποδείξεις του, ο 
Έπαρχος Λεμεσού προέβη στις 19.4.2018 στη λήψη δικαστικών μέτρων εναντίον τους για 
αποκατάσταση της νομιμότητας.  Παρόλο που, κατόπιν σχετικής έρευνας διαπιστώθηκε ότι, η κεραία 
κινητής τηλεφωνίας έχει απομακρυνθεί εντούτοις ο Έπαρχος Λεμεσού δεν προτίθεται να αποσύρει τις 
κατηγορίες εναντίον του κατηγορούμενου ιδιοκτήτη του τεμαχίου καθότι ανέχτηκε ή επέτρεψε να 
ανεγερθεί στο τεμάχιο του η υπό αναφορά κεραία. 

4. Καταληκτικά αναφέρω ότι, ο λόγος της καθυστέρησης στην απάντηση της ερώτησης του βουλευτή κ. 
Γιώργου Περδίκη οφείλεται στις διαβουλεύσεις του Υπουργείου Εσωτερικών με τις αρμόδιες Αρχές 
προκειμένου να υποβάλουν τις απόψεις τους ή σχετική πληροφόρηση επί του θέματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.002, ημερομηνίας 23 Ιουλίου 2018, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«H αποπεράτωση του παραλιακού πεζόδρομου που βρίσκεται στην περιοχή “Περνέρα” στο Παραλίμνι 

 Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

α. Η προκήρυξη προσφορών για την υλοποίηση του συγκεκριμένου Έργου θα γίνει από τον Δήμο 
Παραλιμνίου, ως Αναθέτουσα Αρχή, ο οποίος έχει και την πλήρη ευθύνη για την πρόοδο των εργασιών 
συμπεριλαμβανομένων και των αναγκαίων μελετών. 

β. Επί του συγκεκριμένου αναφέρεται ότι ο Δήμος Παραλιμνίου προσδιορίζει χρονικά την προκήρυξη των 
προσφορών για την υλοποίηση του έργου εντός του πρώτου τριμήνου του 2019 και την ολοκλήρωση 
του περί τα τέλη του 2020. 

2. Απολογούμαστε για τη μεγάλη καθυστέρηση που μεσολάβησε μέχρι την απάντηση στην Ερώτηση του 
έντιμου κ. Βουλευτή καθότι παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε επιπρόσθετες πληροφορίες και/ή 
διευκρινήσεις ενδεχομένως να χρειαστείτε επί του συγκεκριμένου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.024, ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2018, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.176, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2018, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το θέμα αφορά τη Βιοτεχνική Περιοχή 
Λειβαδιών και συγκεκριμένα υποχρέωση Εταιρείας στα πλαίσια άδειας διαχωρισμού (αρ. Δ435/02) που 
χορηγήθηκε από το Δήμο Λιβαδιών για κατασκευή βιοτεχνικών οικοπέδων.  Η Εταιρεία έχει πωλήσει τα υπό 
διαχωρισμό οικόπεδα σε αριθμό βιοτεχνών, προβαίνοντας μόνο σε επιχωματώσεις, ενώ η άδεια διαχωρισμού 
έχει λήξει.  Ως εκ τούτου, το θέμα αποτελεί ιδιωτικής φύσεως διαφορά.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.197, ημερομηνίας 5 Οκτωβρίου 2018, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2.  Το αποχετευτικό σύστημα Αγγλισίδων σχεδιάστηκε και ξεκίνησε να κατασκευάζεται το 1993 από το 
Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για να καλύψει αρχικά τις ανάγκες του συνοικισμού αυτοστέγασης 
της Κοινότητας.  Σήμερα στο κεντρικό αποχετευτικό σύστημα είναι συνδεδεμένα 214 υποστατικά, εκ 
των οποίων 70 είναι κατοικίες αυτοστέγασης και εκτιμάται ότι εξυπηρετείται το 40% περίπου του 
πληθυσμού της Κοινότητας. 

3.  Αναφορικά με το δάνειο από τους Δανειστικούς Επιτρόπους για το οποίο ουδέποτε καταβλήθηκε δόση 
και έχει καταστεί ληξιπρόθεσμο και μη εξυπηρετούμενο, τα εκάστοτε Κοινοτικά Συμβούλια Αγγλισίδων 
θεωρούν ότι δεν θα έπρεπε να συναφθεί και το κόστος δημιουργίας του αποχετευτικού θα έπρεπε να 
είχε αναληφθεί εξολοκλήρου από το Κράτος, όπως έγινε σε άλλες περιοχές, δεδομένου ότι ο αρχικός 
σκοπός ήταν η εξυπηρέτηση των δύο συνοικισμών αυτοστέγασης. 

4.  Το αρχικό κεφάλαιο του δανείου ανερχόταν στα €217.170,64 και οι τόκοι που επιβλήθηκαν με επιτόκιο 
5.75% στα €126.692,41.  Επιπλέον στο δάνειο εκκρεμούν τόκοι υπερημερίας που χρεώθηκαν με 
επιτόκιο 7% συνολικού ποσού €88.377,85.  Το συνολικό ποσό της οφειλής ανέρχεται στα 
€409.404,83. 
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5.  Το αίτημα για διαγραφή του δανείου τέθηκε στις 14.9.2018 ενώπιον του Συμβουλίου Δανειστικών 
Επιτρόπων και αποφασίστηκε να καταβληθεί από το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Αγγλισίδων μέρος της 
οφειλής που αντιστοιχεί στο 20% του Κεφαλαίου (€43.434,13), το δε υπόλοιπο 80% να καταβληθεί 
από το Κράτος και οι τόκοι να διαγραφούν από το Συμβούλιο Δανειστικών Επιτρόπων. 

6.  Αναφορικά με τις δαπάνες των εργασιών που διενεργήθηκαν κατά τις δεκαετίες 1980-1990, σύμφωνα 
με επιστολή του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως με Αρ. Φακ. 05.22.002 και ημερομηνίας 
18.3.2019, στην οποία επισυνάπτεται αντίγραφο πρακτικών σύσκεψης που πραγματοποιήθηκε στις 
19.3.1999 στην Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας, προκύπτει ότι, αυτές ανήλθαν στο συνολικό ποσό των 
€470.043,71.  Σχετικό αντίγραφο επισυνάπτεται για εύκολη αναφορά.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.201, ημερομηνίας 5 Οκτωβρίου 2018, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Αλαμινού για τη διαπλάτυνση του κύριου δρόμου που οδηγεί από 
την Κοινότητα στην παραλία και τη δημιουργία ποδηλατόδρομου και πεζόδρομου, υποβλήθηκε αρχικά 
το 2010 και παραπέμφθηκε στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για υπόδειξη των αναγκαίων 
πολεοδομικών ρυθμίσεων και ρυμοτομίας προκειμένου να προωθηθεί η διαδικασία μελέτης και 
σχεδιασμού, το οποίο ανέφερε ότι δεν έχει την ευθύνη για την ετοιμασία ρυθμιστικού σχεδίου, επειδή το 
έργο δεν είναι πολεοδομικό σύμφωνα με τα κριτήρια επιλογής των έργων αυτών. 

3. Δεδομένου ότι πρόκειται για δρόμο αρμοδιότητας της Επαρχιακής Διοίκησης Λάρνακας, μήκους 4 χιλ. 
περίπου και το εκτιμώμενο κόστος κατασκευής του αναμένεται να είναι παρά πολύ υψηλό και δη αρκετά 
εκατομμύρια, η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας δεν ήταν σε θέση να το συμπεριλάβει στον 
προϋπολογισμό της τα προηγούμενα χρόνια.  Είναι σημαντικό να σημειωθεί ότι η επιτόπου όδευση 
διαφέρει από την επίσημη κτηματολογική εγγραφή και ως εκ τούτου απαιτείται εκ νέου σχεδιασμός, 
αποτύπωση και προφανώς απαλλοτριώσεις.  Ανεξαρτήτως τούτου, την περίοδο αυτή γίνονται ενέργειες 
για ετοιμασία όρων προσφοράς για εξασφάλιση μελετητή, ο οποίος θα ετοιμάσει ολοκληρωμένο 
σχεδιασμό του έργου προκειμένου να γίνει ο κατάλληλος προγραμματισμός και η πρόταση υλοποίησης 
του.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.234, ημερομηνίας 10 Οκτωβρίου 2018, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Ο δρόμος από την Κοινότητα Αναβαργού προς την Κοινότητα Μεσόγης είναι αρμοδιότητας της 
Επαρχιακής Διοίκησης Πάφου, στον οποίο γίνονται βελτιώσεις κάθε χρόνο με πιστώσεις από τον 
κρατικό προϋπολογισμό.  Γενικά η κατάσταση του αξιολογείται από τις Τεχνικές Υπηρεσίες της 
Επαρχιακής Διοίκησης Πάφου ως καλή και σε μεγάλο μέρος του υπάρχουν πεζοδρόμια.  Στον 
Προϋπολογισμό του 2019, υπάρχει πρόνοια ύψους €5.000 για επάλειψη του με πρέμιξ. 

3. Σημειώνεται ότι ο πιο πάνω δρόμος δεν περιλαμβάνεται στους Δρόμους Πρωταρχικής Σημασίας ούτε 
στο Κύριο Δευτερεύον Οδικό Δίκτυο του Τοπικού Σχεδίου Πάφου, γι’ αυτό και δεν υπάρχει πρόνοια για 
ρυθμιστικό σχέδιο.  Οποιαδήποτε αναβάθμιση ή και σχεδιασμός του θα πρέπει να γίνει σε συνδυασμό 
με τον κάθετο δρόμο προς Μέσα Χωριό (Κόμβος International School) και το μέρος του δρόμου από τον 
κυκλικό κόμβο (μετά την ΑΗΚ) μέχρι το International School που βρίσκεται εντός των Δημοτικών ορίων 
και οι οποίοι αποτελούν Δρόμους Πρωταρχικής Σημασίας του Τοπικού Σχεδίου Πάφου.  Αρμόδιο για την 
ετοιμασία των ρυθμιστικών σχεδίων είναι το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.255, ημερομηνίας 22 Οκτωβρίου 2018, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω τα ακόλουθα: 

2. Ο δρόμος που συνδέει την κοινότητα Μέσα Χωριού με την περιοχή που βρίσκεται το ιδιωτικό σχολείο 
“The International School οf Paphos” είναι χωρητικός δρόμος μήκους ενός χιλιομέτρου και υπάγεται 
στην αρμοδιότητα της Επαρχιακής Διοίκησης Πάφου.  Το πλάτος του είναι ικανοποιητικό και είναι 
επιστρωμένος με πρέμιξ. 
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3. Τα πρώτα 500 μέτρα περιλαμβάνονται στο Δρόμο Πρωταρχικής Σημασίας του Τοπικού Σχεδίου Πάφου, 
ως συνέχεια του κεντρικού δρόμου που διασχίζει την ενορία Αναβαργού του Δήμου Πάφου.  Για τη 
βελτίωση του υφιστάμενου εγγεγραμμένου δρόμου που βρίσκεται στα διοικητικά όρια του Δήμου Πάφου 
θα πρέπει ο Δήμος να προβεί σε ενέργειες με το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για εκτέλεσή του ως 
Πολεοδομικό Έργο.  Σημειώνεται ότι για τη βελτίωση της συμβολής της οδού Αριστοτέλη Σάββα της 
ενορίας Αναβαργού με τους δρόμους προς Μεσόγη και Μέσα Χωριού, όπου παρουσιάζεται έντονο 
κυκλοφοριακό πρόβλημα ετοιμάσθηκε το 2007 μελέτη για τη δημιουργία κυκλοφοριακού κόμβου στο 
σημείο σύνδεσης, το οποίο βρίσκεται στα διοικητικά όρια του Δήμου Πάφου, από τον Κλάδο 
Κυκλοφοριακών Μελετών του Τμήματος Δημοσίων Έργων, το οποίο μέχρι σήμερα δεν προωθήθηκε. 

4. Για τη βελτίωση του τμήματος του δρόμου που βρίσκεται στα διοικητικά όρια του Μέσα Χωριού και είναι 
αρμοδιότητα της Επαρχιακής Διοίκησης Πάφου, έγινε επιτόπια σύσκεψη με όλους τους εμπλεκόμενους 
φορείς και γίνονται ενέργειες για παραχώρηση των ρυμοτομικών δεσμεύσεων των τεμαχίων στα οποία 
διενεργήθηκαν αναπτύξεις και εφάπτονται του υπό αναφορά δρόμου.  Για τα υπόλοιπα τεμάχια ζητήθηκε 
από τον Πρόεδρο του Κοινοτικού Συμβουλίου Μέσα Χωρίου να εξασφαλίσει τις συγκαταθέσεις των 
ιδιοκτητών τους για παραχώρηση των ρυμοτομικών τους δεσμεύσεων ώστε να προγραμματιστεί η 
διαδικασία διαπλάτυνσης και βελτίωσης του δρόμου. 

5. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.328, ημερομηνίας 14 Νοεμβρίου 2019, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Αννίτας Δημητρίου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο Εσωτερικών, σε 
συνεργασία με το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, προωθεί τις διαδικασίες που απαιτούνται από τις διατάξεις της 
Ευρωπαϊκής Οδηγίας 2007/60/ΕΚ, για την κατάρτιση και εφαρμογή του 1ου Σχεδίου Διαχείρισης Κινδύνων 
Πλημμύρας, το οποίο περιλαμβάνει 38 Μέτρα. 

2. Η Ευρωπαϊκή Οδηγία για τις Πλημμύρες (2007/60/ΕΚ) είναι η νομοθεσία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 
που προνοεί για την αξιολόγηση και τη διαχείριση των κινδύνων πλημμύρας. Η Κυπριακή Δημοκρατία ως 
Κράτος Μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχει ήδη μεταφέρει τις πρόνοιες της Οδηγίας 2007/60/ΕΚ στο 
Κυπριακό δίκαιο με τους εναρμονιστικούς περί Αξιολόγησης, Διαχείρισης και Αντιμετώπισης των Κινδύνων 
Πλημμύρας Νόμους του 2010 και 2012 (Βασικός Νόμος Ν.70(Ι)/2010 και Τροποποιητικός Νόμος Ν. 
153(Ι)/2012) περί Αξιολόγησης, Διαχείρισης και Αντιμετώπισης των Κινδύνων Πλημμύρας). Η εναρμονιστική 
νομοθεσία που τέθηκε σε ισχύ τον Ιούλιο του 2010 καθορίζει ως «Αρμόδια Αρχή» για την εφαρμογή της, το 
Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων του Υπουργείου Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος και ως 
«Συντονιστική Αρχή» το Υπουργείο Εσωτερικών. Επίσης, καθορίζει ότι η Γεωγραφική Μονάδα Εφαρμογής της 
Οδηγίας 2007/60/ΕΚ είναι η Περιοχή Λεκάνης Απορροής Ποταμού που εν προκειμένω είναι ολόκληρη η 
Κύπρος (με βάση τις πρόνοιες της Οδηγίας 2000/60/ΕΚ Πλαίσιο για τα Νερά, η Κύπρος έχει προσδιοριστεί σαν 
μία Περιοχή Λεκάνης Απορροής Ποταμού). 

3. Τα Μέτρα διαχωρίζονται σε δύο κατηγορίες: Οριζόντια Μέτρα και Ειδικά Μέτρα.  Τα Οριζόντια Μέτρα 
έχουν στόχο την ελαχιστοποίηση των κινδύνων πλημμύρας στην Κύπρο. Μπορεί να συμπεριλαμβάνουν 
μεταξύ άλλων πρακτικές, πρωτόκολλα/διαδικασίες, νομοθετικές ρυθμίσεις κτλ. που αφορούν γενικά την 
πρόληψη, διαχείριση και αντιμετώπιση των κινδύνων πλημμύρας όπως, π.χ., υποχρεωτική τακτική συντήρηση 
των συστημάτων διαχείρισης όμβριων υδάτων, υποχρεωτική εξασφάλιση άδειας/έγκρισης για 
αναπτύξεις/έργα/κατασκευές σε περιοχές που είτε γειτνιάζουν με υδατορέματα είτε διασχίζονται από 
υδατορέματα. Τα Ειδικά Μέτρα έχουν στόχο την ελαχιστοποίηση των κινδύνων πλημμύρας στην κάθε μία από 
τις 19 περιοχές που έχουν αναγνωριστεί ως Περιοχές Δυνητικού Σημαντικού Κινδύνου Πλημμύρας (ΠΔΣΚΠ) 
λαμβανομένων υπόψη των χαρακτηριστικών της κάθε αντίστοιχης λεκάνης ή υπολεκάνης απορροής ποταμού. 
Τα ειδικά μέτρα εκτός του μέτρου που αφορά την ετοιμασία Σχεδίου Δράσης αντιμετώπισης της κινδύνων 
πλημμύρας για κάθε μία από τις 19 περιοχές ΔΣΚΠ θα πρέπει να συμπεριλαμβάνουν διορθωτικά μέτρα όσον 
αφορά υπάρχουσες πρακτικές και πρωτόκολλα/διαδικασίες καθώς και υφιστάμενες συνθήκες οι οποίες 
ενδέχεται να αυξάνουν τους κινδύνους πλημμύρας εντός της κάθε μιας από τις 19 περιοχές ΔΣΚΠ. Τα 
προτεινόμενα οριζόντια και ειδικά μέτρα θα συμπεριλαμβάνουν δράσεις που αφορούν τα εξής: 

• Έγκαιρη προειδοποίηση. 

• Ανταπόκριση και αποκατάσταση πληγέντων περιοχών. 

• Αντιπλημμυρικά έργα. 

• Πράσινες υποδομές. 

• Διαχείριση αποθηκευτικής ικανότητας ταμιευτήρων για ανάσχεση. 



 

36 

 

• Φυσική Ανάσχεση (Natural Retention). 

• Ελεγχόμενο πλημμύρισμά επιλεγμένων περιοχών. 

• Αποκατάσταση κοίτης ποταμών και παρόχθιων ζωνών για βελτίωση ικανότητας φυσικής ανάσχεσης. 

• Αποκατάσταση και συντήρηση υφιστάμενων υποδομών. 

• Διαχείριση και έλεγχο παράνομων επιχωματώσεων και απορρίψεων άχρηστων αντικειμένων εντός των 
ποταμών. 

• Αειφόρο διαχείριση όμβριων υδάτων (π.χ. SUDS).  Θα πρέπει επίσης να δοθεί έμφαση σε μέτρα 
διαχείρισης κινδύνου πλημμυρών σε βιομηχανικές εγκαταστάσεις και γενικότερα βιομηχανικές περιοχές 
όπου οι πλημμύρες ενδέχεται να προκαλέσουν καταστροφές. 

4. Στα πλαίσια του προαναφερόμενου σχεδιασμού, στο παρόν στάδιο προωθούνται, ταυτόχρονα, από το 
Υπουργείο Εσωτερικών, δύο Διαγωνισμοί (οι οποίοι θα τύχουν αξιολόγησης από το Υπουργείο Εσωτερικών) 
για την επιλογή ιδιωτικών Γραφείων Μελετητών, για την εκπόνηση δύο αντίστοιχων μελετών, του 1ου Σχεδίου 
Διαχείρισης Κινδύνων Πλημμύρας: 

1. Μελέτη για τη “βελτίωση του μηχανισμού καταγραφής και αποτίμησης ζημιών από πλημμύρες” 
(Μέτρο RECOV-CY_01). 

2. Μελέτη για τη “διάθεση όμβριων υδάτων ιδιοκτησιών σε απορροφητικούς λάκκους” (Μέτρο PRO-
CY_03). 

5. Οι αναγκαίες υδρολογικές μελέτες εκπονούνται, γενικά, στα πλαίσια του Τμήματος Δημοτικών Έργων 
και τις τοπικές Αρχές. 

6. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πληροφορίες ή διευκρινίσεις χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Άμυνας κ. Σάββα Αγγελίδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.011.03.342, ημερομηνίας 19 Νοεμβρίου 2018, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι η απόφαση για την κατάργηση του 
Πεδίου Βολής “Τσερίου” έχει ληφθεί από το Υπουργείο Άμυνας εδώ και καιρό. 

2. Την παρούσα χρονική περίοδο βρίσκονται σε εξέλιξη διαβουλεύσεις μεταξύ της Ιεράς Μητρόπολης 
Κύκκου και Τηλλυρίας και των Διευθυντών των Τμημάτων Κτηματολογίου και Χωρομετρίας και Πολεοδομίας 
και Οικήσεως, ούτως ώστε να καταστεί δυνατή η δέσμευση συγκεκριμένων τεμαχίων γης, στις Κοινότητες 
Αναλυόντα και Πέρα Ορεινής στις οποίες προγραμματίζεται να κατασκευαστεί το νέο Πεδίο Βολής, προς 
αντικατάσταση του Πεδίου Βολής “Τσερίου”. 

3. Μόλις οριστικοποιηθεί το θέμα της δέσμευσης των τεμαχίων γης, εντός της οποίας θα κατασκευαστεί το 
νέο Πεδίο Βολής, το Υπουργείο Άμυνας θα είναι σε θέση να υπολογίσει, αφενός τον χρόνο ολοκλήρωσης της 
κατασκευής του και αφετέρου τον χρόνο εγκατάλειψης του Πεδίου Βολής Τσερίου. 

4. Παραμένω στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις σχετικά με το θέμα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.362, ημερομηνίας 29 Νοεμβρίου 2018, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Πρόγραμμα «Προσθήκης Ανελκυστήρων σε υφιστάμενες πολυκατοικίες Κυβερνητικών Οικισμών» 
αφορά την προσθήκη ανελκυστήρων σε 368 υφιστάμενες πολυκατοικίες των Κυβερνητικών Οικισμών, 
με προτεραιότητα σε πολυκατοικίες στις οποίες διαμένουν ηλικιωμένα άτομα ή άτομα με κινητικά 
προβλήματα.  Το πρόγραμμα έχει ξεκινήσει περί το 2008 και μέχρι σήμερα, έχει ολοκληρωθεί η 
εγκατάσταση ανελκυστήρων σε 109 υφιστάμενες πολυκατοικίες με κόστος της τάξης των €11,0 εκ. 

3. Σημειώνεται ότι τα τελευταία χρόνια μειώθηκε ο ρυθμός της εκτέλεσης των έργων της προσθήκης 
ανελκυστήρων, καθότι λόγω της οικονομικής κρίσης του 2013 όλα τα έργα αναστάλθηκαν και δεν 
υπήρχαν διαθέσιμα κονδύλια. 

4. Στο παρόν στάδιο προγραμματίζεται η εγκατάσταση άλλων 32 ανελκυστήρων σε υφιστάμενες 
πολυκατοικίες, ήτοι 14 ανελκυστήρες σε πολυκατοικίες σε Κυβερνητικούς Οικισμούς της Επαρχίας 
Λευκωσίας (9 ανελκυστήρες στον Κυβερνητικό Οικισμό Κόκκινες, 4 πολυκατοικίες στον Κυβερνητικό 
Οικισμό Αθαλάσσας και 1 ανελκυστήρα στον Κυβερνητικό Οικισμό Αγίου Γεωργίου).  10 ανελκυστήρες 
σε Κυβερνητικούς Οικισμούς της Επαρχίας Λεμεσού (9 ανελκυστήρες στον Κυβερνητικό Οικισμό 



 

37 

 

Μακάριος III και 1 ανελκυστήρα στον Κυβερνητικό Οικισμό Άγιος Ιωάννης) και 8 ανελκυστήρες σε 
Κυβερνητικούς Οικισμούς της Επαρχίας Λάρνακας (5 ανελκυστήρες στον Κυβερνητικό Οικισμό Άγιος 
Ιωάννης και 3 ανελκυστήρες στον Κυβερνητικό Οικισμό Άγιοι Ανάργυροι II. 

5. Όσον αφορά τις υπόλοιπες 221 υφιστάμενες πολυκατοικίες στις οποίες δεν έχει τοποθετηθεί 
ανελκυστήρας, μετά από παγκύπρια έρευνα που έγινε, διαπιστώθηκε ότι μόνο σε 125 πολυκατοικίες 
μπορεί να γίνει προσθήκη ανελκυστήρα, νοουμένου ότι θα υπάρξει η αμετάκλητη συγκατάθεση όλων 
των συνιδιοκτητών.  Στις υπόλοιπες 96 πολυκατοικίες δεν μπορεί να τοποθετηθεί ανελκυστήρας καθότι 
σε 19 πολυκατοικίες ορισμένοι ιδιοκτήτες δεν συγκατατίθενται για την ανέγερση ανελκυστήρα, σε 26 
πολυκατοικίες επειδή η απόσταση από το πεζοδρόμιο είναι μικρή και ως εκ τούτου δεν υπάρχει ο 
απαιτούμενος χώρος και σε 51 πολυκατοικίες επειδή υπάρχουν προσθήκες στην πρόσοψη των 
πολυκατοικιών που εμποδίζουν την ανέγερση του ανελκυστήρα.  Σημειώνεται ότι το Υπουργείο 
Εσωτερικών επεξεργάζεται λύσεις οι οποίες στοχεύουν στην ολοκλήρωση του προγράμματος στα 
επόμενα 5 χρόνια περίπου. 

6. Όσον αφορά το θέμα των συγκαταθέσεων, στη περίπτωση όπου έστω και ένας ιδιοκτήτης δεν 
συγκατατίθεται στην ανέγερση ανελκυστήρα, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως δεν μπορεί να 
προχωρήσει με την ανέγερση αυτή, καθότι σύμφωνα με τις πρόνοιες του περί Ακίνητης Ιδιοκτησίας 
Νόμου, οι ιδιοκτήτες των πολυκατοικιών είναι συνιδιοκτήτες στην κοινόχρηστη γη, μέρος της οποίας είναι 
και ο χώρος της ανέγερσης των ανελκυστήρων.  Διευκρινίζεται ότι για το εν λόγω θέμα έχει ζητηθεί 
γνωμάτευση από τη Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας. 

7. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες κρίνετε αναγκαίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.392, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2018, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Η απάντηση στην πιο πάνω ερώτηση είναι η ακόλουθη: 

α.  Στα δημόσια νοσηλευτήρια παρέχεται μόνο για θεραπευτικούς σκοπούς το ενδομήτριο σπείραμα (για 
λειτουργικές αιμορραγίες). 

β.  Όπως αναφέρεται πιο πάνω στα Δημόσια Νοσηλευτήρια παρέχεται το ενδομήτριο σπείραμα για 
θεραπευτικούς σκοπούς. 

γ. Η συγκατάθεση του συζύγου/συντρόφου ζητείται σε περιπτώσεις περίδεσης σαλπίγγων, η οποία 
θεωρείται πιο μόνιμη μέθοδος αντισύλληψης. 

δ.  Για το ερώτημα 4, παρακαλώ δείτε τις απαντήσεις στα σημεία α και β. 

ε.  Υπάρχουν συγκεκριμένα πρωτόκολλα και κατευθυντήριες οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα οποία 
δεν εφαρμόζονται στην Κύπρο στην παρούσα φάση. 

2. Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν 
περαιτέρω διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.408, ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2018, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Ευανθίας Σάββα 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το θέμα της αντιμετώπισης πλημμυρικών 
φαινομένων στην περιοχή “Καμάρες” της Λάρνακας, απασχολεί τόσο το Υπουργείο Εσωτερικών όσο και την 
τοπική Αρχή, δηλαδή το Δήμο Λάρνακας και ως εκ τούτου γίνεται από κοινού προσπάθεια, μεταξύ των δύο 
ενδιαφερομένων μερών, για την αποτελεσματική αντιμετώπιση των εν λόγω απρόβλεπτων φυσικών 
φαινομένων. 

2.  Προβλήματα πλημμυρών στην περιοχή “Καμάρες” της Λάρνακας εμφανίζονται, ως γνωστό, λόγω της 
ροής όμβριων υδάτων, κατά τη χειμερινή περίοδο, στη λεκάνη απορροής του ποταμού Καλού Χωριού, ο 
οποίος διέρχεται από την εν λόγω περιοχή, σε συνδυασμό με την ανεπάρκεια του συστήματος φρεατίων 
συλλογής νερών και του δικτύου σωλήνων αποχέτευσης. Ως εκ τούτου, η ετοιμασία υδρολογικής μελέτης, η 
οποία να περιλαμβάνει τεχνικές λύσεις για την αντιμετώπιση των εν λόγω προβλημάτων, κρίθηκε αναγκαία 
μετά και από τις πλημμύρες στη συγκεκριμένη περιοχή, το Δεκέμβριο του 2014. Στο παρόν στάδιο, η 
συγκεκριμένη μελέτη, την οποία ετοιμάζει κοινοπραξία ιδιωτικών Γραφείων Συμβούλων Μελετητών, βρίσκεται 
σε εξέλιξη και έχει ως στόχο το σχεδιασμό αντιπλημμυρικών έργων για την προστασία των οικιστικών ζωνών, 
τόσο της προαναφερόμενης περιοχής όσο και άλλων ευάλωτων περιοχών των Δήμων Λάρνακας και 
Αραδίππου, οι οποίες βρίσκονται εντός της λεκάνης απορροής του ποταμού Καλού Χωριού. Η εν λόγω μελέτη 
αναμένεται σύντομα να ολοκληρωθεί. Με βάση τη μελέτη αυτή θα ετοιμαστούν κατάλληλα έγγραφα (γενικές και 
τεχνικές προδιαγραφές) και θα γίνει προκήρυξη Διαγωνισμού, προκειμένου να επιλεγεί εργοληπτική εταιρεία 
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για την υλοποίηση των αντιπλημμυρικών έργων στις προαναφερόμενες περιοχές, όπως αυτά προνοούνται 
από την υδρολογική μελέτη. Επίσης, η μελέτη θα καθορίσει την ημερομηνία έναρξης των εργασιών και την 
αποπεράτωσή τους. 

3. Πρέπει, ωστόσο, να επισημανθεί ότι τα τελευταία χρόνια γίνονται σημαντικές προσπάθειες, τόσο από 
την Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας όσο και από τον Δήμο Λάρνακας, για την πρόληψη των προαναφερόμενων 
πλημμυρικών φαινομένων. Έτσι, μέχρι σήμερα, με πρωτοβουλία της Επαρχιακής Διοίκησης Λάρνακας, έχουν 
γίνει σημαντικά αντιπλημμυρικά έργα, στην περιοχή “Καμάρες” της Λάρνακας, τα οποία έχουν επιλύσει σε 
μεγάλο βαθμό τα προβλήματα πλημμυρών στην εν λόγω περιοχή. Επίσης, από την πλευρά του ο Δήμος 
Λάρνακας βρίσκεται σε συνεχή συνεργασία με την Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας για την αντιμετώπιση των 
πλημμυρικών φαινομένων της περιοχής. Συγκεκριμένα, κάθε χρόνο και πριν από την έναρξη της χειμερινής 
περιόδου, ο Δήμος Λάρνακας προβαίνει σε συντήρηση και αναβάθμιση (όπου χρειάζεται) των υφιστάμενων 
φρεατίων υδροσυλλογής, που βρίσκονται στην περιοχή, καθώς και σε επέκταση, όπου είναι αυτό εφικτό, των 
υφιστάμενων δικτύων αποχέτευσης όμβριων υδάτων. 

4. Παραμένουμε στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες ή χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.437, ημερομηνίας 14 Ιανουαρίου 2019, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Κερύνειας κ. Ελένης Μαύρου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας ενημερώσω τα ακόλουθα: 

2. Ο αγροτικός δρόμος που συνδέει το Τσέρι με την κοινότητα Πέρα Ορεινής είναι μήκους 2,2 χιλιόμετρα 
και εξυπηρετεί τους κατοίκους της κοινότητας Πέρα Ορεινής. 

3. Ο εν λόγω αγροτικός δρόμος συντηρείται από πιστώσεις του Αναπτυξιακού Προϋπολογισμού της 
κοινότητας Πέρα Ορεινής. Ως εκ τούτου, τυχόν προώθηση της εγγραφής του και αναβάθμισή του 
εναπόκειται στο Κοινοτικό Συμβούλιο Πέρα Ορεινής, κατόπιν ιεράρχησης των προτεραιοτήτων του για 
αναπτυξιακά έργα κατά τα προσεχή έτη.» 

 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.462, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

α.  Βάσει του περί Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμου, αποχετευτικοί φόροι/τέλη επιβάλλονται σε όλα τα 
κτήματα που εμπίπτουν στα γεωγραφικά όρια του Συμβουλίου Αποχετεύσεως και που στις πλείστες των 
περιπτώσεων συμπίπτουν με αυτά των οικιστικών περιοχών. 

β.  Επί του συγκεκριμένου, ο λόγος της επιβολής αποχετευτικών τελών έγκειται στο γεγονός ότι τα κτήματα 
των παραπονούμενων δημοτών βρίσκονται εντός της οικιστικής ζώνης, ως αυτή καθορίστηκε από το 
Τοπικό Σχέδιο Αθηένου, παρά το γεγονός ότι είναι καλλιεργήσιμα και εξακολουθούν να καλλιεργούνται 
από τους ιδιοκτήτες. 

2. Απολογούμαστε για τη μεγάλη καθυστέρηση που μεσολάβησε μέχρι την απάντηση στην ερώτηση του 
έντιμου κ. βουλευτή και παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε επιπρόσθετες πληροφορίες και/ή 
διευκρινήσεις ενδεχομένως να χρειαστείτε επί του συγκεκριμένου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.471, ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η Επιτροπή Ανακουφίσεως Παθόντων, η οποία συστάθηκε με βάση τον περί Ανακουφίσεως Παθόντων 
Νόμο του 1988 (Ν. 114/88) και της οποίας προεδρεύει ο Γενικός Διευθυντής του Υπουργείου Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων έχει συχνές συναντήσεις με τον Πρόεδρο και το Διοικητικό 
Συμβούλιο της Παγκύπριας Οργάνωσης Αποκαταστάσεως Παθόντων Αναπήρων Πολέμου στο πλαίσιο 
της συνεχούς παρακολούθησης και επίλυσης των θεμάτων που αφορούν τους Παθόντες. 

3. Κατά τις πιο πάνω συναντήσεις, γίνεται εποικοδομητικός διάλογος με απώτερο στόχο την εξυπηρέτηση 
των παθόντων. Στο πλαίσιο αυτό έχει καθιερωθεί διαδικασία ταχείας παραπομπής στο Ιατροσυμβούλιο, 
αναπήρων που χρήζουν μετάβασης στο εξωτερικό, για ιατρικούς λόγους.  Επιπρόσθετα, συμφωνήθηκε 
όπως καταβληθεί προσπάθεια για επιτάχυνση της σχετικής διαδικασίας ώστε τα αιτήματα των 
αναπήρων να εξετάζονται από το Ιατροσυμβούλιο και να λαμβάνονται αποφάσεις εντός αποδεκτών 
χρονικών πλαισίων. 
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4. Καθόσον αφορά την Έκθεση της Ελεγκτικής Υπηρεσίας, οι εισηγήσεις και παρατηρήσεις που 
,περιέχονται σ’ αυτήν λαμβάνονται υπόψη και η Επιτροπή, σε ορισμένες περιπτώσεις, έχει ήδη προβεί 
σε διορθωτικά μέτρα, όπως είναι η ανάκτηση υπερπληρωμών καθώς και η καταβολή σχετικού 
επιδόματος και στους εξαρτώμενους των παθόντων που φοιτούν στο ΤΕΠΑΚ (με απόφαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου). 

 Τέλος πρέπει να αναφερθεί ότι καταβάλλεται κάθε δυνατή προσπάθεια, για ενίσχυση της Υπηρεσίας με 
γραμματειακό και διοικητικό προσωπικό για την καλύτερη εξυπηρέτηση των Παθόντων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Γιώργου Σαββίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.493, ημερομηνίας 11 Φεβρουαρίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι η Πυροσβεστική Υπηρεσία 
παρακολουθεί τις εξελίξεις της τεχνολογίας στα οχήματα και ανάλογα προσαρμόζει τις επιχειρησιακές της 
διαδικασίες για την πυρόσβεση ή την αποπαγίδευση ατόμων από συντρίμμια οχημάτων, με αναθεώρηση των 
Σημειώσεων Πυροσβεστολογίας. 

2. Παράλληλα, γίνεται συνεχής αναβάθμιση του εξοπλισμού για τους σκοπούς αυτούς, ο οποίος κρίνεται 
ότι είναι εφάμιλλος του εξοπλισμού άλλων Ευρωπαϊκών χωρών. 

3. Επίσης, η Πυροσβεστική Υπηρεσία, σε συνεργασία με τους εισαγωγείς τέτοιων οχημάτων, ενημερώνει 
και εκπαιδεύει κατάλληλα τα μέλη της για την ορθή εφαρμογή των Σημειώσεων Πυροσβεστολογίας και χρήση 
του διαθέσιμου εξοπλισμού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.500, ημερομηνίας 13 Φεβρουαρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Υπουργικό Συμβούλιο αποφάσισε τον Απρίλιο του 2019 να εγκρίνει την παραχώρηση άδειας χρήσης 
του πρώην Αστυνομικού Σταθμού Καλαβασού προς την Κοινότητα Καλαβασού για αξιοποίηση του ως 
πολιτιστικό κέντρο και ως χώρος πολιτιστικών εκδηλώσεων.  Με την ίδια Απόφαση, το Υπουργικό 
Συμβούλιο εξουσιοδότησε την Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων να ολοκληρώσει τη 
συμφωνία παραχώρησης άδειας χρήσης του κτιρίου με την Κοινότητα Καλαβασού. 

3. Σημειώνεται παράλληλα ότι προηγήθηκε γραπτή επικοινωνία μεταξύ του Υπουργείου Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων και του Κοινοτικού Συμβουλίου Καλαβασού κατά την οποία το αρμόδιο 
Υπουργείο καθόρισε το ετήσιο τέλος άδειας χρήσης του κτιρίου στα €500.  Το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Καλαβασού ζήτησε μείωση του καθορισθέντος ποσού εκμίσθωσης κατά 50% επικαλούμενο την 
οικονομική συνεισφορά ύψους €36.000 περίπου που κατέβαλε η Τοπική Αρχή για να καταστεί δυνατή η 
επιδιόρθωση και λειτουργία του κτιρίου του πρώην Αστυνομικού Σταθμού.  Το Υπουργείο Μεταφορών, 
δεν αποδέκτηκε το αίτημα για μείωση του ετήσιου τέλους άδειας χρήσης του Κτιρίου κατά 50% πρότεινε 
όμως μείωση από €500 σε €400.  Το Κοινοτικό Συμβούλιο Καλαβασού, λόγω του ψηλού ετήσιου τέλους 
δεν επιθυμεί πλέον την εκμίσθωση και χρήση του κτιρίου και ζητεί από το Υπουργείο Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων να αναλάβει τη συντήρηση του, ενώ παράλληλα ενδεχομένως θα προβεί στην 
διεκδίκηση του ποσού που έχει καταβάλει για σκοπούς αποκατάστασης του κτιρίου του Αστυνομικού 
Σταθμού. 

4. Υπό το φως των πιο πάνω δεδομένων, επειδή δεν ολοκληρώθηκε η διαδικασία σύναψης της συμφωνίας 
παραχώρησης άδειας χρήσης από το αρμόδιο Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων και το 
ακίνητο δεν περιήλθε στην δικαιοδοσία του Κοινοτικού Συμβουλίου, δεν διοργανώθηκαν πολιτιστικές 
εκδηλώσεις στον χώρο από την Τοπική Αρχή.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.501, ημερομηνίας 13 Φεβρουαρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι μετά από επιτόπια 
επίσκεψη αρμόδιου Λειτουργού της Επαρχιακής Διοίκησης Λευκωσίας, στην παρουσία του Προέδρου του 
Κοινοτικού Συμβουλίου Λυθροδόντα, διαπιστώθηκε ότι το εν λόγω σημείο έχει καθαριστεί από το Κοινοτικό 
Συμβούλιο και έχει ήδη περιφραχθεί. 

2.  Με την ευκαιρία, το Υπουργείο Εσωτερικών εκφράζει απολογίες για την καθυστέρηση που μεσολάβησε 
μέχρι την απάντηση στην Ερώτηση του έντιμου κ. Βουλευτή.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 13 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.517, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων μέσω των Τμημάτων του, και πιο συγκεκριμένα των Υπηρεσιών Κοινωνικής 
Ευημερίας (ΥΚΕ), του Τμήματος Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες (ΤΚΕΑΑ) και της Υπηρεσίας 
Διαχείρισης Επιδομάτων Πρόνοιας (ΥΔΕΠ), παρέχει υπηρεσίες και δομές προς τα άτομα με αυτισμό. 
Συγκεκριμένα παρέχει Ελάχιστο Εγγυημένο Εισόδημα, αναπηρικό επίδομα, επιχορήγηση κατ’ οίκον φροντίδας, 
επιχορήγηση διημερεύουσας φροντίδας (ΥΚΕ), επιχορήγηση ιδρυματικής φροντίδας (ΥΚΕ), σπίτια στην 
κοινότητα (ΥΚΕ-ΤΚΕΑΑ).  Όσον αφορά την κατ’ οίκον φροντίδα με βάση νέο Διάταγμα το 2017, εγκρίθηκε νέο 
σχέδιο επιχορήγησης υπηρεσιών κατ’ οίκον φροντίδας σε άτομα με αναπηρίες.  Το ποσό της επιχορήγησης 
καθορίζεται σε 100€, 200€, 300€ ή 400€ μηνιαίως.  Σε σοβαρές περιπτώσεις αυτισμού εγκρίνονται και πάνω 
από 400€ για εργοδότηση δεύτερου φροντιστή. 

2. Επιπρόσθετα, σημειώνεται ότι οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας του Υπουργείου αυτού 
συνεργάζονται με τον Σύνδεσμο για τα Άτομα με Αυτισμό στην παροχή προγραμμάτων Κοινωνικής Φροντίδας, 
για κάλυψη των αναγκών ενήλικων και ανήλικων ατόμων με αυτισμό. 

3. Στις 9/10/2015 είχε υπογραφτεί για πρώτη φορά, Συμφωνία Ανάθεσης με τον εν λόγω Σύνδεσμο, με 
ισχύ για 3 χρόνια, στην βάση της οποίας ο Σύνδεσμος λειτουργεί προγράμματα κοινωνικής φροντίδας με την 
οικονομική στήριξη του κράτους.  Η εν λόγω συμφωνία ανανεώθηκε στις 14/11/2018, με ισχύ για άλλα τρία 
χρόνια. Σημειώνεται ότι, για το 2018 η εν λόγω Οργάνωση έλαβε Κρατική Ενίσχυση ύψους €350.000 για τη 
λειτουργία των ακόλουθων προγραμμάτων: 

Πρόγραμμα Κρατική Ενίσχυση 2018 

Κέντρο Ενηλίκων Λεμεσού €145.000 

Πρόγραμμα Στήριξης και Συμβουλευτικής των Ατόμων με Αυτισμό 
και των οικογενειών τους 

€20.000 

Κέντρο Ενηλίκων Λευκωσίας €133.000 
(90.000+ 

€43.000 για διαμόρφωση νέου κτιρίου) 

Κέντρο Προστασίας και Απασχόλησης Παιδιών Λευκωσίας €12.000 

Κέντρο Ενηλίκων Πάφου €40.000 

ΣΥΝΟΛΟ €350.000 

4. Επισημαίνεται ότι οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας συνεργάζονται επίσης με τις οικογένειες των 
ατόμων που φοιτούν στα προγράμματα του εν λόγω Συνδέσμου, σε εξατομικευμένη βάση, σε σχέση με τις 
δυσκολίες που παρουσιάζουν, είτε στην παροχή φροντίδας, είτε σε θέματα στήριξης των γονέων, λόγω των 
δυσκολιών που αντιμετωπίζουν σε σχέση με τις αυξημένες ανάγκες των παιδιών τους. 

5. Επιπρόσθετα των πιο πάνω, το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες επιχορηγεί τα 
προγράμματα του Συνδέσμου με 4 Κοινωνικούς Συνοδούς και ποσό €29.664,60 ετησίως.  Η αναβάθμιση των 
Υπηρεσιών προς τα άτομα με αυτισμό συμπεριλαμβάνονται στο δεύτερο εθνικό σχέδιο δράσης για την 
αναπηρία 2018-2020 και στην πρώτη εθνική στρατηγική για την αναπηρία 2018-2028. 

6. Επίσης, με Απόφαση Υπουργικού Συμβουλίου στις 26.09.2017 εγκρίθηκε το νέο Σχέδιο Ένταξης 
Ατόμων με Σοβαρές Αναπηρίες σε Προγράμματα Υποστηριζόμενης Διαβίωσης καθώς και η υλοποίηση του 
έργου “Δημιουργία Νέων Κατοικιών Υποστηριζόμενης Διαβίωσης” με προϋπολογισμό €6.600.000 για τα έτη 
2018-2021.  Περιλαμβάνει τα έξοδα λειτουργίας της κατοικίας υποστηριζόμενης διαβίωσης “Λήδρα” από τον 
Απρίλιο του 2016 μέχρι τον Δεκέμβριο του 2018, και τη δημιουργία 10 ακόμα κατοικιών υποστηριζόμενης 
διαβίωσης με κάλυψη των εξόδων λειτουργίας τους για δύο έτη.  Ομάδα στόχου στην παρούσα περίοδο είναι 
άτομα με νοητική αναπηρία χωρίς επαρκές υποστηρικτικό πλαίσιο, τα οποία θα εξυπηρετηθούν σε 7 κατοικίες 
παγκύπρια ενώ δύο κατοικίες προνοούνται για 8 άτομα με αυτισμό και μία κατοικία προγραμματίζεται για άτομα 
με οπτική αναπηρία. 

7. Πέραν των πιο πάνω, παρέχονται επιπρόσθετες κοινωνικές παροχές από το Τμήμα Κοινωνικής 
Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες όπως Τεχνικά Μέσα, Όργανα και άλλα Βοηθήματα και Ευρωπαϊκή Κάρτα 
Αναπηρίας και άλλες υποστηρικτικές υπηρεσίες ως προς την επαγγελματική κατάρτιση και απασχόληση των 
ατόμων με αυτισμό, όπως το Σχέδιο Απασχόλησης με Στήριξη για Άτομα με Αναπηρίες.  Στα πλαίσια του εν 
λόγω σχεδίου εργοδοτούνται στην ανοικτή αγορά εργασίας και άτομα με αυτισμό τα οποία λαμβάνουν την 



 

41 

 

κατάλληλη στήριξη και καθοδήγηση για εξεύρεση και διατήρηση κατάλληλης θέσης απασχόλησης.  Περαιτέρω, 
το Τμήμα εφαρμόζει το Σχέδιο Επαγγελματικής Κατάρτισης για Άτομα με Αναπηρίες και το Σχέδιο για 
Δημιουργία και Λειτουργία Μικρών Μονάδων για Σκοπούς Αυτοεργοδότησης Ατόμων με Αναπηρίες, δικαιούχοι 
των οποίων είναι και άτομα με αυτισμό τα οποία επιθυμούν να κάνουν χρήση των συγκεκριμένων σχεδίων. 

8. Τέλος, το Υπουργείο Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων μέσω του Τμήματος Κοινωνικής 
Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες, σε συνεργασία με το Υπουργείο Υγείας (Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας) 
είναι στη διαδικασία επεξεργασίας σχεδίων και εγγράφων για τη δημιουργία και λειτουργία Κέντρου με 
επιχορήγηση από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο και το Χρηματοδοτικό Μηχανισμό του Ευρωπαϊκού 
Οικονομικού Χώρου (ΕΕΑ Grants), που θα εξυπηρετεί με έγκαιρη διάγνωση, αξιολόγηση και στήριξη τα παιδιά 
με αυτισμό και τις οικογένειές τους. 

9. Για τις υπηρεσίες υγείας, αποκατάστασης και εκπαίδευσης για τα άτομα με αυτισμό, αρμόδια είναι τα 
Υπουργεία Υγείας και Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας στα πλαίσια των σχετικών νομοθεσιών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.527, ημερομηνίας 6 Μαρτίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Φθορές στο αγροτικό δίκτυο της κοινότητας Ποταμιού 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα, τα οποία 
προέκυψαν μετά από σχετική πληροφόρηση που είχαμε από την Επαρχιακή Διοίκηση Λευκωσίας: 

2.  Σε όλες τις κοινότητες, περιλαμβανομένης και της κοινότητας Ποταμιού, οι επιδιορθώσεις αγροτικών 
δρόμων υλοποιούνται μέσω εξοικονομήσεων του Προϋπολογισμού της Επαρχιακής Διοίκησης, από 
κονδύλια για έκτακτα καιρικά φαινόμενα. 

3. Ως εκ τούτου, η δαπάνη για αποκατάσταση ζημιών σε αγροτικούς δρόμους, η οποία καλύφθηκε από 
πόρους του Κοινοτικού Συμβουλίου Ποταμιού, θα επιστραφεί στο Κοινοτικό Συμβούλιο από την 
Επαρχιακή Διοίκηση Λευκωσίας. 

4. Επισημαίνεται ότι το Υπουργικό Συμβούλιο, κατόπιν Απόφασής του με ημερ. 06.05.2019, παραχώρησε 
το ποσό των €3,5 εκ., ως πρόσθετες πιστώσεις, στις Επαρχιακές Διοικήσεις για αποκατάσταση 
αγροτικών δρόμων. Η εν λόγω χορηγία έχει αποδεσμευτεί από τη Βουλή των Αντιπροσώπων και έχει 
ήδη παραχωρηθεί στις Επαρχιακές Διοικήσεις, σύμφωνα με τον σχετικό προγραμματισμό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Κώστα Χαμπιαούρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.540, ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2019, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Λουκαΐδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και αφού καταρχάς απολογηθώ για την καθυστέρηση στην 
απάντησή της σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Σύμφωνα με τα Έγγραφα του Διαγωνισμού ΜΕ14/18 Αγορά Υπηρεσιών για Διδασκαλία στο 
Απογευματινό/Βραδινό Πρόγραμμα του ΥΠΠ “Κρατικά Ινστιτούτα Επιμόρφωσης (ΚΙΕ)”, η αμοιβή των 
Εκπαιδευτών για τις υπηρεσίες που περιλαμβάνει η Σύμβαση και αφορούν στη διδασκαλία μαθημάτων, 
ορίζεται ανά χρονική περίοδο μαθήματος διάρκειας σαράντα πέντε λεπτών (45'). 

3. Η συμπερίληψη, στα σχετικά τιμολόγια που εκδίδουν ανά μήνα οι Εκπαιδευτές, ανάλογων χρονικών 
περιόδων, κατά τις οποίες βρίσκονταν στο Ινστιτούτο χωρίς να είχε διεξαχθεί η διδασκαλία μαθήματος, 
αντίκειται στις πρόνοιες των Εγγράφων του πιο πάνω Διαγωνισμού. 

4. Για αποφυγή του πιο πάνω φαινομένου, αποστάληκε, στις 28/02/2019, σχετική εγκύκλιος προς όλους/ες 
τους/τις Διευθύνοντες/ουσες των ΚΙΕ, με σαφείς οδηγίες, για αποκλεισμό της δυνατότητας προσέλευσης 
Εκπαιδευτών στα Ινστιτούτα, τις ημέρες και ώρες, κατά τις οποίες, όλοι οι μαθητές του τμήματος θα 
απουσίαζαν, για διάφορους λόγους. 

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για περαιτέρω διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Άμυνας κ. Σάββα Αγγελίδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.011.03.564, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση με αρ. φακ. ερ. 23.06.011.03.564 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α)  Η Εθνική Φρουρά διαθέτει αυτή τη στιγμή, συνολικά 29 Ιατρούς εκ των οποίων: 

 (i) 7 Ειδικούς Ιατρούς 

 (ii) 19 Γενικούς Ιατρούς (2 υπό παραίτηση) 
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(iii)  3 Ειδικευόμενους Ιατρούς στο ΓΝΛ 

(β)  Στο Συνημμένο Παράρτημα, παρουσιάζεται αναλυτικά ο αριθμός των Ιατρών του Στρατιωτικού 
Νοσοκομείου Εκστρατείας (ΣΝΕ), οι οποίοι παραιτήθηκαν τα τελευταία 6 χρόνια.  Σημειώνεται ότι το 
2008 η Εθνική Φρουρά διέθετε 52 Ιατρούς έναντι 29 σήμερα (εκ των οποίων δύο (2) υπέβαλαν αίτημα 
παραίτησης). 

(γ)  Στην παρούσα φάση το ΣΝΕ διαθέτει Ιατρούς με τις πιο κάτω ειδικότητες: Παθολόγο, Οφθαλμίατρο 
(εκτελεί και χρέη Διοικητή), Δερματολόγο, Ψυχίατρο, Καρδιολόγο και ένα Νευρολόγο (εξ Ελλάδος).  Οι 
Ιατροί με ειδικότητα Ορθοπεδικού και Αναισθησιολόγου, έχουν μετατεθεί σε μονάδες Υγειονομικού σε 
Σχηματισμούς, λόγω υπηρεσιακών αναγκών. 

(δ)  Σε ό,τι αφορά τις χειρουργικές επεμβάσεις, λόγω του ότι δεν υπάρχουν στο ΣΝΕ οι απαιτούμενες 
χειρουργικές ειδικότητες, δεν είναι δυνατή η διεξαγωγή χειρουργικών επεμβάσεων. 

(ε)  Σύμφωνα με την Διεύθυνση Υγειονομικού, όλος ο Ιατρικός εξοπλισμός που διαθέτει αυτή την στιγμή το 
ΣΝΕ χρησιμοποιείται πλήρως, είναι σύγχρονης τεχνολογίας και επαρκής. 

(ζ) Οι παλιές εγκαταστάσεις του ΣΝΕ έχουν αξιοποιηθεί στο έπακρον.  Ένα μέρος τους (οι παλιοί θάλαμοι) 
έχουν μετατραπεί σε εξωτερικά Ιατρεία (ορθοπεδικό, οφθαλμολογικό και ΩΡΛ), ενώ στις αίθουσες όπου 
γινόταν προηγουμένως η διαλογή των ασθενών, έχουν στεγαστεί οι Υγειονομικές Επιτροπές και μέρος 
του Αρχείου των επιτροπών αυτών. 

(η)  Το Υπουργείο Άμυνας, καταβάλλει συνεχείς προσπάθειες για ανάσχεση των παραιτήσεων και για την 
δημιουργία πιο ελκυστικών όρων εργασίας.  Σε αυτό το πλαίσιο, εντάσσεται και η τελευταία 
τροποποίηση των σχετικών Κανονισμών από τη Βουλή των Αντιπροσώπων, ώστε οι Γιατροί της 
Εθνικής Φρουράς να μπορούν να εντάσσονται στο ΓΕΣΥ. 

2. Είμαι στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.576, ημερομηνίας 4 Απριλίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Χριστάκη Τζιοβάνη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.576 και σας ενημερώνω για τα πιο κάτω: 

2.  Σύμφωνα με το άρθρο 18ΥΣΤ (ιβ) του περί Αλλοδαπών και Μεταναστεύσεως Νόμου, ο εργοδότης 
υπηκόου τρίτης χώρας, ο οποίος υποβάλλει αίτηση για έκδοση, τροποποίηση ή ανανέωση ενιαίας 
άδειας, καταθέτει στο Διευθυντή χρηματική ή τραπεζική εγγύηση για κάλυψη τυχόν εξόδων 
απομάκρυνσης του αλλοδαπού από τη Δημοκρατία. Η κατάθεση εγγύησης αφορά στην παροχή 
επαρκούς ασφάλειας για κάλυψη των εξόδων επαναπατρισμού του αλλοδαπού. Περαιτέρω σημειώνεται 
ότι, το ίδιο άρθρο προνοεί ότι η εγγυητική μπορεί να επιστραφεί, μόνο όταν ο υπήκοος αναχωρήσει 
νόμιμα από τη Δημοκρατία, χωρίς να έχει επιβαρυνθεί με τα έξοδα η Δημοκρατία ή όταν για το 
συγκεκριμένο υπήκοο έχει καταβληθεί νέα εγγύηση. 

 Εφόσον πληρούνται οι σχετικές πρόνοιες της νομοθεσίας, η εγγυητική επιστρέφεται άμεσα και χωρίς 
καθυστέρηση. Οι καθυστερήσεις σημειώνονται στις περιπτώσεις που δεν είναι δυνατή, για τους πιο 
πάνω λόγους, η επιστροφή της εγγυητικής. 

3. Το Υπουργείο Εσωτερικών, λαμβάνοντας υπόψη την οικονομική επιβάρυνση των πολιτών από τη 
μακροχρόνια κατακράτηση των εγγυητικών, επεξεργάζεται τροποποίηση των σχετικών προνοιών του 
περί Αλλοδαπών και Μεταναστεύσεως Νόμου για κατάργηση της απαίτησης κατάθεσης εγγυητικής, σε 
κάποιες περιπτώσεις, αλλά και για την επιστροφή των εγγυητικών που κατακρατούνται.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.577, ημερομηνίας 4 Απριλίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Χριστάκη Τζιοβάνη 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση με αριθμό 23.06.011.03.577 και σας πληροφορώ ότι η μελέτη 
αντικατάστασης του αγωγού υδατοπρομήθειας στο δρόμο Δερύνειας-Σωτήρας, που εκπονείται εκ μέρους των 
οικείων Δήμων, βρίσκεται σε τελικό στάδιο.  Το Τμήμα Δημοσίων Έργων αναμένεται να δημοπρατήσει το έργο 
για κατασκευή περί τα τέλη του τρέχοντος έτους, νοουμένου ότι θα έχουν ολοκληρωθεί οι νενομισμένες 
διαδικασίες των απαλλοτριώσεων, εξασφαλιστούν οι αναγκαίες πιστώσεις και εγκριθούν από το Τμήμα 
Περιβάλλοντος οι εργασίες για την απορροή ομβρίων εκτός των Πολεοδομικών ορίων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.597, ημερομηνίας 17 Απριλίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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2. Στην Κοινότητα Νέων Δημμάτων εκτός από τον εξωραϊσμό με πλακόστρωτο της κεντρικής πλατείας έχει 
πρόσφατα ολοκληρωθεί (έναντι του ποσού των €125.900 πλέον ΦΠΑ) η επιδιόρθωση των διατηρητέων 
κτιρίων εντός του πυρήνα της κοινότητας και η μετατροπή τους σε κοινοτικά κτίρια, όπως κοινοτικό 
καφενείο και ιατρείο. 

3. Περαιτέρω, αναφέρεται ότι η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου έχει ήδη ξεκινήσει εργασίες στους δρόμους 
περιμετρικά της κεντρικής πλατείας για την κατασκευή χαμηλών τοίχων, οι οποίοι θα επενδυθούν με 
πέτρα της περιοχής για προστασία των κατοικιών από τα όμβρια αλλά και για σκοπούς εξωραϊσμού. 
Πρόκειται για συνεχιζόμενο έργο (συνολική εκτίμηση κόστους €70.000), το οποίο αναμένεται να 
ολοκληρωθεί εντός του 2021, με χρηματοδότηση από κονδύλι του Προϋπολογισμού Αναπτύξεως των 
Κοινοτήτων της Επαρχιακής Διοίκησης Πάφου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.615, ημερομηνίας 6 Μαΐου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Στο πλαίσιο των δράσεών μας για προστασία των ζώων και με σκοπό τη μείωση των αδέσποτων 
σκύλων, λήφθηκε η Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου ημερομηνίας 26 Ιουνίου 2019, για εφαρμογή 
Σχεδίου δωρεάν σήμανσης και εγγραφής σκύλων.  Σκοπός του εν λόγω Σχεδίου είναι η παροχή κινήτρων προς 
τους ιδιοκτήτες σκύλων για σήμανση των ζώων τους.  Μετά από συνεννόηση με την Κυπριακή Ομοσπονδία 
Κυνηγίου και Διατήρησης Άγριας Ζωής και φιλοζωικές οργανώσεις, το Υπουργείο Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος ανακοίνωσε τις βασικές πρόνοιες του Σχεδίου στις 8/7/2019.  Το Σχέδιο είναι σε 
εξέλιξη και ήδη έχουν αρχίσει να διενεργούνται δωρεάν σημάνσεις. 

 Συνοπτικά, το Σχέδιο δωρεάν σήμανσης και εγγραφής σκύλων θα εφαρμοστεί για τέσσερις συνεχείς 
μήνες, από 1η Αυγούστου μέχρι 30 Νοεμβρίου 2019 και στοχεύει να καλύψει περίπου 20.000 σημάνσεις 
σκύλων παγκύπρια.  Στο Σχέδιο μπορούν να συμμετέχουν όλοι οι πολίτες που ενδιαφέρονται να σημάνουν 
τους σκύλους τους, αλλά και φιλοζωικές οργανώσεις που φροντίζουν αδέσποτους σκύλους.  Τη σήμανση των 
σκύλων και την εγγραφή τους στο Μητρώο Σκύλων θα διενεργούν δωρεάν οι Κτηνιατρικές Υπηρεσίες στα 
Επαρχιακά Κτηνιατρικά Γραφεία και Σταθμούς, σε συγκεκριμένες ημέρες και ώρες (Τρίτη και Πέμπτη, μεταξύ 
των ωρών 10 π.μ.-1 μ.μ.).  Κατά την επίσκεψη για τη διενέργεια της σήμανσης, ο ιδιοκτήτης του σκύλου θα 
πρέπει να προσκομίζει την ταυτότητά του και το επικαιροποιημένο βιβλιάριο υγείας του σκύλου του. 

 Περαιτέρω, για σκοπούς διευκόλυνσης των κατοίκων κοινοτήτων που επιθυμούν να συμμετέχουν στο 
Σχέδιο, θα μπορούν να διευθετούνται επί τόπου επισκέψεις Λειτουργών των Κτηνιατρικών Υπηρεσιών για 
σήμανση σκύλων, νοουμένου ότι, σε συνεννόηση με την Κυπριακή Ομοσπονδία Κυνηγίου και Διατήρησης 
Άγριας Ζωής και Φιλοζωικές οργανώσεις, θα διασφαλίζεται πως σε κάθε επί τόπου επίσκεψη θα σημανθούν 
τουλάχιστον 50 σκύλοι.  Ο χρόνος και χώρος που θα γίνεται η εν λόγω επί τόπου σήμανση, θα καθορίζεται 
μετά από συνεννόηση των ενδιαφερομένων με τα οικεία Επαρχιακά Κτηνιατρικά Γραφεία και Σταθμούς. 

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.616, ημερομηνίας 7 Μαΐου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(Α) Μετά από οδηγίες του Υπουργείου Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, το Ινστιτούτο 
Γεωργικών Ερευνών προχώρησε στη διενέργεια έρευνας με στόχο την καταγραφή της υφιστάμενης 
κατάστασης σε σχέση με την ύπαρξη Αθέμιτων Εμπορικών Πρακτικών (ΑΘΕΠ) στην αλυσίδα 
εφοδιασμού τροφίμων στην Κυπριακή Δημοκρατία. Η παρουσίαση των αποτελεσμάτων της έρευνας 
(επισυνάπτεται περιληπτικό σημείωμα με τα αποτελέσματα) έγινε στις 8 Οκτωβρίου, 2018 σε εκδήλωση 
που οργανώθηκε στα πλαίσια των εγκαινίων της Παγκύπριας Αγροτικής Έκθεσης. 

(Β)  Σύμφωνα με τα αποτελέσματα της έρευνας, οι καθυστερημένες πληρωμές για ευπαθή ή άλλα γεωργικά 
προϊόντα διατροφής μεγαλύτερες των 30 ημερών, αποτελούν την πιο συχνή ΑΘΕΠ που παρατηρείται 
στην αλυσίδα εφοδιασμού τροφίμων στην Κυπριακή Δημοκρατία. Συγκεκριμένα, σε κλίμακα από 
“1=ποτέ” μέχρι “5=πολύ συχνά”, για τους μεμονωμένους γεωργούς/κτηνοτρόφους και τις Οργανώσεις 
τους, καταγράφεται αντίστοιχα, τιμή συχνότητας 4,02 και 3,69. 

(Γ) Η αντιμετώπιση των ΑΘΕΠ στην αλυσίδα εφοδιασμού τροφίμων αποτελεί προτεραιότητα για το 
Υπουργείο Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος καθώς το φαινόμενο των ΑΘΕΠ έχει 
σοβαρές αρνητικές επιπτώσεις στον γεωργό αλλά και στο περιβάλλον και την οικονομία, όπως απώλεια 
εισοδήματος, υψηλότερο κόστος παραγωγής, δυσχέρειες στον προγραμματισμό της παραγωγής και 
υπερπαραγωγή προϊόντων που οδηγεί σε σπατάλη τροφίμων. Επίσης, το εν λόγω φαινόμενο εκτιμάται 
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ότι περιορίζει τόσο την αγοραστική δύναμη, όσο και τις επιλογές των καταναλωτών, καθώς δεν αποτελεί 
πρόβλημα αποκλειστικά “γεωργικό” αλλά αφορά όλους τους τομείς της οικονομίας και επηρεάζει όλα τα 
νοικοκυριά, με κοινωνικές, οικονομικές και περιβαλλοντικές, παράλληλα, προεκτάσεις. 

(Δ) Ως εκ τούτου επιθυμώ να σας ενημερώσω περαιτέρω ότι, λαμβάνοντας υπόψη τα αποτελέσματα της 
έρευνας που διενήργησε το Ινστιτούτο Γεωργικών Ερευνών, το Υπουργείο Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης έχει ήδη ολοκληρώσει και αποστείλει στη Νομική Υπηρεσία για νομοτεχνική επεξεργασία, 
νομοσχέδιο για την αντιμετώπιση των ΑΘΕΠ που παρατηρούνται στην αλυσίδα εφοδιασμού τροφίμων 
στην Κυπριακή Δημοκρατία. Ευελπιστώ ότι πολύ σύντομα ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης 
και Περιβάλλοντος θα είναι σε θέση να υποβάλει το υπό αναφορά νομοσχέδιο στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για έγκριση. 

(Ε) Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινήσεις ή πρόσθετες πληροφορίες κρίνετε αναγκαίες.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Άμυνας κ. Σάββα Αγγελίδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.011.03.618, ημερομηνίας 8 Μαΐου 2019 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση, σχετικά με τη λειτουργία Μουσείου Στρατιωτικής Ιστορίας στο 
διατηρητέο κτήριο επί της λεωφ. Λόρδου Βύρωνα 13, στη Λευκωσία και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα:  

α. Ο Υπουργός Άμυνας εισηγήθηκε στο Υπουργικό Συμβούλιο την ακύρωση της προηγούμενης απόφασης 
και πρότεινε την ανέγερση του Μουσείου σε χώρο παραπλεύρως του Τύμβου Μακεδονίτισσας, ο οποίος 
ανήκει στο ΥΠΑΜ. 

β.  Το Υπουργικό Συμβούλιο με την Απόφασή του με αρ. 87.011, ημερομηνίας 7 Μαρτίου 2019, αποφάσισε: 

1. Να ακυρώσει την απόφαση με αρ. 83.236 για ίδρυση και λειτουργία Μουσείου Στρατιωτικής 
Ιστορίας στο κυβερνητικό κτήριο στη λεωφ. Λόρδου Βύρωνα 13, στη Λευκωσία. 

2. Να εγκρίνει την ανέγερση του εν λόγω Μουσείου σε χώρο παραπλεύρως του Τύμβου 
Μακεδονίτισσας. 

γ. Το ΥΠΑΜ προχώρησε ήδη στην εκπόνηση κτιριολογικής μελέτης και προεκτίμισης του κόστους και του 
χρόνου υλοποίησης του έργου, το οποίο αναμένεται να ολοκληρωθεί εντός τριών (3) χρόνων από την 
ημέρα λήψης της απόφασης. 

2. Είμαι στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εξωτερικών κ. Νίκου Χριστοδουλίδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.633, ημερομηνίας 15 Μαΐου 2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Πραγματοποίηση 6th World Congress on Medical and Aromatic Plants στην κατεχόμενη Κύπρο 

 Αναφορικά με ερώτηση την οποία μας έχετε υποβάλει σχετικά με το πιο πάνω θέμα επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω ότι το Υπουργείο Εξωτερικών προβαίνει στις δέουσες ενέργειες με στόχο την ακύρωση της 
πραγματοποίησης του συνεδρίου στην κατεχόμενη Κύπρο. 

 Πιο συγκεκριμένα, έχουν δοθεί οδηγίες στις αρμόδιες διπλωματικές μας αποστολές για σχετικές 
ενέργειες προς τους αξιωματούχους του Διεθνούς Συμβουλίου της οργάνωσης Φαρμακευτικών και 
Αρωματικών Φυτών. 

 Θα ήθελα επίσης να σας διαβεβαιώσω ότι το θέμα αξιολογείται από το Υπουργείο Εξωτερικών ως πολύ 
σημαντικό και θα συνεχίσουμε να το παρακολουθούμε στενά και να προβαίνουμε στις δέουσες ενέργειες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Γιώργου Σαββίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.634, ημερομηνίας 17 Μαΐου 2019, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Πάγια θέση του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως είναι ότι το θέμα της φρούρησης 
πολιτικών προσώπων και δημοσίων κτηρίων εμπίπτει στα θέματα ασφάλειας και δεν ενδείκνυται η παράθεση 
των σχετικών στοιχείων.   

 Η απόφαση για φρούρηση πολιτικών προσώπων και Αξιωματούχων λαμβάνεται από το Υπουργικό 
Συμβούλιο, αφού πρώτα γίνει αξιολόγηση κινδύνων από την Επιτροπή Αξιολόγησης Κινδύνου Πολιτικών και 
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Άλλων Προσώπων της Αστυνομίας και υποβληθεί σχετική Πρόταση από το Υπουργείο Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Κώστα Χαμπιαούρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.636, ημερομηνίας 17 Μαΐου 2019 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Τοποθέτηση δύο γλυπτών ύψους 25 μέτρων στην είσοδο της μαρίνας της Αγίας Νάπας 

 Επιθυμώ να αναφερθώ στη σχετική με το πιο πάνω θέμα ερώτηση και να θέσω υπόψη σας ότι η 
Επιτροπή Μνημείων ενεργώντας στα πλαίσια των καθηκόντων και των αρμοδιοτήτων της προχώρησε στη 
συμβουλευτική γνωμάτευσή της και προς τούτο ενημέρωσε με τα Πρακτικά της την αρμόδια Πολεοδομική Αρχή 
για προβεί στις δικές ενέργειες. 

2. Ως εκ τούτου, επειδή η ερώτηση αφορά τον Υπουργό Εσωτερικών, προς τον οποίο και απευθύνεται ο κ. 
Περδίκης, το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας δεν έχει αρμοδιότητα να τοποθετηθεί 
επί του θέματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Κώστα Χαμπιαούρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.640, ημερομηνίας 17 Μαΐου 2019, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

2. Η αντικατάσταση του Β΄ Δημοτικού Σχολείου Γερίου έχει συμπεριληφθεί στον Προϋπολογισμό του 2020 
και στο Μ.Δ.Π 2020-2022 του Υπουργείου Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας. 

3. Υπάρχει η δυνατότητα προσθήκης μίας λυόμενης αίθουσας διδασκαλίας για την αντιμετώπιση 
στεγαστικών προβλημάτων που παρουσιάζονται στο Β΄ Δημοτικό Σχολείο Γερίου. 

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις τυχόν χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.641, ημερομηνίας 17 Μαΐου 2019, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Κοινοβουλευτική Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Σύμφωνα με Διοικητική Απόφαση, από το 2012, όλοι οι Λειτουργοί Κοινωνικών Υπηρεσιών όλων των 
επαρχιών και βαθμίδων με την πρόσληψη τους στις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας, διορίζονται από 
την Υπουργό Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και ως Οικογενειακοί Σύμβουλοι, στα 
πλαίσια του περί της Βίας στην Οικογένεια (Πρόληψη και Προστασία Θυμάτων) Νόμου του 2000-2017.  
Συγκεκριμένα, σήμερα είναι διορισμένοι 73 Οικογενειακοί Σύμβουλοι στην Επαρχία Λευκωσίας , 76 στη 
Επαρχία Λεμεσού, 43 στην Επαρχία Λάρνακας, 21 στην Επαρχία Πάφου και 9 στην Επαρχία 
Αμμοχώστου.  Περαιτέρω αναφέρεται, ότι 22 Λειτουργοί Κοινωνικών Υπηρεσιών που είναι 
τοποθετημένοι στα Κεντρικά Γραφεία των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας στη Λευκωσία είναι επίσης 
διορισμένοι ως Οικογενειακοί Σύμβουλοι. 

3. Σημειώνεται ότι από το 2000 μέχρι και σήμερα δεν έχει ανακληθεί ο διορισμός του Οικογενειακού 
Σύμβουλου από κανένα Λειτουργό Κοινωνικών Υπηρεσιών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.642, ημερομηνίας 17 Μαΐου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Λουκαΐδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα, σε ό,τι αφορά την κατασκευή 
του αποχετευτικού συστήματος στην Κοινότητα Μουτουλλά: 

(α) Το Κοινοτικό Συμβούλιο Μουτουλλά έχει υποδείξει πιθανή θέση για την κατασκευή του υπό μελέτη 
Σταθμού Επεξεργασίας Λυμάτων.  Μετά από επιτόπια επίσκεψη στις 28/09/2018 από εκπροσώπους 
των Τμημάτων Γεωλογικής Επισκόπησης και Αναπτύξεως Υδάτων του Υπουργείου Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, καθώς και της Επαρχιακής Διοίκησης, η προτεινόμενη θέση κρίθηκε ως 
αποδεκτή.  Ωστόσο, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως με επιστολή του ημερομηνίας 10/01/2019, 
εξέφρασε τις επιφυλάξεις του σε σχέση με την κατασκευή του Σταθμού στην προτεινόμενη θέση.  Μετά 
από συνάντηση που πραγματοποιήθηκε στα γραφεία του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων στις 
30/05/2019 για συζήτηση του θέματος, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως τοποθετήθηκε θετικά, υπό 
ορισμένες προϋποθέσεις, περιλαμβανομένης της εξασφάλισης θετικής Περιβαλλοντικής Γνωμάτευσης.  
Σημειώνεται ότι, το Τμήμα Περιβάλλοντος του Υπουργείου Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος είχε ζητήσει την υποβολή Εντύπου Πληροφοριών Εκτίμησης Επιπτώσεων στο 
Περιβάλλον, με επιστολή του ημερομηνίας 27/08/2018. 
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(β) Στη βάση των πιο πάνω, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων βρίσκεται στη διαδικασία εξεύρεσης 
πιστώσεων με στόχο την εκπόνηση της απαιτούμενης Περιβαλλοντικής Μελέτης καθώς επίσης και για 
την εκπόνηση μελέτης σχεδιασμού του δικτύου.  Σημειώνεται ότι προκειμένου το Έργο να υλοποιηθεί, 
απαιτείται η εκπόνηση Σημειώματος Έργου (Project Concept Note), καθώς το κόστος υλοποίησης του 
Έργου είναι πέραν των € 500.000.  Ως εκ τούτου, η υλοποίηση του Έργου δεν τοποθετείται πριν από το 
2021. 

(γ) Σε ό,τι αφορά την προσπάθεια αντιμετώπισης των αποχετευτικών προβλημάτων που παρουσιάζει η 
Κοινότητα Μουτουλλά και ως ενδιάμεση λύση, μέχρι να κατασκευαστούν τα έργα, το Τμήμα Αναπτύξεως 
Υδάτων εξασφάλισε τη συγκατάθεση του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Ακακίου-Περιστερώνας-
Αστρομερίτη ΣΑΑΠΑ) για παραλαβή ποσοτήτων βοθρολυμάτων από την Κοινότητα Μουτουλλά στον 
Σταθμό Επεξεργασίας Λυμάτων του ΣΑΑΠΑ, με στόχο την μείωση του κόστους μεταφοράς και 
εκκένωσης των αποχετεύσεων των κατοικιών της Κοινότητας Μουτουλλά. 

2. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Οικονομικών κ. Χάρη Γεωργιάδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.645, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2019, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση που αφορά στην παραχώρηση καταδυτικού επιδόματος στα μέλη 
της ομάδας αυτοδυτών της Ειδικής Μονάδας Αντιμετώπισης Καταστροφών (ΕΜΑΚ), σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

2. Το Υπουργείο Οικονομικών/Τμήμα Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού έχει διαβιβάσει στο παρελθόν 
(2006) τη σύμφωνη γνώμη του προς τον Γενικό Διευθυντή Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως (ΥΔΔΤ), σε αντίστοιχο αίτημα το οποίο είχε υποβληθεί για καταβολή καταδυτικού επιδόματος 
στην Ομάδα Αυτοδυτών της ΕΜΑΚ, του ίδιου ύψους και με τις ίδιες προϋποθέσεις που αυτό 
καταβάλλεται στα μέλη της Ομάδας Αυτοδυτών της Λιμενικής και Ναυτικής Αστυνομίας (Λ&ΝΑ) και στα 
μέλη της Μονάδας Αεροπορικών Επιχειρήσεων (ΜΑΕΠ). 

 Η υλοποίηση της εν λόγω ρύθμισης εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως. 

3. Πρόσφατα, ζητήθηκαν εκ νέου οι απόψεις του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για το 
συγκεκριμένο θέμα, ο οποίος με επιστολή του με αρ. φακ. Υ.Δ.Δ.Τ. 13.12.001.008 και ημερομηνία 8 
Ιουλίου 2019, εκφράζει τη θέση ότι ο υφιστάμενος Κανονισμός 30Β που διαλαμβάνει για την καταβολή 
καταδυτικού επιδόματος σε μέλη της Αστυνομίας που υπηρετούν σε ομάδες αυτοδυτών της Αστυνομίας 
και βρίσκονται σε επιχειρησιακή ετοιμότητα για καταδυτική αποστολή, καλύπτει και τα μέλη της ΕΜΑΚ, 
καθότι η αναφορά στον εν λόγω Κανονισμό σε “μέλος της Αστυνομίας” σημαίνει οποιοδήποτε πρόσωπο 
διορίζεται με βάση τον περί Αστυνομίας Νόμο, και ως εκ τούτου, περιλαμβάνονται και οι Πυροσβέστες.  
Συνεπώς, το ΥΔΔΤ κρίνει ότι η καταβολή του επιδόματος στα μέλη της ΕΜΑΚ θα μπορούσε να αρχίσει 
και από το τρέχον εξάμηνο (β’ εξάμηνο 2019). 

4. Με βάση τα πιο πάνω σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο Οικονομικών συμφωνεί με τη θέση του ΥΔΔΤ 
για καταβολή του επιδόματος στα μέλη της ΕΜΑΚ από το τρέχον εξάμηνο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.650, ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2019 του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το όλο θέμα είναι αρμοδιότητας του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Λευκωσίας. 

2. Εντούτοις, το Υπουργείο Εσωτερικών ζήτησε ενημέρωση από το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λευκωσίας 
αναφορικά με το πρόβλημα που παρουσιάστηκε στο αντλιοστάσιο του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Λευκωσίας 
στην Ανθούπολη. Σύμφωνα με γραπτή ενημέρωση που έτυχε, το πρόβλημα δημιουργήθηκε λόγω 
φθοράς/κατάρρευσης περίπου 35 μέτρων των δύο αγωγών πιέσεως από ελατό χυτοσίδηρο διαμ. 300 χιλ., που 
συνέδεαν το αντλιοστάσιο SPS-15 με το αντλιοστάσιο SPS-Ανθούπολης. Ως αποτέλεσμα της κατάρρευσης των 
αγωγών κατέστη αδύνατη η άντληση λυμάτων από το ένα αντλιοστάσιο στο άλλο. Ως εκ τούτου, παρά τα μέτρα 
που λήφθηκαν, συμπεριλαμβανομένης της χρήσης βυτιοφόρων για μεταφορά λυμάτων, υπήρξε συνολική 
διοχέτευση των 2000 τόνων λυμάτων στον ποταμό Πεδιαίο. 

3. Το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λευκωσίας έχει προχωρήσει στην τοποθέτηση δύο νέων αγωγών πίεσης 
από υλικό uPVC, ίδιας διαμέτρου με τους αρχικούς, οι οποίοι έχουν συνδεθεί στο υφιστάμενο σύστημα μέσω 
δύο νέων φρεατίων. Όλες οι εργασίες, συμπεριλαμβανομένης και της αποκατάστασης του χώρου, έχουν 
συμπληρωθεί και το νέο σύστημα λειτουργεί κανονικά με βαρύτητα. 
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4. Παράλληλα, το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λευκωσίας προχώρησε σε αποκάλυψη των υφιστάμενων 
αγωγών πίεσης σε δύο σημεία έναντι του χώρου του προβλήματος χωρίς να διαφανεί οποιαδήποτε φθορά 
στους αγωγούς, ενώ προγραμματίζει περαιτέρω διερεύνηση της υφιστάμενης κατάστασης των αγωγών πίεσης 
με σκοπό την αποφυγή παρόμοιων καταστάσεων στο μέλλον. 

5. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες/διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.654, ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2019, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα σε σχέση με τα τρία 
ερωτήματα που έχουν τεθεί: 

2.  Σε ό,τι αφορά το πρώτο ερώτημα, το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη για άμεσο και ολοκληρωμένο 
καθαρισμό των αντιπλημμυρικών καναλιών, σημειώνονται τα ακόλουθα: 

 (α)  Ο ποταμός Αρχάγγελος/Καμμίτσης είναι ένας από τους μεγαλύτερους ποταμούς της Κύπρου με 
λεκάνη απορροής στην περιοχή Λειβαδιών, της τάξης των 97 τετραγωνικών χιλιομέτρων.  Η κοίτη 
του ποταμού αποτελεί ένα ζωντανό οικοσύστημα και είναι αναμενόμενο και επιθυμητό σε αυτή να 
υπάρχει ζωή, τόσο πανίδα όσο και χλωρίδα, συμπεριλαμβανομένων ερπετών, αμφίβιων, 
υδρόβιων και παρυδάτιων πουλιών, εντόμων και άλλων ζώων και φυτών.  Η δημιουργία 
μικροβίων παρουσιάζεται όταν εντός του ποταμού απορρίπτονται λύματα ανθρώπινης ή ζωικής 
προέλευσης, ενώ η αντιμετώπιση των κουνουπιών θα πρέπει να γίνεται με ψεκασμούς και όχι με 
την αποξήρανση του υγροτοπικού οικοσυστήματος. 

 (β)  Η ποτάμια βλάστηση είναι επιθυμητή διότι μειώνει τις ταχύτητες των πλημμυρικών ροών, 
προστατεύει την κοίτη από τη διάβρωση, ενώ ταυτόχρονα παγιδεύει τα φερτά, από τη ροή, υλικά.  
Περαιτέρω, φιλτράρει το νερό και κατακρατεί ρύπους, συμβάλλοντας στη βελτίωση της ποιότητας 
του νερού και στον εμπλουτισμό των υπόγειων υδροφορέων. 

 (γ)  Η εκχέρσωση της κοίτης, εκτός του ότι προκαλεί σημαντική ζημιά στο ποτάμιο οικοσύστημα και 
σε προστατευόμενα είδη χλωρίδας και πανίδας, συνεπάγεται και σημαντικό κόστος για το κράτος 
χωρίς μεγάλη επίδραση, εφόσον σε σύντομο χρονικό διάστημα, οι καλαμιώνες επανέρχονται.  Η 
καταστροφή της ποτάμιας βλάστησης και του οικοσυστήματος, δεν αποτελεί αποδεκτή λύση, ούτε 
για αντιμετώπιση των κινδύνων πυρκαγιάς. 

 (δ)  Στη βάση των πιο πάνω, η εκχέρσωση της κοίτης ποταμών με χρήση εκσκαφέων θα πρέπει να 
γίνεται μόνο τοπικά, στοχευόμενα και σε μικρή κλίμακα, μόνο εκεί που κρίνεται απολύτως 
απαραίτητο, σε περίπτωση που δυνητικά δημιουργείται κίνδυνος πλημμύρας, από απόφραξη 
φερτών υλικών. 

3. Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ερώτημα, το οποίο αναφέρεται στη μη ύπαρξη τοίχων αντιστήριξης, 
σημειώνονται τα ακόλουθα: 

 (α)  Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων (ΤΑΥ) του Υπουργείου Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος (ΥΓΑΑΠ) προγραμματίζει την κατασκευή των αντιπλημμυρικών φραγμάτων 
Αρχάγγελου και Καμμίτση, η οποία αναμένεται να ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του 2022.  Η 
αντιπλημμυρική χρήση των φραγμάτων θα συμβάλει προληπτικά στην προστασία των κατάντη 
περιοχών και στο μηδενισμό των μεγάλων υλικών ζημιών σε περιουσίες και υποδομές που 
δύναται να προκληθούν από πλημμύρες.  Περαιτέρω, οι μειωμένες ροές του ποταμού δεν 
αναμένεται να προκαλούν προβλήματα διάβρωσης. 

 (β)  Ως εκ τούτου, η κατασκευή επιπρόσθετων τοίχων αντιστήριξης στην περιοχή δεν κρίνεται 
σκόπιμη, εκτός εάν υπάρχουν μεμονωμένες περιπτώσεις όπου κτίρια ή άλλες κατασκευές 
βρίσκονται σε πολύ κοντινή απόσταση από τον ποταμό και τα οποία κινδυνεύουν.  Στις νέες 
αναπτύξεις, με βάση την πολιτική του ΤΑΥ, είναι απαραίτητο να διατηρείται ικανοποιητικού 
πλάτους ζώνη προστασίας, ώστε να διασφαλίζονται οι αναπτύξεις από φαινόμενα πλημμυρών 
και διαβρώσεων, χωρίς την ανάγκη κατασκευής τοίχων αντιστήριξης. 

4. Σε ό,τι αφορά το τρίτο ερώτημα, το οποίο αναφέρεται στην ελλιπή περίφραξη του χώρου, σημειώνονται 
τα ακόλουθα: 

 (α)  Η περίφραξη των υδατικών σωμάτων, όπως ποταμών, λιμνών και φραγμάτων, δεν είναι κάτι που 
εφαρμόζεται ευρέως, ωστόσο το ΥΓΑΑΠ δεν φέρει ένσταση στην κατασκευή της, εφόσον αυτή 
κριθεί σκόπιμη από την Τοπική Αρχή, και δεδομένου ότι τα σχέδια υποβληθούν στο ΤΑΥ και στο 
Τμήμα Περιβάλλοντος του ΥΓΑΑΠ, για έγκριση. 

5. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.655, ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

 «Η απάντηση στο ερώτημα που εγείρει ο έντιμος βουλευτής κ. Μιχάλης Γιωργάλλας είναι η ακόλουθη: 

2. Η κρισιμότερη πτυχή του ζητήματος, που αφορά στην παροχή συμβουλευτικής και ψυχολογικής 
θεραπείας γυναικών θυμάτων βιασμού, καλύπτεται από το πλαίσιο των εξειδικευμένων υπηρεσιών που 
παρέχουν οι Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας σε γυναίκες που φιλοξενούνται στα καταφύγια που ιδρύθηκαν 
για την προστασία γυναικών θυμάτων σωματικής εμπορίας και σεξουαλικής εκμετάλλευσης ή που 
στεγάζονται αλλού .Οι γυναίκες απευθύνονται στις Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας με δική τους πρωτοβουλία 
ή με τη διαμεσολάβηση άλλων υπηρεσιών π.χ. Υ.Κ.Ε., Αστυνομίας. Στο πλαίσιο αυτών των υπηρεσιών 
καλύπτονται και οι ανάγκες γυναικών που κυοφορούν ή που τερμάτισαν κύηση οφειλόμενη σε βιασμό. 

3. Η καθιέρωση υποχρεωτικής συμβουλευτικής, (με την προσδοκία να λειτουργήσει ως μέτρο βελτίωσης 
της ποιότητας ζωής των γυναικών που επιθυμούν την άμβλωση κάτω από τις προϋποθέσεις που τους 
επιτρέπει η νέα νομοθεσία), ενδέχεται να φέρει το αντίθετο αποτέλεσμα. Δηλαδή, ενδέχεται να 
αντιμετωπιστεί αρνητικά από τις υποψήφιες λήπτριες και να εκληφθεί ακόμη και ως τιμωρητικό μέτρο 
εναντίον τους με τις συνεπαγόμενες ψυχικές συνέπειες για την υγεία τους. 

4. Η παροχή συμβουλευτικών υπηρεσιών με ψυχολογικό περιεχόμενο στις υπό συζήτηση περιπτώσεις 
γυναικών, θα πρέπει να παραμένει αποκλειστικά στο πλαίσιο της ελεύθερης βούλησης κάθε γυναίκας 
ξεχωριστά και σε χρόνο και με τρόπο που ενδέχεται να επιλέξει η ίδια. Υπάρχουν ήδη αρκετές 
διαθέσιμες υπηρεσίες που θα μπορούσαν να αποταθούν οι γυναίκες αυτές ή η οικογένειά τους ούτως 
ώστε να μεσολαβήσουν ή να καθοδηγήσουν τις ενδιαφερόμενες να λάβουν εξειδικευμένη συμβουλευτική 
ή ψυχολογική στήριξη. 

5. Όσον αφορά στην προοπτική καθιέρωσης συμβουλευτικής που θα καταπιάνεται με ζητήματα αναφορικά 
με τη σωματική και ψυχική υγεία λ.χ. διαφώτιση, πρόληψη για επιπλοκές/προφυλάξεις, σε περίπτωση 
που θα αποφασιστεί τέτοια πρακτική σε παγκύπριο επίπεδο, το Υπουργείο Υγείας θα αναλάβει την 
ετοιμασία κατευθυντηρίων γραμμών. 

6. Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν 
περαιτέρω διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.657, ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

 «Η απάντηση στην ερώτηση με αριθμό 23.06.011.03.657 είναι η ακόλουθη: 

 Από τα στοιχεία που το υπουργείο Υγείας διαθέτει, το φαινόμενο άρνησης των γονέων κατά του 
εμβολιασμού των παιδιών τους δε φαίνεται να έχει μεγάλη έκταση στην παρούσα φάση, αλλά υπάρχουν 
ενδείξεις ότι πιθανόν να βρίσκεται σε αύξηση. 

Ερώτηση 1: 

Το χαμηλό ποσοστό αντίδρασης των γονέων στους εμβολιασμούς των παιδιών τους σήμερα, φαίνεται από τα 
πιο κάτω: 

1. Από τα ψηλά ποσοστά εμβολιαστικής κάλυψης των κυπριόπουλων στα βασικά εμβόλια 
διαχρονικά. Αυτό φαίνεται από την τριετή παγκύπρια έρευνα του Υπουργείου Υγείας που γίνεται με 
οδηγίες του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας (Π.Ο.Υ.) από το 1991. Από τον επισυναπτόμενο πίνακα 1 
γίνεται φανερό ότι η εμβολιαστική κάλυψη για τις 3 δόσεις του εμβολίου για τον τέτανο-διφθερίτιδα-
κοκκύτη και πολιομυελίτιδα ξεπερνά σταθερά το 97% του πληθυσμού των παιδιών στην ηλικία των 12 
μηνών. Με βάση τα στοιχεία που προκύπτουν από την έρευνα του 2015 φαίνεται ότι τα ποσοστά 
κάλυψης αυτά διατηρούνται αυξημένα (πίνακας 2). Ομοίως το ποσοστό των παιδιών που είναι πλήρως 
εμβολιασμένα για την ηπατίτιδα Β (εμβόλιο που εφαρμόστηκε το 1993), από το 2006 διατηρείται στο 
ζηλευτό επίπεδο πάνω από το 93% και στις έρευνες που έγιναν μετά το 2006 φτάνει το ακόμα ψηλότερο 
ποσοστό του 96%. Αυτό σημαίνει ότι η γενιά των παιδιών που γεννήθηκαν στην Κύπρο και είναι σήμερα 
μέχρι και 25 ετών θα πρέπει να έχει ανοσία κατά του ιού της ηπατίτιδας β σε πολύ ψηλό ποσοστό. Το 
εμβόλιο κατά του Μηνιγγιτιδόκοκκου C επίσης διατηρεί ψηλά ποσοστά εμβολιαστικής κάλυψης που 
φτάνουν το 84%. 

Πίνακας 1. Βαθμός εμβολιαστικής κάλυψης παιδιών ηλικίας 17-24 μηνών 1991-2012 
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Η Παγκύπρια έρευνα εμβολιαστικής κάλυψης του Υπουργείου Υγείας γίνεται: 

- Κάθε τρία χρόνια σε όλα τα εδάφη της ελεύθερης Κύπρου. 

- Με βάση οδηγίες του Π.Ο.Υ. 

- Επιλέγεται στατιστικό δείγμα από την Στατιστική Υπηρεσία. 

- Το δείγμα περιλαμβάνει περίπου 420 παιδιά από όλη την Κύπρο 

- Η έρευνα πραγματοποιείται μέσα στον Μάιο κάθε τρία χρόνια. 

- Κατ’ αυτήν επισκέπτριες υγείας επισκέπτονται τις οικογένειες στην οικία τους. 

- Ζητούν να παρουσιαστεί το βιβλιάριο εμβολιασμών του παιδιού. 

- Συμπληρώνουν συγκεκριμένο ερωτηματολόγιο. 

2. Τα ποσοστά εμβολιαστικής κάλυψης στην τελευταία έρευνα που έγινε το 2015 δείχνουν ακόμα 
μεγαλύτερη κάλυψη σε αρκετά βασικά εμβόλια σε σχέση με προηγούμενα έτη π.χ. για το εμβόλιο MMR 
(πίνακας 2). 

 

3. Σε ειδικό ερωτηματολόγιο που συμπληρώνεται στη διάρκεια έρευνας και στο οποίο εξετάζονται οι 
λόγοι μη εμβολιασμού του παιδιού τους σε περίπτωση που του λείπουν εμβόλια οι λόγοι άρνησης 
εμβολιασμού για φιλοσοφικούς λόγους (ομοιοπαθητική, θρησκεία, αμφισβήτηση ασφάλειας κ.λπ.) 
φτάνουν μόλις το 2% των γονέων που δεν εμβολίασαν το παιδί τους. Οι περισσότεροι το ανέβαλαν 
προσωρινά λόγω ασθένειας του παιδιού (πίνακας 3). 
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 Σημειωτέον ότι από τον Αύγουστο 2018, η Παγκύπρια Έρευνα του Υπουργείου Υγείας για αποτύπωση 
της εμβολιαστικής κάλυψης των παιδιών έχει ξανασχεδιαστεί πάνω σε νέα βάση μετά την κάθοδο στην Κύπρο 
δύο εμπειρογνωμόνων του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας. Ο νέος σχεδιασμός βασίζεται πάνω στο αρχείο 
πληθυσμού και περιλαμβάνει μεγαλύτερο δείγμα παιδιών από όλες τις επαρχίες. 

 Η νέα αυτή έρευνα πραγματοποιήθηκε για πρώτη φορά τον Μάιο 2019 και εντός ολίγων εβδομάδων θα 
έχουμε τα νέα αποτελέσματα. Στην έρευνα αυτή περιλαμβάνεται και ερωτηματολόγιο για εκτίμηση του μεγέθους 
του φαινομένου της άρνησης στα εμβόλια όπως διαμορφώνεται σήμερα. 

Ερώτηση 2: 

 Παρά τα δεδομένα αυτά και επειδή είναι διάχυτη στον ιατρικό κόσμο η εντύπωση ότι είναι πιθανόν τα 
ποσοστά των γονέων που αντιδρούν στα εμβόλια να βρίσκονται σε αύξηση, το Υπουργείο Υγείας δημιούργησε 
Εθνική επιτροπή αντιμετώπισης του φαινομένου άρνησης στα εμβόλια. Η Επιτροπή αυτή δημιουργήθηκε τον 
Νοέμβριο 2015 και περιλαμβάνει εκτός από λειτουργούς του Υπουργείου Υγείας, Εκπροσώπους του Ιατρικού 
κόσμου από τον Παγκύπριο Ιατρικό Σύλλογο και την Παιδιατρική Εταιρεία Κύπρου. 

 Η επιτροπή αυτή ήδη έχει αναλάβει την υλοποίηση δράσεων για την αντιμετώπιση του φαινομένου. 

 Η εκτίμηση του μεγέθους του φαινομένου άρνησης στα εμβόλια φαίνεται ξεκάθαρα από την τριετή 
έρευνα εμβολιαστικής κάλυψης διαχρονικά. Αναμένονται τώρα τα αποτελέσματα της έρευνας του 2019 για να 
διαπιστωθούν οι τάσεις στο μέγεθος του φαινομένου. 

 Στα πλαίσια των δράσεών της τόσο η Επιτροπή όσο και οι Ιατρικές Υπηρεσίες και Υπηρεσίες Δημόσιας 
Υγείας σε συνεργασία με την Σχολιατρική υπηρεσία οργανώνουν κάθε χρόνο εκδηλώσεις στα πλαίσια της 
Ευρωπαϊκής εβδομάδας εμβολιασμών που εορτάζεται κάθε χρόνο στα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
την τρίτη συνήθως εβδομάδα Απριλίου, με σκοπό την ενημέρωση του πληθυσμού και την ενθάρρυνση των 
εμβολιασμών. Με τη συμμετοχή και εκπροσώπων των ιατρικών σχολών των κυπριακών πανεπιστημίων 
(Κρατικού και Ιδιωτικών) πραγματοποιούνται δράσεις όπως οι ακόλουθες: 

1. Ομιλίες σε ενημερωτικές εκπομπές στα ραδιόφωνα και άλλα Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης από Ιατρούς 
είτε του Υπουργείου Υγείας είτε μελών της Παιδιατρικής Εταιρείας Κύπρου σχετικά με την αξία των 
εμβολιασμών. 

2. Εκδηλώσεις σε Ιδιωτικά Πανεπιστήμια για την αξία των εμβολίων και τη διάλυση των μύθων που 
δημιουργούν φοβίες στον πληθυσμό. 

3. Εκδηλώσεις της Παιδιατρικής Εταιρείας Κύπρου σε σχέση με την πρόληψη της μηνιγγίτιδας με έμφαση 
στον ρόλο των εμβολίων που προστατεύουν αποτελεσματικά. 
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Β.  Άλλες δραστηριότητες του Υπουργείου Υγείας που έχουν ως στόχο την ενθάρρυνση των 
εμβολιασμών και αύξηση της εμβολιαστικής κάλυψης των παιδιών. Οι δράσεις αυτές 
πραγματοποιούνται κάθε χρόνο: 

1. Παρέμβαση στα δημόσια σχολεία από την Σχολιατρική Υπηρεσία στην 1η και 6η τάξη Δημοτικού 
και 3η Γυμνασίου 

 Με την έναρξη του Σχολικού έτους, τον Σεπτέμβριο, οι Επισκέπτριες υγείας στα σχολεία ζητούν από 
τους γονείς να παρουσιάσουν αντίγραφο του βιβλιαρίου εμβολιασμών των παιδιών τους. 

 Εξετάζουν το βιβλιάριο και όπου υπάρχουν ελλείψεις εμβολίων επικοινωνούν με τους γονείς, τους 
ενημερώνουν και τους προτρέπουν να κάνουν τα εμβόλια είτε στον παιδίατρό τους, είτε στα κρατικά 
κέντρα εμβολιασμών, είτε και στο ίδιο το σχολείο. 

 Τον Απρίλιο του ίδιου Σχολικού έτους ζητούν και επανελέγχουν τα βιβλιάρια. 

 Οι βελτιώσεις στην εμβολιαστική κάλυψη που διαπιστώνονται είναι εντυπωσιακές. Φτάνουμε και 
ξεπερνούμε τους στόχους που θέτει ο Π.Ο.Υ. για εξάλειψη των νοσημάτων π.χ. το MMR. Από 83% τον 
Σεπτέμβριο φτάνουμε το 95% τον Απρίλιο του ίδιου σχολικού έτους (πίνακας 4). 

Πίνακας 4. Εμβολιαστική κάλυψη με την δεύτερη δόση MMR πριν και μετά την παρέμβαση της 
Υπηρεσίας Επισκεπτριών υγείας: 

 

2. Έχουμε αρκετά καλό σύστημα επιτήρησης των σημαντικότερων μεταδοτικών ασθενειών που 
μπορούν να προληφθούν με εμβολιασμούς π.χ. πολιομυελίτιδα, ιλαρά, φυματίωση ώστε να γνωρίζουμε 
την κατάσταση στο νησί μας ανά πάσα στιγμή και να αντιμετωπίζουμε έγκαιρα τυχόν αυξήσεις στην 
εμφάνιση συγκεκριμένων νοσημάτων. 

3. Ευρωπαϊκή Εβδομάδα Εμβολιασμών 

 Κάθε χρόνο συμμετέχουμε στην Ευρωπαϊκή Εβδομάδα Εμβολιασμών. Εκτός από τις διαλέξεις από 
γιατρούς στα ΜΜΕ, γίνεται επιλογή ενός σχολείου σε κάθε επαρχία, στο οποίο κατά προτίμηση φοιτούν 
πολλά παιδιά μεταναστών και άλλων ευπαθών ομάδων του πληθυσμού και στο οποίο ελέγχουν τα 
βιβλιάρια σε όλα τα παιδιά και ενθαρρύνουν τους γονείς για να αναπληρώσουν τις ελλείψεις σε εμβόλια. 

Πώς διαμορφώνεται η κατάσταση στο άμεσο μέλλον: 

Α.  Με την εισαγωγή του Γενικού Συστήματος Υγείας και τον θεσμό του Προσωπικού Ιατρού 
(Παιδιάτρου και Παθολόγου) κάθε πολίτης είτε πρόκειται για παιδί είτε πρόκειται για ενήλικα θα έχει 
τον προσωπικό του ιατρό ο οποίος θα φροντίζει για τους εμβολιασμούς των ασθενών του. Με την 
σταδιακή εξέλιξη του Συστήματος υγείας ο κάθε πολίτης θα ειδοποιείται από τον γιατρό του ότι θα 
πρέπει να προσέλθει για να κάνει το συγκεκριμένο εμβόλιο. 
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Β.  Με την εισαγωγή του Γενικού Συστήματος Υγείας θα μπορούν οι Ιατρικές Υπηρεσίες και 
Υπηρεσίες Δημόσιας Υγείας του Υπουργείου Υγείας να λαμβάνουν τα δεδομένα της 
εμβολιαστικής κάλυψης του πληθυσμού απευθείας από τον ΟΑΥ. Η ενημέρωση για αυτά θα γίνεται 
αυτοματοποιημένα και ανώνυμα μέσα από τις βάσεις δεδομένων του ΟΑΥ προς τη βάση δεδομένων της 
Μονάδας Επιτήρησης και Ελέγχου Λοιμωδών νοσημάτων. Έτσι δεν θα απαιτείται πλέον η επιτέλεση της 
τριετούς έρευνας εμβολιαστικής κάλυψης και θα έχουμε στοιχεία ανά πάσα στιγμή. Επιπλέον, τα 
στοιχεία αυτά θα αφορούν όλο τον πληθυσμό κάτι που θα δίνει στα στοιχεία αυτά ακρίβεια και 
αξιοπιστία. 

Ερώτηση 3: 

 Σε σχέση με Επιδημίες υπάρχουν Σχέδια Δράσης για πολλά νοσήματα που είναι δυνατόν να 
εμφανιστούν με την μορφή επιδημίας όπως για παράδειγμα την Ιλαρά, τη νόσο από τον ιό Εμπόλα, τη νόσο 
από τον νέο κορονοϊό, την γρίπη κ.λπ. 

Ερώτηση 4: 

 Τα χρονοδιαγράμματα εμβολιασμών τόσο για τα παιδιά όσο και για τους ενήλικες αποφασίζονται πλέον 
από την Εθνική Επιτροπή Εμβολιασμών και η ενημέρωση γι’ αυτά προς τον πληθυσμό πραγματοποιείται τόσο 
από τον ΟΑΥ όσο και από τους προσωπικούς Ιατρούς των πολιτών. 

Στη φάση αυτή προωθείται και αναδιοργάνωση της Μονάδας Επιτήρησης και ελέγχου Λοιμωδών νοσημάτων 
των Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας και στα πλαίσια αυτά θα διαμορφωθεί Τμήμα 
Επικοινωνίας με το κοινό. Το Τμήμα αυτό θα λειτουργεί μία ενημερωμένη Ιστοσελίδα για την πλήρη και ορθή 
ενημέρωση του κοινού σε διάφορα θέματα προστασίας της υγείας του μεταξύ των οποίων και για την 
αναγκαιότητα και ωφελιμότητα των εμβολιασμών. Σε περιόδους επιδημίας θα προωθείται ενημέρωση του 
κοινού επιπλέον και με τη βοήθεια των Μέσων Μαζικής Ενημέρωσης. 

 Σε σχέση με την είσοδο των παιδιών στο σχολείο και τους εμβολιασμούς σάς ενημερώνουμε για τα 
ακόλουθα: 

1. Σε ό,τι αφορά την προσκόμιση κάρτας εμβολιασμού για εγγραφή στο δημοτικό παιδιών, υπάρχει 
πολιτική, αλλά η προσκόμισή της δεν είναι υποχρεωτική διά νόμου. Σε περίπτωση μη προσκόμισης της, 
δεν υπάρχει καμία συνέπεια, διότι ο εμβολιασμός δεν είναι υποχρεωτικός αλλά συνιστάται. 

2. Σε περίπτωση μη προσκόμισης της κάρτας εμβολιασμού, οι επισκέπτριες υγείας αποστέλλουν σχετικό 
έντυπο στην οικογένεια του παιδιού και πολλές φορές έρχονται σε τηλεφωνική επικοινωνία με τους 
γονείς προκειμένου να τους ζητήσουν να αποστείλουν την κάρτα εμβολιασμού μέσω του σχολείου και 
ταυτόχρονα να πείσουν για την ωφέλεια του εμβολιασμού. 

2.  Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν 
περαιτέρω διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.658, ημερομηνίας 31ης Μαΐου  2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

 «Η απάντηση στην ερώτηση με αριθμό 23.06.011.03.657 είναι η ακόλουθη: 

1. Δημιουργία νομικού πλαισίου που να διασφαλίζει την πρόσβαση των παιδιών σε κάποιες 
υπηρεσίες υγείας, πχ. Υπηρεσίες Σχεδίου Ασφάλειας και Υγείας, Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας, 
χωρίς τη συναίνεση των γονιών/κηδεμόνων τους 

 Σε ότι αφορά στο πιο πάνω ερώτημα, οι Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας ενημερώνουν ότι, στη βάση του 
υφιστάμενου νομικού πλαισίου, υποδέχονται ανήλικους μόνο μετά από συγκατάθεση και των δύο 
γονέων ή από τον ένα γονέα/κηδεμόνα σε περιπτώσεις που ο ένας γονέας δεν είναι ικανός να ασκήσει 
τα δικαιώματά του ή για πραγματικούς λόγους δεν τα ασκεί ή υπάρχει σε εξέλιξη διερεύνηση στην 
αστυνομία για αδίκημα εναντίον του ανηλίκου. 

 Περαιτέρω σημειώνεται ότι, τα θέματα συγκατάθεσης των γονέων ρυθμίζονται από σειρά Νόμων όπως ο 
Περί Παίδων Νόμος (αρμοδιότητας των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας) και ο περί Σχέσεων των 
Γονέων και Τέκνων Νόμος (αρμοδιότητας του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξεως) και εξ 
όσων γνωρίζουμε, βρίσκονται σε διαδικασία τροποποίησης. 

2. Σύσταση Εθνικής Επιτροπής στη βάση της Στρατηγικής για τη Σεξουαλική και Αναπαραγωγική 
Υγεία. 

 Μετά την έγκριση της Στρατηγικής για τη Σεξουαλική και Αναπαραγωγική Υγεία των Νέων στην Κύπρο 
από το Υπουργικό Συμβούλιο (18/12/2018), έχει προωθηθεί από το Υπουργείο Υγείας η διαδικασία 
σύστασης της Εθνικής Επιτροπής Παρακολούθησης της Υλοποίησης της Στρατηγικής. Έχουν κληθεί και 
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ορίσει εκπροσώπους, όλοι οι εμπλεκόμενοι στις δράσεις της Στρατηγικής, από τον δημόσιο και τον 
ιδιωτικό τομέα, τους διάφορους φορείς εκπροσώπησης των νέων, ΜΚΟ, κοκ., και έχει αρχίσει η 
διαδικασία παρακολούθησης υλοποίησης των δράσεών της από τους εμπλεκόμενους φορείς. 

3. Σχεδιασμός, υιοθέτηση και εφαρμογή κατευθυντήριων γραμμών, πρωτοκόλλων κωδίκων 
πρακτικής για υπηρεσίες ΣΑΥΔ, όπως π.χ. συμβουλευτική για ανεπιθύμητη εγκυμοσύνη, για 
διακοπή εγκυμοσύνης, τεστ HIV, σεξουαλική βία, κ.ά. 

 Σημειώνεται ότι ο σχεδιασμός, υιοθέτηση και εφαρμογή κατευθυντήριων οδηγιών και πρωτοκόλλων 
πρακτικής για υπηρεσίες σεξουαλικής και αναπαραγωγικής υγείας των νέων, περιλαμβάνονται στις 
δράσεις της Στρατηγικής και αποτελούν ένα από τους στόχους τους οποίους καλούνται οι διάφοροι 
εμπλεκόμενοι για να υλοποιήσουν. 

 Περαιτέρω σημειώνονται τα ακόλουθα: 

 (α)  Βρίσκεται σε εξέλιξη διαδικασία δημιουργίας κατευθυντήριων οδηγιών για τον έλεγχο για τον ιό 
ΗIV. 

 (β)  Στο Υπουργείο Υγείας λειτουργεί από το 2013 συντονιστική επιτροπή βίας η οποία επιλαμβάνεται 
και των θεμάτων για την προστασία των παιδιών από τη σεξουαλική εκμετάλλευση, τη 
σεξουαλική κακοποίηση και την παιδική πορνογραφία. Η Επιτροπή συνεργάζεται με το αρμόδιο 
συμβούλιο παρακολούθησης ΦΩΝΗ, μέσω του εκπροσώπου του Υπουργείου Υγείας στο εν 
λόγω συμβούλιο. 

 (γ)  Το Υπουργείο Υγείας έχει εισαγάγει από το 2012 , αρχικά πιλοτικά, και από το 2017 σε 
παγκύπρια βάση, πρωτόκολλο αντιμετώπισης των θυμάτων βιασμού που βασίζεται σε καλύτερες 
διεθνείς πρακτικές και εφαρμόζεται στα Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών των Δημοσίων 
Νοσηλευτηρίων. 

 (δ)  Από φέτος, σε συνεργασία με τη Γρηγόρειο Κλινική, προσφέρεται δωρεάν η προφύλαξη από τον 
ιό HIV/AIDS (Post-Exposure Prophylaxis) σε όλα τα θύματα βιασμού σύμφωνα με ειδικό 
πρωτόκολλο. 

4. Δημιουργία/υιοθέτηση λογισμικού συστήματος υποχρεωτικής καταγραφής περιστατικών/ 
δεδομένων, όπως αμβλώσεις ή μη προγραμματισμένες κυήσεις κτλ., από τον δημόσιο και 
ιδιωτικό τομέα και γενικότερα γίνεται συστηματική καταγραφή των δεδομένων/ δεικτών 
σεξουαλικής υγείας. 

 Μία από τις κύριες δραστηριότητες της Μονάδας Παρακολούθησης Υγείας, του Υπουργείου Υγείας, είναι 
η καταγραφή των ιατρικών δεδομένων γεννήσεων. Η καταγραφή ξεκίνησε το 2007 με τη βοήθεια του 
προσωπικού όλων των μαιευτικών μονάδων των δημόσιων νοσηλευτηρίων. Έως και το έτος 2013 τα 
δεδομένα αφορούσαν μόνο τις γεννήσεις που γίνονταν στα δημόσια νοσηλευτήρια. Από το 2014 και 
μετέπειτα η καταγραφή και συλλογή συμπεριλαμβάνει και τις ιδιωτικές μαιευτικές μονάδες. Τα δεδομένα 
συλλέγονται κάθε χρόνο από το μαιευτικό προσωπικό όλων των δημοσίων και ιδιωτικών μαιευτικών 
μονάδων της Κύπρου και αφορούν τις γεννήσεις όλων των ζώντων και θνησιγονιών. 

 Το λογισμικό που διαθέτει η Μονάδα για την καταγραφή των γεννήσεων περιλαμβάνει περιγεννητικούς 
δείκτες οι οποίοι αναφέρονται στα χαρακτηριστικά των μητέρων, στη φροντίδα των γυναικών και των 
νεογνών κατά τη διάρκεια της εγκυμοσύνης, και στην υγεία των βρεφών. 

 Στο παρόν στάδιο το Αρχείο Γεννήσεων δεν περιλαμβάνει πεδία υποχρεωτικής καταγραφής 
περιστατικών/δεδομένων, όπως των αμβλώσεων ή των μη προγραμματισμένων κυήσεων - αλλά αυτά 
συμπεριλαμβάνονται στις μελλοντικές μεταβλητές-για δύο λόγους: 

• Δεν υπάρχει ακόμη νομικό πλαίσιο που να καλύπτει τη Μονάδα Παρακολούθησης Υγείας 
αναφορικά με την υποχρεωτική συλλογή των δεδομένων. 

• Τα δεδομένα έρχονται στη Μονάδα υπό μορφή αντιγράφων και η ομάδα καταγραφέων της 
Μονάδας μεταφέρει τα δεδομένα στο λογισμικό το οποίο δεν είναι ακόμα τοποθετημένο στα 
μαιευτήρια ώστε να γίνεται απευθείας η ηλεκτρονική καταγραφή των δεδομένων. Η Μονάδα έχει 
κάνει ενέργειες και έχει αιτηθεί για τοποθέτηση του υφιστάμενου λογισμικού σε όλα τα μαιευτήρια 
της Κύπρου και ευελπιστούμε σύντομα το αίτημα να γίνει αποδεκτό από το αρμόδιο τμήμα του 
Υπουργείου Υγείας. 

5. Ενέργειες για δημιουργία “κλινικών εφήβων” (one stop-walk in center) φιλικών προς τους νέους 
(διασφάλιση του δικαιώματος της εμπιστευτικότητας, ενημέρωσης, ιδιωτικότητας) σε όλες τις 
πόλεις σε χώρους των κρατικών νοσηλευτηρίων, με σκοπό να παρέχουν ιατρικές, 
συμβουλευτικές, εκπαιδευτικές υπηρεσίες από εξειδικευμένο προσωπικό σε θέματα ΣΑΥΔ. 
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 Όσον αφορά στη δημιουργία “κλινικών εφήβων” φιλικών προς τους νέους, σημειώνεται ότι το Υπουργείο 
Υγείας μετά την έναρξη εφαρμογής του ΓΕΣΥ, προωθεί την οργάνωση παροχής υπηρεσιών, κυρίως 
συμβουλευτικού χαρακτήρα προς τους νέους σχετικά με τη σεξουαλική και αναπαραγωγική υγεία, μέσω 
της Υπηρεσίας Επισκεπτριών Υγείας. Συγκεκριμένα, οι υπηρεσίες θα προσφέρονται στο πλαίσιο 
λειτουργίας των Κέντρων τα οποία ήδη λειτουργούν στα νοσοκομεία και Κέντρα Υγείας τόσο σε αστικές 
όσο και σε αγροτικές περιοχές, και θα παρέχονται δωρεάν σε όλους τους νέους της χώρας. 

6. Παροχή δωρεάν, σύμφωνα με το σχέδιο στρατηγικής, μέθοδοι αντισύλληψης και συμβουλευτική 
για τη χρήση αντισυλληπτικών μεθόδων από τα κρατικά νοσηλευτήρια σε νέους. 

 Σημειώνεται ότι, λόγω οικονομικής στενότητας, μέχρι στιγμής δεν κατέστη ακόμα δυνατή η παροχή 
δωρεάν αντισυλληπτικών σε νεαρούς παρότι είναι στους σχεδιασμούς του Υπουργείου Υγείας. 
Εντούτοις σημειώνεται ότι, συμβουλευτική για το θέμα της αντισύλληψης προσφέρεται μέσω του 
συστήματος υγείας, τόσο από τους προσωπικούς γιατρούς και τους γυναικολόγους, όσο και μέσω της 
Σχολιατρικής Υπηρεσίας στα πλαίσια της γενικής σεξουαλικής ενημέρωσης των μαθητών στα σχολεία. 

7. Εφαρμογή σεξουαλικής διαπαιδαγώγησης σε όλες τις βαθμίδες εκπαίδευσης, ώστε να καλύπτει 
το λύκειο και τη μέση τεχνική εκπαίδευση (ένταξη ως υποχρεωτικό μάθημα), αλλά και 
μαθητές/μαθήτριες που φοιτούν σε ειδικά σχολεία και ειδικές ομάδες. 

 Όσον αφορά στη σεξουαλική διαπαιδαγώγηση στα σχολεία, σημειώνεται ότι μέσα από τις υπηρεσίες 
που παρέχονται από τη Σχολιατρική Υπηρεσία στα σχολεία Δημοτικής και Μέσης εκπαίδευσης, 
εφαρμόζονται προγράμματα αγωγής υγείας τα οποία έχουν στόχο να προσφέρουν γνώσεις, αλλά και να 
βοηθήσουν τους μαθητές να αναπτύξουν υγιείς στάσεις και συμπεριφορές για ποικίλα θέματα 
συμπεριλαμβανομένων και θεμάτων σεξουαλικής και αναπαραγωγικής υγείας. Ενδεικτικά, παρατίθενται 
πιο κάτω παραδείγματα αγωγής υγείας με θέματα σεξουαλικής και αναπαραγωγικής υγείας, που 
εφαρμόζεται στα σχολεία: 

 Εφηβεία-Έμμηνος Ρύση στην Ε΄ τάξη Δημοτικού - Στη θεματική ενότητα γίνεται ενημέρωση των παιδιών, 
για τις αλλαγές (σωματικές, ψυχοσυναισθηματικές,) και για την υγιεινή κατά την εφηβική ηλικία. 

Πρόγραμμα Αρωγής Υγείας για την πρόληψη HIV/AIDS στη ΣΤ΄ τάξη Δημοτικού - Το πρόγραμμα 
περιλαμβάνει δύο ενότητες με σκοπό να βοηθήσει τα παιδιά να βελτιώσουν τις γνώσεις τους για τους 
τρόπους μετάδοσης και μη μετάδοσης του ιού και τους τρόπους προστασίας από το HIV/AIDS. Επίσης 
το πρόγραμμα στοχεύει στην ανάπτυξη δεξιοτήτων αυτοπροστασίας. 

Εκπαιδευτικό Πρόγραμμα Αρωγής Υγείας “Ταξιδεύοντας προς τον κόσμο των ενηλίκων”, σε μαθητές Α΄ 
τάξης Γυμνασίου - Το πρόγραμμα στοχεύει στη διατήρηση και προαγωγή της σωματικής και 
ψυχοσυναισθηματικής υγείας κατά την εφηβική ηλικία. 

Ενημέρωση με διάλεξη για την πρόληψη του HIV/AIDS, στους μαθητές της Γ΄ Γυμνασίου και ακολουθεί 
Εκπαιδευτικό Πρόγραμμα Αρωγής Υγείας για το HIV/AIDS και τα Σεξουαλικά Μεταδιδόμενα Νοσήματα σε 
μαθητές Α΄ τάξης Λυκείου και Τεχνικών Σχολών- Σκοπός του προγράμματος είναι να βοηθήσει τα παιδιά 
να βελτιώσουν τις γνώσεις τους για τους τρόπους μετάδοσης και μη μετάδοσης του ιού και τους τρόπους 
προστασίας από το HIV/AIDS. Επίσης να αναπτύξουν δεξιότητες αυτοπροστασίας 

Εκπαιδευτικό πρόγραμμα για την αντισύλληψη και τα σεξουαλικώς μεταδιδόμενα νοσήματα, σε μαθητές 
της Γ΄ Λυκείου και Τεχνικών Σχολών - Γίνεται ενημέρωση για θέματα αντισύλληψης και τα σεξουαλικώς 
μεταδιδόμενα νοσήματα. 

Επιπρόσθετα, οι λειτουργοί της Σχολιατρικής Υπηρεσίας κατά τη διάρκεια της παροχής υπηρεσιών στο 
σχολείο, παρέχουν σε ατομικό επίπεδο συμβουλευτικές υπηρεσίες στους μαθητές για ποικίλα θέματα 
συμπεριλαμβανομένων και θεμάτων σεξουαλικής και αναπαραγωγικής υγείας. 

Πέραν των πιο πάνω είναι σημαντικό να σημειωθεί ότι, προώθηση της σεξουαλικής αγωγής γίνεται και 
μέσω της εφαρμογής του ΓΕΣΥ και του θεσμού του Προσωπικού Ιατρού (ΠΙ) για παιδιά και ενήλικες, 
όπου περιλαμβάνεται πρόνοια ούτως ώστε ο ΠΙ να αμείβεται με επιπρόσθετη αμοιβή πέραν της κατά 
κεφαλήν, όταν (α) σε παιδιά 6-14 ετών παρέχει πληροφόρηση και τα αξιολογεί σχετικά με διάφορά 
θέματα υγείας στα οποία περιλαμβάνεται και η σεξουαλική αγωγή και (β) σε παιδιά 15-18 ετών παρέχει 
πληροφόρηση, και αξιολογεί τα παιδιά σχετικά με διάφορα θέματα, π.χ. σωματική ανάπτυξη, σεξουαλική 
αγωγή, κ.ά. 

2. Εάν οι πιο πάνω απαντήσεις κρίνετε ότι δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω διευκρινήσεων, 
παραμένω στη διάθεσή σας.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Κώστα Χαμπιαούρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.663, ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2019, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στο ερώτημα με αρ. 23.06.011.03.663 και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα: 

1. Η δημιουργία περιβαλλοντικής συνείδησης και η διαμόρφωση περιβαλλοντικά εγγράμματων πολιτών 
αποτελεί ζητούμενο για το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας για αυτό και τα 
σχετικά θέματα διαποτίζουν το σύνολο των εκπαιδευτικών πολιτικών, τόσο σε επίπεδο τυπικής όσο και 
μη-τυπικής εκπαίδευσης. Ειδικότερα, σημειώνεται ότι το ζήτημα της Κλιματικής Αλλαγής, όπως και όλα 
τα θέματα της Αειφόρου Ανάπτυξης, στο πλαίσιο μάλιστα της Παγκόσμιας Ατζέντας των στόχων της 
Αειφόρου Ανάπτυξης 2030 των Ηνωμένων Εθνών, αποτελούν θέματα προτεραιότητας στο εκπαιδευτικό 
σύστημα της Κύπρου και υλοποιούνται μέσα από ολοκληρωμένες, συνεκτικές και μακροπρόθεσμες 
πολιτικές που εστιάζουν στην Περιβαλλοντική Εκπαίδευση και στην Εκπαίδευση για την Αειφόρο 
Ανάπτυξη. 

2. Η εφαρμογή του Αναλυτικού Προγράμματος για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση (ΠΕ)/Εκπαίδευση για 
την Αειφόρο Ανάπτυξη (ΕΑΑ) στην Προδημοτική και Δημοτική Εκπαίδευση, η δημιουργία του Κρατικού 
Δικτύου Κέντρων Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης, η υλοποίηση ευρωπαϊκών και Εθνικών 
Περιβαλλοντικών Εκπαιδευτικών Προγραμμάτων σε όλες τις εκπαιδευτικές βαθμίδες, η συνεργασία με 
το σύνολο των φορέων του δημόσιου και ιδιωτικού τομέα για την υλοποίηση κοινών περιβαλλοντικών 
δράσεων για τις κλιματικές αλλαγές, η πρόληψη και η προστασία τους από τις δασικές πυρκαγιές, η 
δημιουργία βοτανόκηπων και η ενίσχυση του πράσινου στα σχολεία μας, ο σχεδιασμός και η εφαρμογή 
ειδικών προγραμμάτων επαγγελματικής εκπαίδευσης για την ενίσχυση της επάρκειας των 
εκπαιδευτικών, ώστε να προσεγγίσουν αποτελεσματικά τα περιβαλλοντικά ζητήματα στην εκπαιδευτική 
διαδικασία, η συγγραφή υποστηρικτικού εκπαιδευτικού υλικού σε ζητήματα όπως η βιοποικιλότητα, τα 
δάση, το νερό κ.λπ., αποτελούν μερικά μόνο παραδείγματα του εύρους των δράσεων που υλοποιούνται 
για το περιβάλλον και την αειφόρο ανάπτυξη στην εκπαίδευση του τόπου μας, καθιστώντας την μάλιστα 
παράδειγμα αναφοράς και διεθνούς καλής πρακτικής παγκόσμια. 

3. Στο πλαίσιο των πιο πάνω εκπαιδευτικών πολιτικών και δράσεων, το ζήτημα της κλιματικής αλλαγής 
ενυπάρχει σε κάθε εκπαιδευτική περιβαλλοντική δράση σε όλες τις εκπαιδευτικές βαθμίδες στο πλαίσιο 
της τυπικής και μη-τυπικής εκπαίδευσης, αποτελεί ζήτημα διαθεματικής εξέτασης στο Αναλυτικό 
Πρόγραμμα της ΠΕ/ΕΑΑ της Προδημοτικής και Δημοτικής Εκπαίδευσης, συνιστά ζήτημα 
διεπιστημονικής έρευνας στο πλαίσιο των διαφόρων μαθημάτων της Μέσης Γενικής Εκπαίδευσης, 
εξετάζεται μέσα από ειδικά σχεδιασμένα περιβαλλοντικά εκπαιδευτικά προγράμματα σε όλα τα Κέντρα 
Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης του Κρατικού Δικτύου, με θεματικές ενότητες, όπως η κλιματική αλλαγή 
και ερημοποίηση, η κλιματική αλλαγή και η υποβάθμιση των εδαφών, οι συνέπειες της κλιματικής 
αλλαγής στα δάση και στη βιοποικιλότητα, μέτρα και τρόποι προσαρμογής στην κλιματική αλλαγή. 
Παράλληλα, το εκπαιδευτικό υλικό για την ΠΕ/ΕΑΑ που χρησιμοποιείται στα σχολεία για την εξέταση 
διαφόρων θεμάτων του περιβάλλοντος και της αειφόρου ανάπτυξης, περιλαμβάνει ειδικές εκπαιδευτικές 
προτάσεις σχετικές με την κλιματική αλλαγή και τους περιβαλλοντικούς πρόσφυγες, την κλιματική 
αλλαγή και την παραγωγή και την κατανάλωση, την κλιματική αλλαγή και τη φτώχια, την κλιματική 
αλλαγή και τους κινδύνους εξάλειψης της βιοποικιλότητας κ.ά. 

4. Το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας (ΥΠΑΝ) αναγνωρίζοντας τη σοβαρότητα 
και την απειλή της κλιματικής αλλαγής, συνεργάζεται με το σύνολο των φορέων του δημόσιου και 
ιδιωτικού τομέα για την ευαισθητοποίηση των μαθητών/τριών και της κοινωνίας των πολιτών στα θέματα 
της κλιματικής αλλαγής και την ανάληψη δράσης. Ενδεικτικά αναφέρεται το ειδικό πρόγραμμα Δράση 
κατά της Κλιματικής Αλλαγής: Το ΚΛΙΜΑ ΕΚΠΕΜΠΕΙ S.O.S. το οποίο σχεδιάσθηκε και υλοποιήθηκε σε 
ετήσια βάση, τη χρονιά 2018-2019, από τη Μονάδα Εκπαίδευσης για το Περιβάλλον και την Αειφόρο 
Ανάπτυξη, του Παιδαγωγικού Ινστιτούτου, του ΥΠΑΝ με τη συνεργασία της Ευρωπαϊκής 
Αντιπροσωπείας στην Κύπρο και την υποστήριξη του Διεθνούς Φεστιβάλ «Όψεις του Κόσμου», του 
Συνδέσμου Κυπρίων Γελοιογράφων «ΓΕΛΑ», του Ινστιτούτου Κύπρου, του Γραφείου της Επιτρόπου 
Περιβάλλοντος και των Διευθύνσεων Δημοτικής και Μέσης Εκπαίδευσης του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού. Στο πρόγραμμα συμμετείχαν 76 ομάδες από τη Δημοτική Εκπαίδευση και 13 ομάδες από τη 
Μέση Εκπαίδευση. Αναπτύχθηκε σε ετήσια βάση και σαν στόχο είχε τα παιδιά μέσα από δημιουργικού 
τύπου εναλλακτικές μαθησιακές διαδικασίες, να αποτυπώσουν με οπτικές απεικονίσεις, μέσω των 
εικαστικών τεχνών (γελοιογραφία και κινούμενο σχέδιο), με καυστικό, χιουμοριστικό και σαρκαστικό 
τρόπο, αλλά και με έντονο προβληματισμό και σκεπτικισμό, την αγωνία τους για την κλιματική αλλαγή, 
τονίζοντας συνάμα την αδιαφορία μας απέναντι στο πρόβλημα ή καλύτερα αναδεικνύοντας την ανάγκη 
άμεσης ευθύνης και δράσης από όλους μας. Το πρόγραμμα θα συνεχισθεί και τη νέα χρονιά με 
διευρυμένες δράσεις κατά της κλιματικής αλλαγής. Σημειώνεται, ότι το συγκεκριμένο πρόγραμμα κατά 
της ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ ΑΛΛΑΓΗΣ παρουσιάσθηκε στη Μεσογειακή Σύνοδο για την υλοποίηση της 
Μεσογειακής Στρατηγικής για την Εκπαίδευση για την Αειφόρο Ανάπτυξη που διεξήχθη στην Κρήτη στις 
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24-26 Ιουνίου 2019 και επιδείχθηκε ιδιαίτερο ενδιαφέρον από το Λίβανο, Αίγυπτο, Ισραήλ και Ιταλία για 
μεταφορά του στο δικό τους εκπαιδευτικό σύστημα. Σημειώνεται ότι όλο το υλικό που έχει ετοιμασθεί 
από τα παιδιά είναι ελεύθερης πρόσβασης και μέσω της Αντιπροσωπείας της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
στην Κύπρο θα προωθηθεί σε όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Παράλληλα, τα παιδιά, τα έργα 
των οποίων διακρίθηκαν, θα ταξιδέψουν στο Ευρωκοινοβούλιο για να γνωρίσουν από κοντά τη θέσπιση 
των ευρωπαϊκών περιβαλλοντικών κανονισμών. Δεδομένου του ενδιαφέροντος σας, εισηγούμαστε 
όπως σε μια συνεδρία της Επιτροπής Περιβάλλοντος της Βουλής, παρουσιασθεί το συγκεκριμένο 
πρόγραμμα, έτσι ώστε και τα μέλη του Κυπριακού Κοινοβουλίου να ενημερωθούν για την πρωτοτυπία 
και τη δυναμική του, όπως επίσης και να γίνει μια συνολική ενημέρωση για το εύρος των δράσεων που 
υλοποιούνται κατά της κλιματικής αλλαγής από το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού. 

5. Σημειώνεται επίσης, ότι το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας είναι πρόθυμο να 
συνεργασθεί με κάθε φορέα για την ανάδειξη περαιτέρω του προβλήματος της κλιματικής αλλαγής. Για 
το σκοπό αυτό, σε προηγούμενο ερώτημά σας με αρ. 23.06.011.03.665, ημερ. 12 Ιουνίου 2019, 
χαιρέτισε και συμφώνησε με την εισήγησή σας για εφαρμογή κανονισμών πιστοποίησης φύτευσης 
δέντρων, αναγνωρίζοντας ότι το πρασίνισμα του τόπου μας αποτελεί σημαντικό μέτρο κατά της 
κλιματικής αλλαγής. 

 Το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας παραμένει στη διάθεσή σας για 
οποιαδήποτε πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Οικονομικών κ. Χάρη Γεωργιάδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.664, ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σε σχέση με το Κέντρο Περιβαλλοντικής Ενημέρωσης στη 
Σκαρίνου και σας αναφέρω τα ακόλουθα στη βάση ενημέρωσης που λήφθηκε από την Κυπριακή Εταιρεία 
Διαχείρισης Περιουσιακών Στοιχείων Λτδ (ΚΕΔΙΠΕΣ). 

 Μετά από σχετικό αίτημα της Αναπτυξιακής Εταιρείας Επαρχίας Λάρνακας και Αμμοχώστου Λτδ 
εγκρίθηκε αίτημα Αναδιάρθρωσης τριών (3) δανείων συνολικού υπολοίπου €818.873,14 πλέον τόκοι από 
01.01.2019, που περιελάμβανε ως λύση τα πιο κάτω: 

• Απόκτηση Ακινήτου Έναντι Χρέους 

• Μερική Διαγραφή Χρέους 

• Έκδοση Νέου Δανείου 

 Η λύση που συμφωνήθηκε μεταξύ της ΚΕΔΙΠΕΣ και της Αναπτυξιακής Εταιρείας Επαρχίας Λάρνακας 
και Αμμοχώστου Λτδ είναι η ακόλουθη: 

• Παραχώρηση του ακινήτου με αριθμό εγγραφής 0/17110 μερίδιο 54/100 στην Σκαρίνου Επαρχίας 
Λάρνακας για το ποσό των €523.500. Η μέση Αγοραία Αξία του Ακινήτου ανέρχεται στα €748.000 και η 
μέση Καταναγκαστική Αξία στα €537.500 (Ως προνοεί η Πολιτική Απόκτησης Ακινήτων της ΚΕΔΙΠΕΣ 
στην βάση δύο (2) ανεξάρτητων εκτιμήσεων) 

• Διαγραφή ποσού €230.075 

• Έκδοση νέου δανείου €76.000 

• Παραμονή της Αναπτυξιακής Εταιρείας Λάρνακας - Αμμόχωστου Λτδ ως ενοικιαστή με σύμβαση 
ενοικίασης για το ποσό των €1.000 μηνιαίως για περίοδο 5 + 5 ετών (δικαίωμα ανανέωσης). 

 Όλες οι διαδικασίες μεταβίβασης στο Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας έχουν ολοκληρωθεί την 
31η Ιουλίου 2019 και το ακίνητο έχει περιέλθει στην κατοχή της ΚΕΔΙΠΕΣ. Σημειώνεται ότι, όλες οι ενέργειες 
που πραγματοποιήθηκαν ήταν με τη σύμφωνη γνώμη και συμμετοχή του Διοικητικού Συμβουλίου της 
Αναπτυξιακής Εταιρείας Λάρνακας-Αμμοχώστου Λτδ. 

 Ως προς το ερώτημα αν οι όροι χρηματοδότησης του έργου από το Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης 
2007-2013 συνεχίζουν να τηρούνται καθώς και αν θα συνεχίσουν οι εν λόγω όροι να ισχύουν ακόμα και εάν το 
κέντρο περάσει στα χέρια του νέου ιδιοκτήτη, αυτό εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος. 

 Το Υπουργείο Οικονομικών είναι στην διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω πληροφορίες 
χρειάζεστε.» 



 

57 

 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Κώστα Χαμπιαούρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.669, ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2019 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω ότι το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, 
Αθλητισμού και Νεολαίας με επιστολή του, ημερομηνίας 1 Ιουλίου 2019, έχει ζητήσει σχετικές πληροφορίες 
από το Πανεπιστήμιο Κύπρου για την υπό αναφορά Ερώτηση. 

 Το Πανεπιστήμιο Κύπρου, με επιστολή του ημερομηνίας 8 Ιουλίου 2019, υπέβαλε τις ακόλουθες 
πληροφορίες που αφορούν στα ερωτήματα που εγείρονται από τον βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας 
κ. Χρίστο Ορφανίδη: 

1. Το Ωκεανογραφικό Κέντρο του Πανεπιστημίου Κύπρου προμηθεύτηκε ηχοβολιστικό πλευρικής δέσμης, 
κόστους περίπου 7.000 ευρώ, το 2014 στο πλαίσιο του προγράμματος “ΑΚΤΗ” με σκοπό τη 
χαρτογράφηση της θαλάσσιας περιοχής Ορόκλινης.  Στις 5 Αυγούστου 2014 πραγματοποιήθηκαν εννέα 
παράλληλες πορείες συνολικού μήκους 18 χιλιομέτρων σε περιοχή έκτασης περίπου ενός τετραγωνικού 
χιλιομέτρου.  Τα αποτελέσματα αυτής της χαρτογράφησης χρησιμοποιήθηκαν και σε μεταγενέστερα 
προγράμματα του Πανεπιστημίου Κύπρου. 

2. Τον Απρίλιο του 2019 το ηχοβολιστικό χρησιμοποιήθηκε δοκιμαστικά στη θαλάσσια περιοχή του 
Κόλπου της Χρυσοχούς με στόχο τη διερεύνηση της ικανότητας του οργάνου στην υποβοήθηση 
εντοπισμού ύπαρξης εγκαταλελειμμένων αλιευτικών εργαλείων (διχτύων).  Η δοκιμαστική αυτή έρευνα 
δεν οδήγησε στον εντοπισμό εξοπλισμού. 

 Σημειώνεται επίσης ότι, σύμφωνα με το Πανεπιστήμιο Κύπρου, το εν λόγω πλευρικό ηχοβολιστικό 
σύστημα προορίζεται για ανάλογες έρευνες και μόνον σε αντίστοιχες φυσικές συνθήκες. 

 Η σχετική επιστολή του Πανεπιστημίου Κύπρου επισυνάπτεται ως ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ για περαιτέρω 
ενημέρωσή σας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Γιώργου Σαββίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.671, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2019, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και παραθέτω την απάντηση της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας στην 
οποία καταγράφονται οι ζητούμενες πληροφορίες. 

 “Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας παραθέτω πιο κάτω πίνακα στον οποίο καταγράφεται ο 
αριθμός των πυρκαγιών σε οικόπεδα και ανοικτούς χώρους εντός κατοικημένων περιοχών για τα τελευταία 
πέντε χρόνια και αφορούν πυρκαγιές σε ξηρά χόρτα, σωρούς από κλαδέματα, άχρηστα υλικά, κ.λπ. για τους 
μήνες Απρίλιο μέχρι Σεπτέμβριο: 

2014 2015 2016 2017 2018 

357 430 515 397 383 

2. Για ενημέρωσή σας, παρακαλώ.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.672, ημερομηνίας 11 Ιουνίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Για αντιμετώπιση/απάμβλυνση του προβλήματος της κυκλοφοριακής συμφόρησης που παρατηρείται τα 
Σαββατοκύριακα στην έξοδο της Παρεκκλησιάς από Λεμεσό προς Λευκωσία, αποφασίστηκε από το 
Τμήμα Δημοσίων Έργων η επέκταση της λωρίδας εξόδου από τον αυτοκινητόδρομο προς Παρεκκλησιά.  
Το μέτρο αυτό έχει συμπεριληφθεί στον πολεοδομικό σχεδιασμό της αναβάθμισης του δρόμου που 
συνδέει τον αυτοκινητόδρομο Λεμεσού-Λευκωσίας με την Παρεκκλησιά και θα προωθηθεί στα πλαίσια 
του έργου αυτού.  Επίσης, στα πλαίσια του ίδιου έργου, προνοείται η κατασκευή λωρίδας για 
δεξιόστροφες κινήσεις στον κόμβο Παρεκκλησιάς προς την υπόγεια διάβαση. 

3. Στην παρούσα φάση, οι απαιτούμενες για το έργο μελέτες βρίσκονται σε προχωρημένο στάδιο και 
αναμένεται να ολοκληρωθούν σύντομα.  Τα σχέδια έχουν σταλεί τον Απρίλιο του 2019, στο 
Κτηματολόγιο για προώθηση της διαδικασίας των απαλλοτριώσεων.  Ακριβές χρονοδιάγραμμα για την 
κατασκευή του έργου θα μπορεί να καθοριστεί, αφού ολοκληρωθούν οι μελέτες και οι απαλλοτριώσεις.  
Σημειώνεται ότι το έργο αυτό περιλαμβάνεται στις εξαγγελίες του Προέδρου της Δημοκρατίας και έχει 
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ενταχθεί στον Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως για το Μεσοπρόθεσμο 
Δημοσιονομικό Πλαίσιο 2019-2021. 

4. Επιπρόσθετα των πιο πάνω, μελετάται από το Τμήμα Δημοσίων Έργων και το ενδεχόμενο τοποθέτησης 
φώτων τροχαίας στη συμβολή του δρόμου που συνδέει την υπόγεια διάβαση με τον παραλιακό δρόμο 
που θα λειτουργούν σε συντονισμό με τα υφιστάμενα φώτα τροχαίας, για σκοπούς βελτίωσης της 
κυκλοφοριακής διαχείρισης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.673, ημερομηνίας 11 Ιουνίου 2019, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Αννίτας Δημητρίου 

«Εργασίες ανάδειξης του ψηφιδωτού δαπέδου, επί της οδού Αγίου Νεοφύτου, στη Λάρνακα 

 Επιθυμώ να αναφερθώ στο πιο πάνω θέμα και μετά από σχετική ενημέρωση που έλαβα από το 
αρμόδιο τμήμα, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α) Τον Ιούνιο του 2019 ολοκληρώθηκαν οι διαδικασίες απαλλοτρίωσης του τεμαχίου 207, του Φ./Σχ. 
40/640302, στην Ενορία Χρυσοπολίτισσας, που εφάπτεται, προς τα δυτικά, του τμήματος της οδού 
Αγίου Νεοφύτου, όπου σωστικές ανασκαφές έχουν αποκαλύψει τμήμα κτηρίου της Ρωμαϊκής περιόδου 
με ψηφιδωτό δάπεδο.  Στην παρούσα φάση, το Τμήμα Αρχαιοτήτων προωθεί, σε συνεργασία με τον 
Δήμο Λάρνακας, τις διαδικασίες κατεδάφισης των οικοδομημάτων που καταλαμβάνουν το τεμάχιο 207, 
ώστε να γίνει δυνατή η έναρξη συστηματικής ανασκαφής, που θα αποκαλύψει νέα τμήματα του εν λόγω 
δαπέδου.  Οι εργασίες κατεδάφισης προγραμματίζεται να ολοκληρωθούν το φθινόπωρο του 2019, 
οπότε και ο χώρος θα προετοιμαστεί για την έναρξη της ανασκαφής. 

β) Εντός του 2019, αναμένεται ότι θα ολοκληρωθούν οι εργασίες (i) της αφαίρεσης των τμημάτων της 
παραδοσιακής οικίας που αξίζει να διασωθούν, προς μελλοντική χρήση σε έργα αποκατάστασης άλλων 
μνημείων, (ii) της κατεδάφισης της οικίας και της απομάκρυνσης των μπάζων, (iii) της αφαίρεσης των 
επιφανειακών στρωμάτων σε όλη την επιφάνεια που θα ανασκαφεί, (iv) της εκτέλεσης έργων διαχείρισης 
των ομβρίων υδάτων και (ν) της διαμόρφωσης ολόκληρου του προς ανασκαφή χώρου, σε ενιαίο 
εργοτάξιο. 

γ) Ο τελικός σχεδιασμός ανάδειξης και διαχείρισης του μνημείου και του ψηφιδωτού θα καταστεί εφικτός, 
μόνο αφού ολοκληρωθεί η ανασκαφή του χώρου που θα απελευθερωθεί με την κατεδάφιση των 
υφιστάμενων οικοδομημάτων και την ισοπέδωση του τεμαχίου 207.  Προς τον σκοπό αυτό, το Τμήμα 
Αρχαιοτήτων θα συστήσει διεπιστημονική ομάδα, που θα συνυπολογίσει όλες τις παραμέτρους που 
επηρεάζουν την ανάδειξη, όπως και την αρχαιολογική και ιστορική αξία του μνημείου, τις ανάγκες 
συντήρησης, αποκατάστασης και προβολής του, τις δυνατότητες και επιπτώσεις διαμόρφωσης 
επισκέψιμου αρχαιολογικού χώρου στο πολεοδομικό σύνολο της περιοχής κλπ. 

2. Σε ό,τι αφορά το διαθέσιμο προσωπικό, σημειώνεται ότι, ο αριθμός των εργατών που εγκρίνεται κάθε 
χρόνο για την επαρχία Λάρνακας είναι για 10-12 άτομα.  Το προσωπικό αυτό, καλείται να καλύψει τις ανάγκες 
ολόκληρης της πόλης και επαρχίας Λάρνακας, περιλαμβανομένων και των αυξημένων αναγκών λόγω των 
εργασιών του Αποχετευτικού.  Το Υπουργείο καταβάλλει προσπάθεια για πρόσληψη μεγαλύτερου αριθμού 
εργατών για το 2020, ώστε να επισπευθεί ο χρόνος ολοκλήρωσης της ανασκαφής στην οδό Αγίου Νεοφύτου. 

3. Πέραν των πιο πάνω προγραμματιζόμενων ενεργειών, παρατίθεται προς ενημέρωσή σας, ως 
Παράρτημα Α, έκθεση των ενεργειών και των εργασιών που το Τμήμα Αρχαιοτήτων έχει διενεργήσει μέχρι 
σήμερα στο μνημείο της οδού Αγίου Νεοφύτου. 

4. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.681, ημερομηνίας 13 Ιουνίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Πρόταση για δημιουργία προβλήτας για κρουαζιερόπλοια, στο λιμανάκι Κάτω Πάφου 

 Επιθυμώ να αναφερθώ στο πιο πάνω θέμα και μετά από σχετική ενημέρωση που έλαβα από το 
αρμόδιο τμήμα, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Εμπορικό και Βιομηχανικό Επιμελητήριο Πάφου και άλλοι εμπλεκόμενοι φορείς, έχουν υποβάλει 
πρόταση για δημιουργία προβλήτας για ελλιμενισμό κρουαζιερόπλοιων στην περιοχή του λιμανιού στην 
Κάτω Πάφο.  Δεδομένου, όμως ότι, όπως αναφέρει και ο κος Περδίκης, η περιοχή αυτή αποτελεί τον 
περιβάλλοντα χώρο του αρχαιολογικού χώρου της Πάφου, ο οποίος από το 1980 ανήκει στον Κατάλογο 
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Παγκόσμιας Κληρονομιάς της UNESCO, ως κράτος έχουμε την υποχρέωση, βάσει της Σύμβασης 
Παγκόσμιας Κληρονομιάς (World Heritage Convention), πριν από οποιαδήποτε επέμβαση ή ανάπτυξη, 
να ακολουθήσουμε τους όρους που αφορούν στην προστασία της Ιδιάζουσας Παγκόσμιας Αξίας των 
κηρυγμένων, ως Παγκόσμιας Κληρονομιάς, θέσεων. 

2. Μέσα σε αυτά τα πλαίσια, το Τμήμα Αρχαιοτήτων, ενημέρωσε σχετικά τη Διευθύντρια του Κέντρου 
Παγκόσμιας Κληρονομιάς της UNESCO (UNESCO World Heritage Centre) Δρ Mechtild Rossler, η 
οποία, υπέδειξε την ανάγκη εκπόνησης Μελέτης Επιπτώσεων στην Κληρονομιά (Heritage Impact 
Assessment), ώστε να υπάρχει συμμόρφωση με τον Οδηγό on Heritage Impact Assessments for 
Cultural World Heritage Properties.  To Τμήμα Αρχαιοτήτων προωθεί τη διαδικασία που υπέδειξε το 
Κέντρο Παγκόσμιας Κληρονομιάς και έχει ήδη επικοινωνήσει με Ειδική Επιστήμονα/Εμπειρογνώμονα σε 
θέματα διαχείρισης πολιτιστικής κληρονομιάς και εκπόνησης μελετών για τις επιπτώσεις προτεινόμενων 
αναπτύξεων στην πολιτιστική κληρονομιά, με πείρα σε θέσεις Παγκόσμιας Πολιτιστικής Κληρονομιάς της 
UNESCO, αλλά και σε οργανισμούς, όπως τους IOCOMOS και ICCROM, που λειτουργούν ως 
σύμβουλοι της UNESCO.  Η εν λόγω Επιστήμονας/Εμπειρογνώμονας, έχει ήδη εργαστεί στην Κύπρο, 
καθότι έχει εκπονήσει τη Μελέτη Διαχείρισης των δέκα Βυζαντινών Εκκλησιών της UNESCO στο 
Τρόοδος και συμμετείχε στην ομάδα δημιουργίας της Μελέτης Διαχείρισης του Αρχαιολογικού Χώρου 
Αμαθούντας.  Ως εκ τούτου, γνωρίζει πολύ καλά το ευρύτερο πολιτιστικό, οικονομικό και κρατικό πλαίσιο 
της Κύπρου, γνώση απαραίτητη για την αξιολόγηση της πρότασης που υποβλήθηκε για την κατασκευή 
προβλήτας για κρουαζιερόπλοια, στην Κάτω Πάφο.  Σημειώνεται ότι, η Μελέτη Επιπτώσεων της 
Κληρονομιάς, θα αξιολογήσει τις τυχόν επιπτώσεις της προτεινόμενης ανάπτυξης, τόσο σε σχέση με την 
αρχαιολογική και πολιτιστική κληρονομιά της περιοχής, όσο και με το φυσικό τοπίο και το περιβάλλον, 
καθώς ο αρχαιολογικός χώρος αποτελεί μέρος του δικτύου Natura 2000. 

3. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε άλλες διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.681, ημερομηνίας 13 Ιουνίου 2019, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Το Λιμανάκι Κάτω Πάφου ανήκει στην Αρχή Λιμένων Κύπρου, η οποία και το διαχειρίζεται. Το Τμήμα 
Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών, μέσω συμφωνίας με την εν λόγω Αρχή, έχει διασφαλίσει χρήση μέρους του 
λιμανιού για σκοπούς ελλιμενισμού επαγγελματικών αλιευτικών σκαφών. Αναφορικά με το ερώτημα που 
τίθεται, κατά πόσον ευσταθούν οι πληροφορίες για κατασκευή προβλήτας για ελλιμενισμό σκαφών αναψυχής 
και κρουαζιερόπλοιων, αρμόδιο για να δώσει απάντηση είναι το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και 
Έργων, προς το οποίο επίσης απευθύνεται η υπό αναφορά Ερώτηση. 

 Σε σχέση με το ερώτημα που τίθεται για τα μέτρα που θα πρέπει να ληφθούν για την προστασία των 
αρχαιολογικών χώρων και του περιβάλλοντος της περιοχής, θεωρούμε ότι τα θέματα αυτά θα εξεταστούν στο 
πλαίσιο της Μελέτης Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο Περιβάλλον, όταν αυτή υποβληθεί. 

 Παραμένουμε στη διάθεση σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.682, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

 «Σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση επιθυμώ να σας ενημερώσω τα πιο κάτω: 

(α) Το Υπουργείο Εσωτερικών με σχετική τροποποίηση του περί Προστασίας και Διαχείρισης Άγριων 
Πτηνών και Θηραμάτων Νόμου, η οποία εγκρίθηκε από τη Βουλή των Αντιπροσώπων και τέθηκε σε 
ισχύ τον Ιούλιο του 2017, επέκτεινε τις εξουσίες του έκτακτων αγροπυροσβεστών έτσι ώστε να έχουν 
όλες τις εξουσίες του θηροφύλακα όταν βρίσκονται σε εντεταλμένη υπηρεσία (πλην των εξουσιών της 
σύλληψης και της οπλοφορίας). 

(β) Από το τέλος του 2018 έχει αρχίσει εκπαίδευση όλου του προσωπικού στην Αστυνομική Ακαδημία 
σχετική με την εκτέλεση και εφαρμογή των εξουσιών τους όπως αυτές πηγάζουν από τις σχετικές 
νομοθεσίες.  Στόχος του Υπουργείου είναι όπως όλο το προσωπικό της Υπηρεσίας Θήρας και Πανίδας 
συμμετάσχουν στην εν λόγω εκπαίδευση. 

(γ) Παράλληλα, όλοι οι εποχικοί αγροπυροσβέστες έτυχαν και τυγχάνουν εκπαίδευσης σε θέματα 
πυρόσβεσης. 

(δ) Για σκοπούς καλύτερης και ασφαλέστερης εκτέλεσης των καθηκόντων των εποχικών 
αγροπυροσβεστών, σε όλα τα γραφεία της Υπηρεσίας Θήρας και Πανίδας υπάρχουν διαθέσιμες 
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αντιπυρικές στολές, αναπνευστικές μάσκες καθώς και αλεξίσφαιρα γιλέκα τα οποία μπορούν 
προμηθεύονται όποτε τα χρειαστούν. 

 Ως εκ των πιο πάνω σας διαβεβαιώνω ότι δεν γίνεται καμία διάκριση σε βάρος οποιασδήποτε 
κατηγορίας προσωπικού της Υπηρεσίας Θήρας και Πανίδας.  Αντίθετα η διαχείριση και η αξιοποίηση όλου του 
προσωπικού της Υπηρεσίας γίνεται σύμφωνα με όσα διέπουν οι σχετικοί Νόμοι και Κανονισμοί.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.685, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Η απάντηση στο ερώτημα που εγείρει ο έντιμος βουλευτής κ. Γιώργος Περδίκης, με αρ. ερ. 
23.06.011.03.685, από τον αρμόδιο Οργανισμό, δηλαδή τον Οργανισμό Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας: 

(α)  Περί τις αρχές Ιουνίου, 2019, παρατηρήθηκε ασυνήθιστα μαύρος καπνός να αποβάλλεται από τα 
φουγάρα των λεβήτων του Μηχανοστάσιου του Νοσοκομείου. 

(β)  Το Επαρχιακό Γραφείο Λευκωσίας του Τμήματος Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών σε συνεργασία με 
τον Ανάδοχο της Σύμβασης Συντήρησης των εγκαταστάσεων, διερεύνησαν το θέμα και διαπιστώθηκε ότι 
ο καπνός προκαλείτο λόγω ατελούς καύσης του μαζούτ που χρησιμοποιείται ως καύσιμο στους λέβητες. 

(γ)  Περαιτέρω διερεύνηση κατέδειξε ότι, η ατελής καύση οφείλετο σε διαρροή ατμού σε μία εκ των 
δεξαμενών μαζούτ. 

(δ)  Η συγκεκριμένη δεξαμενή απομονώθηκε, έγιναν οι απαραίτητες επιδιορθώσεις και η λειτουργία των 
λεβήτων αποκαταστάθηκε. 

2. Εάν για οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.686, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Κατασκευή και λειτουργία εμπορευματικού σταθμού στο Αεροδρόμιο Λάρνακας (CargoVillage) 

 Αναφορικά με το πιο πάνω θέμα και σε απάντηση της πιο πάνω ερώτησης, θα θέλαμε να σας 
ενημερώσουμε ως ακολούθως: 

 Με βάση τη Συμφωνία Παραχώρησης που έχει υπογραφεί ανάμεσα στην Κυπριακή Δημοκρατία και την 
Εταιρεία Hermes Airports Ltd. (“Hermes”) η οποία έχει τεθεί σε ισχύ στις 12 Μαΐου 2006, οι χώροι των 
Αερολιμένων Λάρνακας και Πάφου έχουν παραχωρηθεί στην Εταιρεία Hermes για αποκλειστική ανάπτυξη και 
διαχείριση. 

 Οι πρόνοιες της Συμφωνίας Παραχώρησης αναφέρουν ότι, η ανάπτυξη νέων εγκαταστάσεων 
Εμπορευματικού Σταθμού στον χώρο του Αερολιμένα Λάρνακας θα πραγματοποιηθεί εάν απαιτηθεί από τις 
ανάγκες της αγοράς (υπό την προϋπόθεση εξεύρεσης χρηματοδότησης από τρίτο μέρος) και συνεπώς η 
ανέγερση νέων εγκαταστάσεων δεν αποτελεί συμβατική υποχρέωση του Επενδυτή. 

 Έχοντας υπόψη την επιθυμία του Υπουργείου μας για αναβάθμιση των υποδομών και βελτίωση της 
ποιότητας υπηρεσιών που παρέχονται από τα Αεροδρόμια, η Hermes έχει προχωρήσει σε διαβουλεύσεις με 
ενδιαφερόμενους επενδυτές με στόχο τη δημιουργία σύγχρονου, Νέου Εμπορευματικού Σταθμού σε χώρο 
πλησιέστερα του Νέου Τερματικού Κτηρίου. 

 Λόγω της οικονομικής κρίσης και της συνεπακόλουθης δυσκολίας εξεύρεσης χρηματοδότησης για την 
ανάπτυξη εμπορευματικού σταθμού ανετράπησαν τα αρχικά χρονοδιαγράμματα που είχαν τεθεί από την 
Εταιρεία. 

 Στο παρόν στάδιο, η Εταιρεία Hermes από κοινού με την Κυπριακή Δημοκρατία προτίθενται να προβούν 
σε διενέργεια ανοιχτού διαγωνισμού για εξεύρεση Επενδυτή για την υπό αναφορά ανάπτυξη. Τα σχετικά 
έγγραφα βρίσκονται ενώπιον της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας για νομοτεχνικό έλεγχο. 

 Συναφώς, το χρονοδιάγραμμα για την ολοκλήρωση της Μελέτης και Κατασκευής των Νέων 
Εγκαταστάσεων θα εξαρτηθεί από την πορεία της διαδικασίας του διαγωνισμού και των διαβουλεύσεων 
ανάμεσα στα εμπλεκόμενα μέρη, με στόχο την κατασκευή ενός Εμπορευματικού Σταθμού που να μπορεί να 
εξυπηρετεί όλες τις απαιτούμενες δραστηριότητες που συνδέονται με τη μεταφορά, αποθήκευση και διακίνηση 
εμπορευμάτων.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 3 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.688, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2019, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Αννίτας Δημητρίου 

 «Η απάντηση στα ερωτήματα που εγείρετε στην πιο πάνω ερώτηση, από το αρμόδιο Τμήμα, Ιατρικές 
Υπηρεσίες και Υπηρεσίες Δημόσιας Υγείας, είναι η ακόλουθη: 

2. Η Υγειονομική Υπηρεσία του Κράτους, σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία είναι η κατεξοχήν 
Υπηρεσία η οποία καλείται να διαχειριστεί το θέμα των κουνουπιών. Βεβαίως, η Υγειονομική Υπηρεσία 
των Δήμων (εκεί και όπου υπάρχει), εφαρμόζει δικά της προγράμματα καταπολέμησης/αντιμετώπισης, 
πάντοτε σε συνεργασία με την Υγειονομική Υπηρεσία του ΥΥ. 

3. Η ανθελονοσιακή εργασία αλλά και γενικότερα η καταπολέμηση των κουνουπιών σε όλα τα στάδια του 
βιολογικού τους κύκλου αποτελεί μείζον θέμα για τις Υγειονομικές Υπηρεσίες και αυτό για το λόγο ότι τα 
κουνούπια θεωρούνται, ως τα έντομα με τη σπουδαιότερη Ιατρική σημασία, κυρίως γιατί διαθέτουν την 
ικανότητα, υπό ορισμένες συνθήκες, να μεταδώσουν από άνθρωπο σε άνθρωπο πολύ σοβαρές 
ασθένειες όπως η ελονοσία, ο κίτρινος πυρετός, ο Ιός ΖΙΚΑ, ο Ιός του Δυτικού Νείλου, διάφορες μορφές 
εγκεφαλοπάθειας, κ.λπ. 

4. Το πρόγραμμα που εφαρμόζεται σήμερα στην Κύπρο για την καταπολέμηση των κουνουπιών έχει σαν 
βάση του παλαιότερο επιτυχημένο πρόγραμμα που με τον προσεκτικό σχεδιασμό και εφαρμογή του 
έγινε κατορθωτό να εξαλειφθεί η ελονοσία από το νησί και να ανακηρυχθεί η Κύπρος, από τον 
Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας (Π.Ο.Υ.), Ελεύθερη Χώρα (περί το 1950) από την ελονοσία. 

5. Βασικό χαρακτηριστικό του προγράμματος καταπολέμησης είναι ο διαχωρισμός των περιοχών (που 
είναι προς διαχείριση/ψεκασμούς κ.λπ.) με τέτοιο τρόπο, ώστε να υπάρχει η δυνατότητα για 
ισοκαταμερισμό της εργασίας σε όλο το προσωπικό και δυνατότητα πρόσβασης σε όλη την περιοχή 
ευθύνης τουλάχιστον μια φορά ανά δεκαπέντε μέρες (ώστε να προλαμβάνεται η συμπλήρωση του 
υδρόβιου κύκλου των κουνουπιών και να μειώνεται ο αριθμός των ενήλικων εντόμων). 

6. Η καταπολέμηση των κουνουπιών σε κάθε περιοχή ευθύνης γίνεται ολόχρονα. Ως περιοχές διαχείρισης 
θεωρούνται οι δημόσιοι χώροι όπως χείμαρροι, αργάκια με στάσιμα νερά, λίμνες, φράκτες, 
παροδικές/εποχιακές εστίες στάσιμου νερού, κ.λπ.) σε μη δημαρχούμενες περιοχές ενώ οι Δημοτικές 
Αρχές που εργοδοτούν Υγειονομικούς Επιθεωρητές/Λειτουργούς, έχουν την ευθύνη για την 
καταπολέμηση των κουνουπιών εντός των Δημοτικών τους ορίων. Μεταξύ των δύο αυτών συντελεστών 
υπάρχει στενή συνεργασία για καλύτερα αποτελέσματα. 

7. Για σκοπούς υλοποίησης των ανθελονοσιακών προγραμμάτων οι Υγειονομικές Υπηρεσίες του 
Υπουργείου Υγείας εργοδοτούν 135 εργάτες (οι οργανικές θέσεις είναι 165) οι οποίοι καθοδηγούνται και 
επιβλέπονται από σχετικά καταρτισμένους Υγειονομικούς Επιθεωρητές/Λειτουργούς. Κατά την 
πρόσληψη τους τυγχάνουν της ανάλογης εκπαίδευσης σχετικά με το αντικείμενο της εργασίας τους και 
χορηγείται σε αυτούς ο κατάλληλος ιματισμός και εξάρτηση και όλα τα άλλα απαραίτητα. 

8. Διευκρινίζεται/τονίζεται ότι, στους πιο πάνω χώρους δεν περιλαμβάνονται ιδιωτικά υποστατικά (σπίτια, 
κτήματα, επαύλεις, ιδιωτικές υδατοδεξαμενές, εργοστάσια, κλπ) λόγω της Συνταγματικής απαγόρευσης 
(εισόδου) αλλά και του γεγονότος ότι πρακτικά θα ήταν αδύνατο (το προσωπικό των Υγειονομικών 
Υπηρεσιών), να μπορέσει να διαχειριστεί όλους αυτούς τους χώρους. 

9. Για να καλυφθούν οι πιο πάνω χώροι, απαραίτητα χρειάζεται η συμβολή των πολιτών. Προς την 
κατεύθυνση αυτή, οι Υγειονομικές Υπηρεσίες έχουν ετοιμάσει (στις αρχές του 2019) ενημερωτικό 
φυλλάδιο (επισυνάπτεται) με οδηγίες προς τους πολίτες. Το φυλλάδιο αυτό έχει ήδη διανεμηθεί σε 
Κοινότητες, έχει σταλεί ηλεκτρονικά σε Δήμους και επίσης διατίθεται και στην ιστοσελίδα της 
Υγειονομικής Υπηρεσίας. Επιπρόσθετα με αυτό, ετοιμάζεται (είναι στο τελικό στάδιο) και ενημερωτικό 
φιλμάκι (διάρκειας 30 δευτερολέπτων), του οποίου οι Υγειονομικές Υπηρεσίες προτίθενται να ζητήσουν 
την προβολή του από τα τηλεοπτικά κανάλια. 

10. Η καταπολέμηση των κουνουπιών από τις Υγειονομικές Υπηρεσίες είναι συνεχής (ολόχρονα) και 
εντατικοποιείται τους μήνες αιχμής (Μάρτιο - Οκτώβριο). Παράλληλα με τα προγράμματα που 
εφαρμόζονται στις ελεγχόμενες από τη Δημοκρατία περιοχές, κάθε χρόνο ετοιμάζεται σε συνεργασία με 
τις αντίστοιχες Υπηρεσίες της Ειρηνευτικής Δύναμης και υλοποιείται πρόγραμμα ψεκασμών κατά μήκος 
της νεκρής ζώνης. Φέτος το πρόγραμμα αυτό έχει ξεκινήσει στις 4 Μαρτίου και θα ολοκληρωθεί στις 18 
Οκτωβρίου. Στο πρόγραμμα αυτό εμπλέκονται και οι Δήμοι Λευκωσίας και Αγλαντζιάς. Όσον αφορά τις 
κατεχόμενες περιοχές, παρόλο που δεν υπάρχει καμία επίσημη ενημέρωση, εντούτοις γνωρίζουμε ότι 
διεξάγεται αντίστοιχο πρόγραμμα στη νεκρή ζώνη και προφανώς κάποιου είδους καταπολέμηση γίνεται 
και στις άλλες υπό κατοχή περιοχές. 
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11. Ο τρόπος αντιμετώπισης είναι κυρίως η προνυμφοκτονία (κατά 90% περίπου), δηλαδή η καταπολέμηση 
στο υδρόβιο στάδιο και κατά λιγότερο η ακμαιοκτονία (10% περίπου-ψεκασμός κατά των ενηλίκων). 
Βεβαίως, στα ποσοστά αυτά συνυπολογίζονται και άλλες ενέργειες όπως η τοποθέτηση 
προνυμφοφάγων ψαριών (του γένους Gambusia - εκεί και όπου επιτρέπεται), αυλακώσεις για 
αποστράγγιση, κ.λπ. Το προνυμφοκτόνο σκεύασμα που χρησιμοποιείται (Bti - βάκιλος) είναι από τα 
πλέον αποδεκτά σκευάσματα καθώς η δράση του είναι πολύ επιλεκτική για τα κουνούπια. 

12. Όσον αφορά συγκεκριμένα την περιοχή της Δυτικής Λεμεσού η οποία παρουσιάζει ειδικό ενδιαφέρον, 
λόγω του υδροβιότοπου της, οι Υγειονομικές Υπηρεσίες έχουν ενισχύσει το προσωπικό τους 
συμβάλλοντας έτσι στις προσπάθειες που γίνονται από την Υγειονομική Υπηρεσία των Βρετανικών 
Βάσεων (Αρμόδια Αρχή για την περιοχή). Αξίζει να σημειωθεί ότι από φέτος (αρχές Απριλίου) έχουν 
τοποθετηθεί στον ευκαλυπτώνα Ασωμάτου και στη γύρω περιοχή 10 μηχανές παγίδευσης 
ακμαίων/τέλειων εντόμων, οι οποίες αναμένεται να συμβάλουν θετικά στην όλη προσπάθεια. Να τονιστεί 
ότι, η επικοινωνία/συνεργασία με όλους τους εμπλεκομένους (Δήμος Λεμεσού και Κοινότητες Δυτικής 
Λεμεσού), είναι δεδομένη και για το λόγο αυτό πολύ συχνά γίνονται συσκέψεις και συναντήσεις για την 
αξιολόγηση των αποτελεσμάτων και τη λήψη των οποιωνδήποτε μέτρων χρειαστεί. 

13. Παρόλο που είναι αδιαμφισβήτητο ότι φέτος παρατηρείται αυξημένος αριθμός κουνουπιών (λόγω της 
αύξησης των εστιών εκκόλαψης - συνεπεία της πολυομβρίας), θα πρέπει να σημειωθεί ότι από τους 
ελέγχους της Υγειονομικής Υπηρεσίας, εντοπίζεται και αυξημένος αριθμός άλλων εντόμων τα οποία 
ομοιάζουν με τα κουνούπια και πολύ συχνά συγχέονται (από τους απλούς πολίτες) με αυτά. Τέτοια 
έντομα είναι α) τα Sandflies ή Φλεβοτόμοι και β) Not Biting Midges ή Χειρονόμοι. 

 (Ήδη έχει παρουσιαστεί πρόβλημα με Χειρονόμους στο Δήμο Λάρνακας και καταβάλλονται 
προσπάθειες για άμβλυνση του). 

14. Κατά το 2018 διεξήχθη έρευνα, σε συνεργασία και με το ΤΕΠΑΚ για τον πιθανό εντοπισμό ξενικών ειδών 
(invasive species π.χ. Aedes albopictus-tiger mosquito) με αρνητικά αποτελέσματα. Η έρευνα αυτή 
διεξήχθη στο αεροδρόμιο Λάρνακας και στο Λιμάνι Λεμεσού (τα κυριότερα σημεία εισόδου στη 
Δημοκρατία). 

15. Εάν για οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.689, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2019, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Αννίτας Δημητρίου 

«Η μετακίνηση των γηπέδων αντισφαίρισης στη Λάρνακα 

Επιθυμώ να αναφερθώ στο πιο πάνω θέμα και μετά από σχετική ενημέρωση που έλαβα από το 
αρμόδιο τμήμα, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Το Τμήμα Αρχαιοτήτων έχει ήδη ενημερώσει τη Γαλλική Αρχαιολογική Αποστολή του Κιτίου, η οποία 
ανέσκαψε στο παρελθόν τον αρχαιολογικό χώρο στην Παμπούλα και είναι έτοιμη να επανέλθει στο 
χώρο, μόλις αυτός είναι διαθέσιμος, για να ολοκληρώσει την ανασκαφή του αρχαίου λιμανιού.  
Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με ενημέρωση από το Δήμο Λάρνακας, η ανέγερση των νέων υποδομών, με 
βάση συμφωνία που υπέγραψε ο Δήμος Λάρνακας με εργοληπτική εταιρεία, αναμένεται να ολοκληρωθεί 
περί τα τέλη Οκτωβρίου.  Ωστόσο, για τη μετακίνηση των γηπέδων θα απαιτηθεί και μια μεταβατική 
περίοδος, μέχρι να ολοκληρωθούν και οι διαδικασίες τοποθέτησης του απαραίτητου εξοπλισμού. 

(β) Σημειώνεται ότι, έχει ήδη εκπονηθεί σχέδιο διαμόρφωσης του αρχαιολογικού χώρου Παμπούλα από την 
Γαλλική Αρχαιολογική Αποστολή, σε συνεργασία με το Τμήμα Αρχαιοτήτων.  Οι επεμβάσεις για τη 

ΚΟΥΝΟΥΠΙ ΦΛΕΒΟΤΟΜΟΣ ΧΕΙΡΟΝΟΜΟΣ 

 



 

63 

 

διαμόρφωση του αρχαιολογικού χώρου θα είναι μικρής κλίμακας (συντήρηση, μερικές συμπληρώσεις και 
αποκαταστάσεις, μικρής έκτασης κατάχωση στρωμάτων, ανέγερση μικρού στεγάστρου, τοποθέτηση 
πινακίδων, δημιουργία διαδρομής για τους επισκέπτες, τοπιοτέχνηση) και δεν αναμένεται να διαρκέσουν 
μεγάλο χρονικό διάστημα.  Συνεργείο του Τμήματος Αρχαιοτήτων έχει ήδη ξεκινήσει την συντήρηση των 
αρχιτεκτονικών στοιχείων που διασώζονται. 

2. Παραμένω στη διάθεσή σας για περαιτέρω διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Κώστα Χαμπιαούρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.689, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2019, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Αννίτας Δημητρίου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας υποβάλλω τα ακόλουθα βάσει και της συνεισφοράς του 
Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ): 

α. Αναφορικά με τη μετακίνηση του γηπέδου του Ομίλου Αντισφαίρισης Λάρνακας (ΟΑΛ) από τον 
αρχαιολογικό χώρο Κιτίου-Παμπούλα, οι νέες εγκαταστάσεις του ΟΑΛ στις οποίες πρόκειται να 
μετακινηθεί το γήπεδο, βρίσκονται σε προχωρημένο κατασκευαστικό στάδιο τόσο σε επίπεδο γηπέδων 
όσο και σε επίπεδο κτιριακής μονάδας.  Η αναμενόμενη ημερομηνία ολοκλήρωσης και παράδοσης του 
έργου, όπως αυτή καθορίζεται στο ενδιάμεσο συμφωνητικό έγγραφο μεταξύ του εργολάβου του έργου 
και της Αναθέτουσας Αρχής καθώς και στο αναθεωρημένο χρονοδιάγραμμα εργασιών, είναι η 25η 
Οκτωβρίου 2019. 

β. Αναφορικά με την έναρξη των ανασκαφών για την αποκάλυψη του αρχαίου Λιμανιού Κιτίου, το αρμόδιο 
Υπουργείο για να απαντήσει είναι το Υπουργείο Μεταφορών Επικοινωνιών και Έργων, στο οποίο 
υπάγεται το Τμήμα Αρχαιοτήτων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Αυγούστου 2019 του Υπουργού Άμυνας κ. Σάββα Αγγελίδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.011.03.694, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2019 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σχετικά με την άσκηση έρευνας-διάσωσης που 
πραγματοποιήθηκε στα κατεχόμενα, και να σας αναφέρω τα ακόλουθα: 

α.  Η εν λόγω άσκηση διεξήχθηκε από 11 έως 13 Ιουνίου 2019 στον κατεχόμενο Άγιο Ιλαρίωνα Κερύνειας 
(περιοχή 101 Σπίτια), σε θαλάσσια περιοχή ανοικτά της κατεχόμενης Αμμοχώστου, καθώς και σε διεθνή 
ύδατα. 

β.  Αφορά σε ετήσια άσκηση έρευνας-διάσωσης με την ονομασία “Şehit Teğmen Caner Gönyeli-2019” 
(Πεσόντας Σημαιοφόρος Τζιανέρ Κιόνελι) προς τιμή του Τ/Κ Αξιωματικού του Πολεμικού Ναυτικού Caner 
Gönyeli. 

γ.  Στην άσκηση συμμετείχαν μονάδες του Τουρκικού Πολεμικού Ναυτικού, της Τουρκικής Ακτοφυλακής και 
μονάδες από το ψευδοκράτος, ενώ εξετάστηκε ένα σενάριο στο χερσαίο χώρο και δύο σενάρια στο 
θαλάσσιο χώρο ανοικτά της κατεχόμενης Αμμοχώστου. 

δ.  Την άσκηση παρακολούθησαν ξένοι στρατιωτικοί παρατηρητές από το Αφγανιστάν, Πακιστάν, 
Παλαιστίνη, Νιγηρία, Μαλαισία, Κόσσοβο, Κατάρ, καθώς επίσης και αξιωματούχοι της Ειρηνευτικής 
Δύναμης των Ηνωμένων Εθνών. 

2. Σημειώνεται ότι το Υπουργείο Άμυνας έχει ενημερώσει το Υπουργείο Εξωτερικών για τις κατά 
αρμοδιότητά του ενέργειες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.699, ημερομηνίας 27 Ιουνίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Δημήτρη Δημητρίου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση, σχετικά με την πορεία εγκατάστασης του συστήματος 
φωτοεπισήμανσης, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Ο διαγωνισμός για το πιο πάνω έργο έχει προκηρυχθεί την 1η Ιουλίου, 2019.  Η τελευταία ημερομηνία 
υποβολής των προσφορών είναι η 27η Σεπτεμβρίου, 2019.  Νοουμένου ότι δε θα παραταθεί η ημερομηνία 
υποβολής των προσφορών και δε θα υπάρξει προσφυγή στην Αναθεωρητική Αρχή Προσφορών, η σχετική 
σύμβαση αναμένεται να υπογραφεί πριν το τέλος του έτους. 

 Την κυριότητα του έργου την έχει το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως και κατ’ επέκταση η 
Αστυνομία η οποία θα παρακολουθεί τις διαδικασίες του Ανάδοχου σε σχέση με τη λειτουργία του συστήματος, 
υπογράφοντας τα εξώδικα που θα εκδίδονται και οδηγώντας στο δικαστήριο όσους δεν προβαίνουν στην 
πληρωμή τους.  Το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, μέσω του Τμήματος 
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Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών, θα είναι ο φορέας υλοποίησης του έργου και θα έχει την ευθύνη 
παρακολούθησης της εφαρμογής της σύμβασης και της τήρησης των προνοιών της. 

 Η υλοποίηση του Έργου θα ξεκινήσει αμέσως μετά την υπογραφή της σύμβασης ως εξής:  

i. Υποβολή μελέτης υλοποίησης:  4 μήνες από την υπογραφή της σύμβασης,  

ii. Υλοποίηση Πιλοτικής Φάσης:  6 μήνες μετά την έγκριση της μελέτης υλοποίησης, 

iii. Υλοποίηση Πρώτης Φάσης:  6 μήνες μετά την αποδοχή της Πιλοτικής Φάσης, και 

iv. Υλοποίηση Δεύτερης Φάσης:  12 μήνες μετά την αποδοχή της Πρώτης Φάσης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2019 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.702, ημερομηνίας 27 Ιουνίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Λιλλήκα 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας διαβιβάζω πίνακες στους οποίους καταγράφονται τα 
ζητηθέντα στοιχεία, για τα τελευταία τρία έτη (από 1/11/2016-31/3/2019), αναφορικά με το ποσό που 
πληρώθηκε στα άτομα που εγκρίθηκαν για επίδομα ανεργίας λόγω προσωρινής αναστολής των εργασιών των 
τουριστικών επιχειρήσεων ή τερματισμού της απασχόλησής τους κατά τη χειμερινή περίοδο (Νοεμβρίου-
Μαρτίου) στην τουριστική βιομηχανία. 

2. Σημειώνεται ότι τα ζητηθέντα στοιχεία που αφορούν στις εισφορές των εργαζομένων της τουριστικής 
βιομηχανίας προς το Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων και στην καταβολή συντάξεων στους εν λόγω 
εργαζόμενους, δεν μπορούν να εξαχθούν από το μηχανογραφημένο σύστημα, καθότι τα στοιχεία που αφορούν 
στις εισφορές και τις συντάξεις του Ταμείου Κοινωνικών Ασφαλίσεων δε χωρίζονται ανά κλάδο οικονομικής 
δραστηριότητας ή ανά κωδικό επαγγέλματος: 

Αριθμός προσώπων που εγκρίθηκαν για επίδομα ανεργίας λόγω προσωρινής αναστολής των 
εργασιών των εργοδοτών ή τερματισμού της απασχόλησής τους κατά τη χειμερινή περίοδο 

(Νοεμβρίου-Μαρτίου) στην Τουριστική Βιομηχανία, και το ποσό που πληρώθηκε κατά  Κοινότητα και 
έτος 

Α. ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΑ 

Κοινότητα 
Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο 

Ποσοστό 

Αύξησης 

% 

Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας € 

Ποσοστό 

Αύξησης 

% 
1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 

Ελληνοκύπριοι 4.590 4.702 2,44% 10.794.178 11.317.760 4,85% 

Αλλοδαποί 309 344 11,33% 507.108 543.424 7,16% 

Κοινοτικοί 2.810 3.222 14,66% 4.454.070 5.495.750 23,39% 

Τουρκοκύπριοι 19 22 15,79% 29.120 33.428 14,79% 

Σύνολο 7.728 8.290 7,27% 15.784.476 17.390.362 10,17% 

Β. ΕΣΤΙΑΤΟΡΙΑ / ΚΕΝΤΡΑ ΑΝΑΨΥΧΗΣ 

Γ. ΣΥΝΑΦΕΙΣ ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΕΣ ΜΕ ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ 

 
Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο 

Ποσοστό 
Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας € 

Ποσοστό 

Κοινότητα Αύξησης Αύξησης 

 

Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο 

Ποσοστό 

Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας € 

Ποσοστό 

Κοινότητα Αύξησης Αύξησης 

 1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 % 1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 % 

Ελληνοκύπριοι 633 592 -6,48% 1.695.720 1.651.586 -2,60% 

Αλλοδαποί 51 64 25,49% 69.416 105.160 51,49% 

Κοινοτικοί 386 393 1,81% 587.388 627.328 6,80% 

Τουρκοκύπριοι 0 0 0,00% 0 0 0,00% 

Σύνολο 1.070 1.049 -1,96% 2.352.524 2.384.074 1,34% 
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 1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 % 1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 % 

Ελληνοκύπριοι 421 406 -3,56% 1.030.406 1.044.224 1,34% 

Αλλοδαποί 26 40 53,85% 49.920 86.990 74,26% 

Κοινοτικοί 118 120 1,69% 201.060 220.592 9,71% 

Τουρκοκύπριοι 1 1 0,00% 492 594 20,73% 

Σύνολο 566 567 0,18% 1.281.878 1.352.400 5,50% 

Δ. ΣΥΝΟΛΟ 

Κοινότητα 

Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο Ποσοστό 

Αύξησης 

% 

Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας € Ποσοστό 

Αύξησης 

% 

1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 1/11/17-31/3/18 1/11/18-31/3/19 

Ελληνοκύπριοι 5.644 5.700 0,99% 13.520.304 14.013.570 3,65% 

Αλλοδαποί 386 448 16,06% 626.444 735.574 17,42% 

Κοινοτικοί 3.314 3.735 12,70% 5.242.518 6.343.670 21,00% 

Τουρκοκύπριοι 20 23 15,00% 29.612 34.022 14,89% 

Σύνολο 9.364 9.906 5,79% 19.418.878 21.126.836 8,80% 

Σημείωση: Στον αριθμό των Αλλοδαπών και Κοινοτικών πιθανώς να περιλαμβάνονται και άτομα που είναι 
μόνιμοι κάτοικοι Κύπρου και προέρχονται από τρίτες χώρες ή χώρες του ευρύτερου Ευρωπαϊκού Οικονομικού 
Χώρου αντίστοιχα. 

Αριθμός προσώπων που εγκρίθηκαν για επίδομα ανεργίας λόγω προσωρινής αναστολής των 
εργασιών των εργοδοτών ή τερματισμού της απασχόλησής τους κατά τη χειμερινή περίοδο 

(Νοεμβρίου-Μαρτίου) στην Τουριστική Βιομηχανία, και το ποσό που πληρώθηκε κατά  Κοινότητα και 
έτος 

Α. ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΑ 

Κοινότητα 

Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο 

Ποσοστό 

Αύξησης 

% 

Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας € 

Ποσοστό 

Αύξησης 

% 

1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 

Ελληνοκύπριοι 4.500 4.590 2,00% 10.840.140 10.794.178 -0,42% 

Αλλοδαποί 282 309 9,57% 473.788 507.108 7,03% 

Κοινοτικοί 2.506 2.810 12,13% 3.980.836 4.454.070 11,89% 

Τουρκοκύπριοι 16 19 18,75% 18.232 29.120 59,72% 

Σύνολο 7.304 7.728 5,81% 15.312.996 15.784.476 3,08% 

Β. ΕΣΤΙΑΤΟΡΙΑ / ΚΕΝΤΡΑ ΑΝΑΨΥΧΗΣ 

 Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο 
Ποσοστό 

Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας € 

Ποσοστό 

Κοινότητα Αύξησης Αύξησης 

 1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 % 1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 % 

Ελληνοκύπριοι 643 633 -1,56% 1.746.064 1.695.720 -2,88% 

Αλλοδαποί 44 51 15,91% 55.458 69.416 25,17% 

Κοινοτικοί 354 386 9,04% 541.934 587.388 8,39% 

Τουρκοκύπριοι 0 0 0,00% 0 0 0,00% 
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Γ. ΣΥΝΑΦΕΙΣ ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΕΣ ΜΕ ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ 

 

Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο 

Ποσοστό 

Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας € 

Ποσοστό 

Κοινότητα Αύξησης Αύξησης 

 
1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 

% 
1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 

% 

Ελληνοκύπριοι 434 421 -3,00% 1.037.304 1.030.406 -0,66% 

Αλλοδαποί 25 26 4,00% 53.734 49.920 -7,10% 

Κοινοτικοί 125 118 -5,60% 195.064 201.060 3,07% 

Τουρκοκύπριοι 1 1 0,00% 396 492 24,24% 

Σύνολο 585 566 -3,25% 1.286.498 1.281.878 -0,36% 

Δ. ΣΥΝΟΛΟ 

Κοινότητα 

Αριθμός ανέργων κατά τη χειμερινή 

περίοδο 
Ποσοστό 

Αύξησης 

% 

Συνολικό ποσό πληρωμής για επίδομα 

ανεργίας 

€ 

Ποσοστό 

Αύξησης 

% 

1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 1/11/16-31/3/17 1/11/17-31/3/18 

 

Ελληνοκύπριοι 5.577 5.644 1,20% 13.623.508 13.520.304 -0,76% 

Αλλοδαποί 351 386 9,97% 582.980 626.444 7,46% 

Κοινοτικοί 2.985 3.314 11,02% 4.717.834 5.242.518 11,12% 

Τουρκοκύπριοι 17 20 17,65% 18.628 29.612 58,96% 

Σύνολο 8.930 9.364 4,86% 18.942.950 19.418.878 2,51% 

Σημείωση: Στον αριθμό των Αλλοδαπών και Κοινοτικών πιθανώς να περιλαμβάνονται και άτομα που είναι 
μόνιμοι κάτοικοι Κύπρου και προέρχονται από τρίτες χώρες ή χώρες του ευρύτερου Ευρωπαϊκού Οικονομικού 
Χώρου αντίστοιχα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Σεπτεμβρίου 2019 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.708, ημερομηνίας 2 Ιουλίου 2019, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

2. Το Υπουργείο Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων υλοποίησε για πρώτη φορά κατά την 
περίοδο από 1η Νοεμβρίου 2017 μέχρι την 30η Απριλίου 2018 το σχέδιο με τίτλο “Σχέδιο Επιχορήγησης 
Διακοπών Χαμηλοσυνταξιούχων σε Ξενοδοχεία των Ορεινών Θερέτρων κατά τη Φθινοπωρινή και 
Χειμερινή Περίοδο 2017-2018”. Επωφελούμενοι ήταν οι δικαιούχοι του Σχεδίου Ενίσχυσης 
Συνταξιούχων με Χαμηλά Εισοδήματα, οι χαμηλοσυνταξιούχοι που ήταν δικαιούχοι του Ελάχιστου 
Εγγυημένου Εισοδήματος και τα εξαρτώμενά τους πρόσωπα, όπως αυτά καθορίζονται στο Σχέδιο 
Ενίσχυσης Συνταξιούχων με Χαμηλά Εισοδήματα. Στο Σχέδιο συμμετείχαν δεκατέσσερα (14) ξενοδοχεία 

των ορεινών θερέτρων και του Πύργου Τυλληρίας, τα οποία παρείχαν τετραήμερη διαμονή τρεις (3) 

διανυκτερεύσεις και διατροφή οποιεσδήποτε μέρες της εβδομάδας, με ανώτατο ύψος επιχορήγησης τα 
σαράντα πέντε ευρώ (€45) κατά άτομο ανά ημέρα. Το Σχέδιο αξιοποιήθηκε από 800 περίπου πρόσωπα. 

3. Λαμβάνοντας υπ’ όψη το κρύο που επικρατεί κατά τη χειμερινή περίοδο και εμποδίζει τις μετακινήσεις 
ηλικιωμένων καθώς και το ότι διαφάνηκε πως ήταν δύσκολο να συγκεντρωθούν ταυτόχρονα πολλοί 
δικαιούχοι σε ένα ξενοδοχείο κατά την περίοδο υλοποίησης του πιο πάνω Σχεδίου, με αποτέλεσμα το 
κόστος του προσωπικού και της θέρμανσης να ήταν ασύμφορο για τους ξενοδόχους, συμφωνήθηκε 
όπως το Σχέδιο για το έτος 2019 πραγματοποιηθεί κατά την εαρινή περίοδο. Ως εκ τούτου, καταρτίστηκε 
αναθεωρημένο σχέδιο με τίτλο “Σχέδιο Επιχορήγησης Διακοπών Χαμηλοσυνταξιούχων σε Ξενοδοχεία 
των Ορεινών Θερέτρων και του Πύργου κατά την περίοδο Μαρτίου - Μαΐου 2019”, το οποίο κάλυπτε 

τετραήμερη διαμονή τρεις (3) διανυκτερεύσεις και διατροφή από Παρασκευή έως Δευτέρα, με ανώτατο 
ύψος επιχορήγησης τα πενήντα ευρώ (€50) κατά άτομο την ημέρα. 

Σύνολο 1.041 1.070 2,79% 2.343.456 2.352.524 0,39% 
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4. Επισημαίνεται ότι το Υπουργείο Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, στο πλαίσιο της 
συνεχούς διερεύνησης της κοινωνικής του πολιτικής με στόχο την παροχή ποιοτικών υπηρεσιών στις 
ασθενέστερες κοινωνικοοικονομικά ομάδες του πληθυσμού, θεώρησε ότι πέραν των δικαιούχων του 
Σχεδίου Ενίσχυσης Συνταξιούχων με Χαμηλά Εισοδήματα και των χαμηλοσυνταξιούχων που είναι 
δικαιούχοι του Ελάχιστου Εγγυημένου Εισοδήματος, μπορούσαν να στηριχθούν και οι συνταξιούχοι με 
ετήσιο εισόδημα μέχρι €15.500 για μονήρεις και μέχρι €20.000 για οικογένειες, για να έχουν τη 
δυνατότητα να απολαύσουν κάποιες μέρες επιχορηγημένων διακοπών. Συνεπώς, με την εφαρμογή του 
αναθεωρημένου Σχεδίου κατά το 2019 αυξήθηκαν τόσο οι επωφελούμενοι του Σχεδίου, όσο και οι 
συμμετέχοντες στο Σχέδιο, οι οποίοι ανήλθαν σε 2.000 πρόσωπα. 

5. Περαιτέρω, στο Σχέδιο που υλοποιήθηκε για το 2019 συμμετείχαν 18 ξενοδοχεία/τουριστικά 
καταλύματα, δεδομένου ότι επέδειξαν ενδιαφέρον για συμμετοχή στο Σχέδιο κατόπιν σχετικής 
επικοινωνίας του Υπουργείου Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων τόσο με το 
Υφυπουργείο Τουρισμού, όσο και με Συνδέσμους Ξενοδόχων. Μοναδική προϋπόθεση για τη συμμετοχή 
τους στο Σχέδιο είναι να έχουν σχετική άδεια λειτουργίας. 

6. Λαμβάνοντας υπ’ όψη ότι η λειτουργία των συμμετεχόντων στο Σχέδιο ξενοδοχείων προσφέρει 
σημαντικό αριθμό θέσεων εργασίας σε ευαίσθητες περιοχές της υπαίθρου, ενισχύει το τουριστικό προϊόν 
της Κύπρου, στηρίζει σε σημαντικό βαθμό κοινότητες που αντιμετωπίζουν σοβαρά προβλήματα 
οικονομικής δραστηριοποίησης και ταυτόχρονα προσφέρει ποιοτικές υπηρεσίες σε μια από τις πλέον 
ευάλωτες ομάδες του πληθυσμού, τους συνταξιούχους με χαμηλά εισοδήματα, το Υπουργείο Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων θα μελετήσει την περαιτέρω διεύρυνση τόσο των 
επωφελούμενων του Σχεδίου, περιλαμβανομένων προσώπων με αναπηρίες υπό προϋποθέσεις, όσο 
και των συμμετεχόντων ξενοδοχείων/τουριστικών καταλυμάτων σε άλλες περιοχές.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.716, ημερομηνίας 3 Ιουλίου, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

Για την αλιεία με τη χρήση καλαμιού από σκάφος απαιτείται η εκ των προτέρων έκδοση της σχετικής 
άδειας αλιείας από το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών (ΤΑΘΕ).  Η άδεια αλιείας είναι προσωπική και ο 
αδειούχος είναι υποχρεωμένος όπως φέρει μαζί του την άδεια αλιείας και το δελτίο ταυτότητάς του και να τα 
παρουσιάζει εφόσον του ζητηθούν από εξουσιοδοτημένο πρόσωπο.  Η χρήση της άδειας διέπεται και από 
συγκεκριμένους όρους οι οποίοι ανάμεσα σε άλλα προβλέπουν για την απαγόρευση αλιείας σε 
προστατευόμενες περιοχές, την αλιεία σε απόσταση μικρότερη των 100 μέτρων από εγκαταστάσεις 
ιχθυοτροφείου, απαγορεύουν την αλιεία ιχθύων πέραν των 10 κιλών ανά εικοσιτετράωρο και απαγορεύουν την 
αλιεία πέραν των τριών ιχθύων ανά εικοσιτετράωρο, ανεξαρτήτως βάρους, αν πρόκειται για την αλιεία του 
μακρύπτερου τόνου που οι ερασιτέχνες αλιείς αλιεύουν με το καλάμι κατά τους καλοκαιρινούς μήνες. 
Λεπτομερείς πληροφορίες για τους όρους αλιείας βρίσκονται στην επίσημη ιστοσελίδα του Τμήματος Αλιείας 
και Θαλάσσιων Ερευνών (http://www.moa.gον.cy/moa/dfmr/dfmr). 

 Όσον αφορά στην αλιεία με καλάμι από την ακτή, δεν απαιτείται η εκ των προτέρων έκδοση σχετικής 
άδειας αλιείας από το ΤΑΘΕ, αλλά δεν επιτρέπεται η αλιεία σε προστατευόμενες περιοχές.  Παράλληλα, 
ισχύουν όλες οι πρόνοιες της νομοθεσίας που διέπουν την ερασιτεχνική αλιεία και οι οποίες ανάμεσα σε άλλα 
καθορίζουν τα απαγορευμένα είδη αλιείας και τα είδη που διέπονται από ελάχιστα επιτρεπόμενα μεγέθη.  Στον 
πιο κάτω πίνακα παρατίθενται τα ελάχιστα επιτρεπόμενα μεγέθη των θαλάσσιων οργανισμών. 

Κοινή ονομασία Επιστημονική ονομασία Ελάχιστο ολικό μήκος 

Ψάρια   

Λαβράκι Dicentrarchus labrax 25 cm 

Σπάρος Diplodus annularis 12 cm 

Ούγαινα Diplodus puntazzo 18 cm 

Σορκός Diplodus sargus 23 cm 

Χαρατζίδα Diplodus vulgaris 18 cm 

Γαύρος Engraulis encrasicolus 9 cm 

Ορφός, σφυρίδα, βλάχος Epinephelus spp. 45 cm 

Πεσκαντρίτσα Lophius spp. 30 cm 

Μούρμουρος Lithognathus mormyrus 20 cm 
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Μπακαλιάρος Merluccius 20 cm 

Κέφαλοι Mugil spp. 16 cm 

Μπαρμπούνι, στρίλια Mullus spp. 11 cm 

Φατσούκλι Pagellus acarne 17 cm 

Μπαλάς Pagellus bogaraveo 33 cm 

Λυθρίνι Pagellus erythrinus 15 cm 

Φαγγρί Pagrus 18 cm 

Κολαούζος Polyprion americanus 45 cm 

Σαρδέλα Sardina pilchardus 11 cm 

Κολιός, σκουμπρί Scomber spp. 18 cm 

Γλώσσα Solea vulgaris 20 cm 

Τσιπούρα Sparus aurata 20 cm 

Σαφρίδια Trachurus spp. 15 cm 

Μαλακόστρακα 

Αστακός Homarus gammarus 300 mm ή 105 mm MK 

Αστακός αντενάτος Palinuridae 240 mm ή 90 mm MK 

Καραβίδα Nephrops norvegicus 70 mm ή 20 mm MK 

Γαρίδα Parapenaeus longirostris 20 mm MK 

Δίθυρα μαλάκια 

Μεγάλο χτένι Pecten jacobeus 10 cm 

Κοχύλια Venerupis spp. 25 mm 

Αχιβάδες Venus spp. 25 mm 

ΜΚ: μήκος κελύφους 

 Παραμένουμε στη διάθεση σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.728, ημερομηνίας 9 Ιουλίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σχετικά με την προεδρική λιμουζίνα και σύμφωνα με 
πληροφόρηση που έλαβα από το αρμόδιο Τμήμα του Υπουργείου μου σας αναφέρω τα ακόλουθα: 

1. Το κόστος αγοράς του καινούριου θωρακισμένου οχήματος, το οποίο αγοράστηκε για τις ανάγκες 
μετακίνησης του Προέδρου της Δημοκρατίας, ανέρχεται σε €258.850, πλέον Φ.Π.Α.  Στο πιο πάνω πόσο 
περιλαμβάνεται και η προμήθεια τεσσάρων (4) επιπλέον τροχών (ζάντα, ελαστικό, αισθητήρες πίεσης), 
ιδίου τύπου και διαστάσεων με τους τροχούς του οχήματος.  Σημειώνεται ότι το κόστος αγοράς του 
προηγούμενου θωρακισμένου οχήματος (η αγορά έγινε 2010 και δεν περιελάμβανε τους 4 επιπλέον 
τροχούς) ήταν €291.000, πλέον Φ.Π.Α.  Η δαπάνη για το καινούριο όχημα διενεργήθηκε από πιστώσεις 
του Άρθρου 07589 - Κεφάλαιο 0101 του Προϋπολογισμού της Προεδρίας “Αγορά άλλων οχημάτων και 
κινητών μηχανημάτων”. 

2. Με βάση τη συμφωνία για την προμήθεια του καινούριου θωρακισμένου οχήματος, το κόστος 
συντήρησης για έξι (6) χρόνια ανέρχεται σε €36.000, πλέον Φ.Π.Α.  Το πιο πάνω ποσό περιλαμβάνει 
τόσο τις εργασίες προληπτικής συντήρησης όσο και διορθωτικής συντήρησης (διερεύνηση και 
αποκατάσταση βλαβών), σύμφωνα με τις απαιτήσεις του κατασκευαστή και με όλα τα 
ανταλλακτικά/εξαρτήματα που απαιτούνται για τις εν λόγω εργασίες, εξαιρουμένων των ελαστικών.  
Όσον αφορά στην κατανάλωση καυσίμων, με βάση τις τεχνικές προδιαγραφές του κατασκευαστή και το 
πιστοποιητικό συμμόρφωσης του οχήματος, η μεικτή κατανάλωση ανέρχεται σε 14,9 λίτρα ανά 100 
χιλιόμετρα. 

3. Όσον αφορά στο προηγούμενο όχημα, το συνολικό κόστος συντήρησης τα τελευταία πέντε (5) χρόνια, 
εξαιρουμένων των ελαστικών, ήταν €138.654.  Το ποσό αυτό περιλαμβάνει το κόστος για τις εργασίες 
προληπτικής και διορθωτικής συντήρησης (αποκατάσταση βλαβών), καθώς και τις επιδιορθώσεις του 
αμαξώματος λόγω ατυχημάτων.  Σε σχέση με το κόστος καυσίμων, τα τελευταία πέντε (5) χρόνια 
δαπανήθηκε το συνολικό ποσό των €28.038,73. 
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4. Το προηγούμενο όχημα που χρησιμοποιείται για τη μετακίνηση του Προέδρου έχει διανύσει συνολικά 
200 000 χιλιόμετρα, από το 2010 μέχρι σήμερα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.735, ημερομηνίας 11 Ιουλίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα; 

 Με την υιοθέτηση της Σύμβασης αρ. 189 για τους Οικιακούς Εργαζομένους, από την Διεθνή Σύνοδο 
Εργασίας το 2011, το Υπουργείο Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η θεσμοθετημένη 
διαδικασία, ξεκίνησε συζήτηση για το ενδεχόμενο κύρωσης της Σύμβασης. Το 2012 συστάθηκε Τεχνική 
Επιτροπή για εξέταση του θέματος, με τη συμμετοχή των εμπλεκόμενων κρατικών υπηρεσιών και των 
κοινωνικών εταίρων, η οποία κατέγραψε διάφορες δυσκολίες που αφορούσαν την κύρωση. Δεδομένου ότι δεν 
υπήρξε συμφωνία, αποφασίστηκε η επανεξέταση του θέματος κατά διαστήματα. Το 2016 ζητήθηκε εκ νέου η 
άποψη των κοινωνικών εταίρων για το ενδεχόμενο κύρωσης, χωρίς ωστόσο να υπάρξει σύγκλιση απόψεων. 

 Έχω ήδη δώσει οδηγίες για πλήρη και ολοκληρωμένη μελέτη της Σύμβασης και προτίθεμαι να θέσω το 
θέμα εκ νέου στους κοινωνικούς εταίρους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.749, ημερομηνίας 16 Ιουλίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σχετικά με τα οχήματα των κρατικών αξιωματούχων, και 
σύμφωνα με πληροφόρηση που έλαβα από το αρμόδιο Τμήμα του Υπουργείου μου, σας αναφέρω τα 
ακόλουθα: 

 Το Τμήμα Ηλεκτρονικών Υπηρεσιών του Υπουργείου μου έχει αναθέσει τη Σύμβαση για την προμήθεια 
και συντήρηση δεκαεννέα (19) οχημάτων τύπου σαλούν (sedan) για τις ανάγκες μετακίνησης αξιωματούχων.  
Το ποσό ανάθεσης για κάθε ένα όχημα (VOLVO S90 2.0D D4 MOMENTUM) είναι €29.150 έκαστο πλέον ΦΠΑ 
(προμήθεια €28.500 και €650 για τη συντήρηση για πέντε χρόνια). Σημειώνεται ότι, το ποσό συντήρησης 
περιλαμβάνει τόσο τις εργασίες προληπτικής συντήρησης όσο και την επιδιόρθωση βλαβών, 
συμπεριλαμβανομένων των εξαρτημάτων/υλικών, εκτός από τα ελαστικά και τους συσσωρευτές. 

 Επιπρόσθετα, το Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών προγραμματίζει εντός Σεπτεμβρίου 2019, 
να προβεί στην προκήρυξη διαγωνισμού για αγορά ενός οχήματος υβριδικού τύπου. 

 Σημειώνεται ότι, η διάθεση των καινούργιων οχημάτων, τα οποία αναμένεται να παραληφθούν τέλος 
Φεβρουαρίου 2020, δεν έχει ακόμα αποφασιστεί. Από τον υφιστάμενο στόλο υπηρεσιακών οχημάτων για 
αξιωματούχους θα αποσυρθούν οχήματα μεγάλης ηλικίας, η συντήρηση των οποίων είναι οικονομικά 
ασύμφορη και τα οποία έχουν μεγάλη κατανάλωση καυσίμου και υψηλά επίπεδα εκπομπών ρύπων, και θα 
γίνει κατανομή των καινούργιων οχημάτων και των οχημάτων που θα παραμείνουν σε χρήση στους 
δικαιούχους.»Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Οικονομικών κ. Χάρη 

Γεωργιάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.750, ημερομηνίας 16 Ιουλίου 2019, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση με αρ. Eρ: 23.06.011.03.750 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Στο πλαίσιο της Στρατηγικής Συνεργασίας της Αρχής Τηλεπικοινωνιών Κύπρου με το Κέντρο 
Καινοτομίας IDEA της Τράπεζας Κύπρου, η Αρχή αρχικά είχε προσεγγίσει θετικά το ενδεχόμενο στήριξης της 
εκδήλωσης HackCyprus Hackathon που πραγματοποιήθηκε από τις 19 μέχρι 21η Ιουλίου 2019. 

 Μετά όμως από νέα στοιχεία που προέκυψαν, το Κέντρο Καινοτομίας IDEA της Τράπεζας Κύπρου δεν 
προχώρησε με τη στήριξη της εκδήλωσης, και κατά συνέπεια ούτε και η Αρχή Τηλεπικοινωνιών Κύπρου. 

 Αντίγραφο επιστολής του Ανώτατου Εκτελεστικού Διευθυντή της Αρχής Τηλεπικοινωνιών Κύπρου με αρ. 
φακ.: ΑΕΔΚΡ040000 και ημερ. 1/8/2019, επισυνάπτεται ως Συνημμένο I. 

 Παραμένω στη διάθεσή σας σε περίπτωση που χρειασθείτε πρόσθετες πληροφορίες.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.751, ημερομηνίας 22 Ιουλίου 2019, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αννίτας Δημητρίου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι το Υπουργείο 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, μετά από γραπτά παράπονα που τέθηκαν ενώπιόν του από τους 
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Δήμους των τουριστικών περιοχών Αγίας Νάπας, Παραλιμνίου, Λάρνακας και Λεμεσού σχετικά με τη χρήση 
των “σκούτερ” στην περιοχή τους, καθώς επίσης μετά και από αίτημα της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων ανέλαβε πρωτοβουλία να εξετάσει τη δυνατότητα νομοθετικής ρύθμισης 
της διακίνησης των “σκούτερ”. 

2. Στα πλαίσια αυτά το όλο θέμα συζητήθηκε με όλους τους εμπλεκομένους, το Τμήμα Οδικών 
Μεταφορών, το Τμήμα Δημοσίων Έργων, το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, την Αστυνομία, την 
Ένωση Δήμων, και ξεχωριστά με τους Δήμους των τουριστικών περιοχών Αγίας Νάπας, Παραλιμνίου, 
Λάρνακας και Λεμεσού. 

3. Παρά το γεγονός ότι οι θέσεις των άμεσα επηρεαζόμενων Δήμων των τουριστικών περιοχών ήταν 
συγκρουόμενες και ούτε οι Δήμοι ούτε και η Αστυνομία αποδέχονταν την εποπτεία της όποιας νομοθετικής 
ρύθμισης υιοθετείτο, το Υπουργείο προχώρησε στη σύνταξη προσχεδίου νομοσχεδίου, το οποίο τέθηκε 
ενώπιον της Νομικής Υπηρεσίας του Κράτους, για νομοτεχνικό έλεγχο. Το νομοσχέδιο αποσκοπούσε στη 
ρύθμιση της διακίνησης των “σκούτερ”. 

4. Η Νομική Υπηρεσία, μετά τη μελέτη του νομοσχεδίου, έθεσε σειρά ερωτημάτων τα οποία ουσιαστικά 
αφορούσαν τη ρύθμιση της αγοράς και όχι τη ρύθμιση διακίνησης των “σκούτερ”. Διαφάνηκε, δηλαδή, ότι πριν 
τη ρύθμισης της διακίνησης των “σκούτερ” θα πρέπει να προηγηθεί η ρύθμιση της αγοράς. 

5. Σημειώνεται ότι, όπως προκύπτει από την ενημέρωση που λάβαμε, τα ίδια προβλήματα κατάταξης, 
διαχείρισης αστυνόμευσης και ρύθμισης των λεγόμενων “personal mobility vehicles” αντιμετωπίζουν όλες οι 
ευρωπαϊκές χώρες. Το θέμα συζητήθηκε πρόσφατα, στις 7 Μαρτίου 2019 και 15 Μαΐου 2019, σε συναντήσεις 
του High Level Group on Road Safety ενώπιον του οποίου τέθηκαν πληροφορίες που έχουν συλλεγεί από την 
Ισπανία σε σχέση με τις ρυθμίσεις των κρατών μελών. 

 Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή καταβάλλει κάθε προσπάθεια για συλλογή στοιχείων από όλα τα κράτη μέλη 
και το θέμα θα συνεχίσει να συζητείται στις συναντήσεις του High Level Group on Road Safety, για να 
αποφασιστούν τα αναγκαία μέτρα που θα ληφθούν, π.χ. έκδοση σύστασης ή ετοιμασία εναρμονιστικών 
μέτρων. 

6. Με βάση τα πιο πάνω το Υπουργείο μελετά τις εξελίξεις σε ευρωπαϊκό επίπεδο και παράλληλα θα 
προβεί στις απαιτούμενες ενέργειες για την προώθηση νομοθετικής ρύθμισης του θέματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2019 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.757, ημερομηνίας 29 Ιουλίου 2019, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Η απάντηση στα ερωτήματα που εγείρονται στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.757 είναι η ακόλουθη: 

1. Καταρχήν σημειώνεται ότι, σύμφωνα με τα στοιχεία που διαθέτει το Υπουργείο Υγείας, το φαινόμενο 
άρνησης των γονέων κατά του εμβολιασμού των παιδιών τους στην Κύπρο, δεν φαίνεται να παρουσιάζει 
μεγάλη έκταση στην παρούσα φάση. Η θέση αυτή φαίνεται να αντικατοπτρίζεται και να επιβεβαιώνεται 
από τα αποτελέσματα της παγκύπριας έρευνας του Υπουργείου Υγείας που διενεργείται σε δείγμα 420 
περίπου παιδιών παγκύπρια, κάθε τρία χρόνια, με οδηγίες του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας (ΠΟΥ) 
και με στόχο τον έλεγχο της εμβολιαστικής κάλυψης των παιδιών με τα βασικά εμβόλια. 

2. Παρότι η ανάλυση των αποτελεσμάτων της τελευταίας έρευνας του 2019, δεν έχει ακόμα ολοκληρωθεί, 
τα ποσοστά κάλυψης εμβολιασμένων παιδιών με τα βασικά εμβόλια από προηγούμενα έτη, φαίνονται 
στον πιο κάτω Πίνακα 1: 

Πίνακας 1. Ποσοστά κάλυψης εμβολιασμένων παιδιών, χωρίς να λαμβάνονται υπόψη οι ημερομηνίες 

Έτος Αρ. Παιδιών DTP1 DTP2 DTP3 

OPV1/ 

IPV1 

OPV2/ 

IPV2 

OPV3/ 

IPV3 MMR 

2015 417 99.8% 99.0% 97.1% 99.8% 99.0% 97.1% 90.2% 

2012 420 99.8% 99.8% 98.8% 99.8% 99.8% 98.8% 86.2% 

 Είναι επίσης σημαντικό να αναφερθεί ότι, σε ειδικό ερωτηματολόγιο που συμπληρώνεται στη διάρκεια 
της έρευνας και στο οποίο εξετάζονται οι λόγοι μη εμβολιασμού ενός παιδιού (σε περιπτώσεις ελλείψεων 
εμβολιασμών), οι λόγοι άρνησης εμβολιασμού για φιλοσοφικούς λόγους (ομοιοπαθητική, θρησκεία 
κ.λπ.) φτάνουν μόλις το 2% των γονέων. Οι περισσότερες περιπτώσεις αφορούσαν αναβολή λόγω 
ασθένειας του παιδιού. 
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3. Το Υπουργείο Υγείας ωστόσο, στοχεύοντας στην ενθάρρυνση και ενίσχυση του εμβολιαστικού 
προγράμματος και έγκαιρης αντιμετώπισης του φαινομένου της άρνησης εμβολιασμού, έχει προχωρήσει 
με τη σύσταση ειδικής Επιτροπής Αντιμετώπισης του φαινομένου της Άρνησης Εμβολιασμού. Στην 
Επιτροπή εκτός από λειτουργούς του Υπουργείου Υγείας, συμμετέχουν επίσης, το Υπουργείο Παιδείας 
και Πολιτισμού και εκπρόσωποι από τον Παγκύπριο Ιατρικό Σύλλογο και την Παιδιατρική Εταιρεία 
Κύπρου, από τον Ακαδημαϊκό τομέα με εκπροσώπους των Ιατρικών Σχολών των Πανεπιστημίων 
Κύπρου, Ευρωπαϊκού Πανεπιστημίου και Πανεπιστημίου Λευκωσίας. Η Επιτροπή προωθεί την 
υλοποίηση δράσεων τόσο για την εκτίμηση της έκτασης του προβλήματος στην Κύπρο και την 
αντιμετώπιση του φαινομένου και ενθάρρυνση των γονέων για ολοκλήρωση και αναπλήρωση τυχόν 
ελλείψεων στο εμβολιαστικό σχήμα των παιδιών τους. 

4. Πέραν των πιο πάνω, δράσεις αύξησης της εμβολιαστικής κάλυψης των παιδιών προωθούνται μέσω 
των διαφόρων υπηρεσιών του Υπουργείου Υγείας όπως είναι η Σχολιατρική Υπηρεσία και η λειτουργία 
Συστήματος Επιδημιολογικής Επιτήρησης και Ελέγχουν Λοιμωδών Νοσημάτων πχ πολιομυελίτιδας, 
ιλαράς, ερυθρός, φυματίωσης ώστε καταγράφεται η κατάσταση ανά πάσα στιγμή και να 
αντιμετωπίζονται έγκαιρα τυχόν αυξήσεις στην εμφάνιση συγκεκριμένων λοιμωδών νοσημάτων. 

5. Περαιτέρω τονίζεται ότι, με την εισαγωγή του Γενικού Συστήματος Υγείας, σημαντικό ρόλο στην 
πρόληψη και αντιμετώπιση των γονέων που εμφανίζονται διατακτικοί ή αρνητικοί έναντι των 
εμβολιασμών, καλείται να διαδραματίσει ο Προσωπικός Παιδίατρος, στον οποίο παραχωρούνται μάλιστα 
ειδικά κίνητρα ως προς τον στόχο αυτό. 

6. Όσον αφορά στο ερώτημα για το κατά πόσο το Υπουργείο Υγείας προτίθεται να μελετήσει την 
υφιστάμενη διαδικασία λήψης συγκατάθεσης εμβολιασμού από τους γονείς και την πιθανή 
διαφοροποίησή της ή την προώθηση της αναγκαίας νομοθετικής ρύθμισης, ώστε την ευθύνη για τον μη 
εμβολιασμό των παιδιών και των πιθανών αρνητικών επιπτώσεων που μπορεί να προκύψουν στην 
υγεία τους να την έχει ο γονέας, σημειώνονται τα ακόλουθα: 

 (α)  Ο εμβολιασμός σύμφωνα με την υφιστάμενη νομοθεσία, καθίσταται υποχρεωτικός μόνο αν 
αποτελεί μέτρο ελέγχου ή αντιμετώπισης επικίνδυνης μεταδοτικής ασθένειας. Σύμφωνα με τον 
περί Λοιμοκάθαρσης Νόμο (Κεφ. 260, Παράγραφος 6(α) «Το Υπουργικό Συμβούλιο δύναται με 
Διάταγμα να εκδίδει Κανονισμούς που δημοσιεύονται στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας 
για τον καθορισμό των μέτρων που λαμβάνονται εντός της Δημοκρατίας σε οποιαδήποτε τοπική 
περιοχή, είτε εντός είτε εκτός της Δημοκρατίας, που κηρύχτηκε ως μολυσμένη τοπική περιοχή». 

 (β)  Στις περιπτώσεις που γονείς δεν εμβολιάζουν τα παιδιά τους γιατί φοβούνται τις παρενέργειες, οι 
Λειτουργοί Υγείας ενημερώνουν για τις πιθανές επιπτώσεις μη εμβολιασμού ενός παιδιού αλλά η 
χορήγηση εμβολίου γίνεται μόνο εφόσον εξασφαλιστεί η συναίνεση των γονέων/κηδεμόνων τους. 

 (γ) Το Υπουργείο Υγείας, λαμβάνοντας υπόψιν ότι το φαινόμενο άρνησης εμβολιασμού στη χώρα 
μας είναι περιορισμένο και έχοντας κατά νου τις αρνητικές αντιδράσεις που τυχόν να προκαλέσει 
η λήψη αυστηρών μέτρων όπως τεκμηριώνεται από εμπειρίες άλλων χωρών, επικεντρώνεται σε 
πρακτικές πρόληψης και δημιουργίας κουλτούρας προστασίας και προαγωγής της υγείας και 
πρόληψης της ασθένειας, παρά τη λήψη μέτρων που τυχόν να προκαλέσουν την αντίδραση των 
γονέων, να αναδείξουν το κίνημα κατά των εμβολιασμών και να φέρουν αντίθετα με τα 
προσδοκόμενα αποτελέσματα. Το Υπουργείο Υγείας θεωρεί ότι, ο εμβολιασμός των παιδιών επί 
του παρόντος δεν απαιτεί την οποιαδήποτε λήψη μέτρων υποχρεωτικότητας. Απαιτεί όμως τη 
συνέχιση της συνεργασίας με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς για ενημέρωση και 
ευαισθητοποίηση του πληθυσμού και εκπαίδευση των επαγγελματιών υγείας, αλλά και των 
γονέων. 

7. Εάν για οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων, παραμένω  στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2019 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.760, ημερομηνίας 31ης Ιουλίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης 
Ατόμων με Αναπηρίες εφαρμόζει νομοθεσίες και σχέδια για κοινωνικές παροχές και υπηρεσίες προς τα άτομα 
με αναπηρίες. Δικαιούχοι είναι Κύπριοι πολίτες, Ευρωπαίοι πολίτες με διαμονή για τουλάχιστον 12 μήνες στην 
Κυπριακή Δημοκρατία, καθώς και άτομα με καθεστώς αναγνωρισμένου πρόσφυγα ή συμπληρωματικής 
προστασίας. Δικαιούχοι Δελτίου Στάθμευσης είναι επιπρόσθετα άτομα ανεξαρτήτως υπηκοότητας που 
διαμένουν μόνιμα στην Κύπρο ενώ δικαιούχοι οικονομικής βοήθειας για αγορά τροχοκαθίσματος είναι παιδιά 
ανεξαρτήτως υπηκοότητας που έχουν σχετική σύσταση από τους φυσιοθεραπευτές των σχολείων του 
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Υπουργείου Παιδείας. Τηρώντας την αρχή της νομιμότητας, οι αιτητές εγκρίνονται όταν ικανοποιούν τα κριτήρια 
και τις προϋποθέσεις των νομοθεσιών και σχεδίων. 

 Η διεύρυνση των κοινωνικών παροχών του εν λόγω Τμήματος με δικαιούχους και τα άτομα με καθεστώς 
αναγνωρισμένου πρόσφυγα ή συμπληρωματικής προστασίας, εγκρίθηκε, μετά από πρόταση του Υπουργείου 
Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, από το Υπουργικό Συμβούλιο με την Απόφαση αρ. 82.186 
και ημερομηνία 7.3.2017.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2019 της Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Βασιλικής Αναστασιάδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.761, ημερομηνίας 31ης Ιουλίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σχετικά με τα δύο σημεία επί της λεωφόρου Γρίβα Διγενή όπου 
έχουν τοποθετηθεί κάμερες για τροχαίες παραβάσεις, και σύμφωνα με πληροφόρηση που έλαβα από το 
αρμόδιο Τμήμα του Υπουργείου μου, σας αναφέρω τα ακόλουθα σε σχέση με τα δύο πρώτα ερωτήματα που 
αφορούν το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων: 

1. Οι δύο κάμερες έχουν τεθεί σε λειτουργία αρχές Μαΐου του 2013. 

2. Το συνολικό κόστος αγοράς και εγκατάστασης του συστήματος ανέρχεται σε €84.480, πλέον Φ.Π.Α. και 
το ποσό που δαπανήθηκε για τη συντήρηση και την αποκατάσταση βλαβών και ζημιών μέχρι σήμερα 
ανέρχεται σε €13.795, πλέον Φ.Π.Α. 

 Παρακαλώ σημειώστε ότι τα ερωτήματα 3 και 4 αφορούν την Αστυνομία Κύπρου.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση. 

 Δε θα μπούμε σήμερα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Δε θα γίνει συνεδρία την ερχόμενη Παρασκευή, αλλά σε δεκαπέντε μέρες.  Θα προσπαθήσω με τη δική 
σας βοήθεια να τηρήσω το δεκαπενθήμερο για τις ολομέλειες, για να αξιοποιείται από κάποιες επιτροπές και 
μια Παρασκευή, γιατί αντιλαμβάνομαι το βάρος των θεμάτων που υπάρχουν και τον αριθμό των θεμάτων που 
υπάρχουν.  Το έχουμε συζητήσει ιδιαίτερα με την επιτροπή Νομικών.  Οπότε, για να δουλέψει αυτό το 
σύστημα, θα έχουμε περισσότερη δουλειά το δεκαπενθήμερο, αλλά θα πρέπει να αξιοποιείται και η κενή 
Παρασκευή. 

 Εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.   

 Η  επόμενη συνεδρία της Βουλής των Αντιπροσώπων ορίζεται για τη μεθεπόμενη Παρασκευή, 27 
Σεπτεμβρίου 2019, στις 11.00 π.μ., με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη:  

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία 

 1.  Ο περί της Εικοστής Τέταρτης Τροποποίησης του Συντάγματος Νόμος 
του 2019. 
(Πρόταση νόμου των κ. Νικόλα Παπαδόπουλου εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος, Μαρίνου 
Σιζόπουλου εκ μέρους του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ και 
Μιχάλη Γιωργάλλα εκ μέρους της Αλληλεγγύης). 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.109-2019). 

 2.  Σχέδιο απόφασης της Βουλής των Αντιπροσώπων για την 
τροποποίηση του Κανονισμού της Βουλής των Αντιπροσώπων της 
Κυπριακής Δημοκρατίας. 
(Αρ. Φακ. 23.15.001). 

 3.  Οι περί Σχολής Κωφών - Θέση Διευθυντή (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.012-2018). 

 4.  Ο περί Διενέργειας Εράνων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2017. 
(Πρόταση νόμου των κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά, Ευανθίας Σάββα και 
Ειρήνης Χαραλαμπίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες Δυνάμεις). 
(Αρ. Φακ. 23.02.058.078-2017). 
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 5.  Ο περί Διενέργειας Εράνων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2017. 
(Πρόταση νόμου των κ. Γιώργου Περδίκη, προέδρου του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών, Γιώργου Λιλλήκα, προέδρου της 
Συμμαχίας Πολιτών, και της κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις). 
(Αρ. Φακ. 23.02.058.082-2017). 

 6.  Ο περί Οδικής Μεταφοράς Επικίνδυνων Εμπορευμάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.153-2019). 

 7.  Οι περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Τέλη και Δικαιώματα Αναφορικά με 
Ποντοπόρα Εμπορικά Κυπριακά Πλοία) Κανονισμοί του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.087-2019). 

 8.  Ο περί Ελάχιστου Εγγυημένου Εισοδήματος και Γενικότερα περί 
Κοινωνικών Παροχών (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.101-2019).                       

 9.  Ο περί της Διευκόλυνσης της Άσκησης των Δικαιωμάτων των 
Εργαζομένων στο Πλαίσιο της Ελεύθερης Κυκλοφορίας των 
Εργαζομένων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.157-2019). 

 10.  Οι περί Αρχής Αντιμετώπισης Εξαρτήσεων Κύπρου - Θέσεις 
Προϊστάμενου Τομέα - Λειτουργού Α΄ (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2019 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.086-2019). 

 11.  Σχέδιο ψηφίσματος της Βουλής των Αντιπροσώπων για την 
προσπάθεια της Τουρκίας να αλλάξει το καθεστώς της περίκλειστης 
πόλης της Αμμοχώστου. 
(Κατατέθηκε από τους κ. Γεώργιο Γεωργίου, Κυριάκο Χατζηγιάννη, 
Γιώργο Κάρουλλα και Ονούφριο Κουλλά, βουλευτές εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου, εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού). 
(Αρ. Φακ. 23.10.001). 

Αποσύρσεις 12.  Ο περί της Εικοστής Πέμπτης Τροποποίησης του Συντάγματος Νόμος 
του 2019. 
(Πρόταση νόμου του κ. Μιχάλη Γιωργάλλα εκ μέρους της Αλληλεγγύης). 
(Αρ. Φακ. 23.02.060.111-2019). 

 13.  Ο περί της Πρόληψης και της Καταπολέμησης της Σεξουαλικής 
Κακοποίησης, της Σεξουαλικής Εκμετάλλευσης Παιδιών και της 
Παιδικής Πορνογραφίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.110-2019). 

 14.  Ο περί Στρατού της Δημοκρατίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.134-2019). 

 15.  Οι περί Εθνικής Φρουράς (Στρατιωτικά Μετάλλια) Κανονισμοί του 
2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.062-2019). 

 16.  Οι περί Στρατού της Δημοκρατίας (Στρατιωτικά Μετάλλια) Κανονισμοί 
του 2019. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.063-2019). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 «Το δημογραφικό πρόβλημα στην Κύπρο, οι επιπτώσεις του στην οικονομία 
και την κοινωνία και οι πολιτικές που μπορεί να επιφέρουν πληθυσμιακή 
αναζωογόνηση στην πατρίδα μας». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του κ. Μιχάλη Γιωργάλλα, βουλευτή εκλογικής 
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περιφέρειας Αμμοχώστου). 
(Αρ. Φακ. 23.05.052.002-2019). 

 Στο σημείο αυτό να σας ενημερώσω ότι στην επόμενη συνεδρία της Βουλής θα τεθεί ενώπιον του 
σώματος για έγκριση Σχέδιο Απόφασης της Βουλής των Αντιπροσώπων για τροποποίηση των κανονισμών 
λειτουργίας της Βουλής. 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  12.03   μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

(αλφαβητικά κατά κόμμα) 

ΔΗΣΥ 

Αριστείδου Μαριέλλα Κωνσταντίνου Κώστας 

Γεωργίου Γεώργιος Μαυρίδης Μάριος 

Δημητρίου Αννίτα Νεοφύτου Αβέρωφ 

Δημητρίου Δημήτρης Νουρής Νίκος 

Δίπλαρος Ευθύμιος Σταύρου Ελένη 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Τορναρίτης Νίκος 

Κάρουλλας Γιώργος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Κυπριανού Ανδρέας  

ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 

Γεωργίου Τ. Γιώργος Μαύρου Ελένη 

Δαμιανού Άριστος Πασιουρτίδης Αντρέας 

Καυκαλιάς Αντρέας Σάββα Ευανθία 

Κέττηρος Νίκος Στεφάνου Στέφανος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυπριανού Άντρος Φακοντής Αντρέας 

Κώστα Κώστας Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λουκαΐδης Γιώργος  

ΔΗΚΟ 

Ερωτοκρίτου Χριστιάνα Μυλωνάς Παύλος 

Κουλίας Ζαχαρίας Ορφανίδης Χρίστος 

Λεωνίδου Πανίκος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Μουσιούττας Μαρίνος Προκοπίου Γεώργιος 

ΚΣ ΕΔΕΚ 

Ευσταθίου Κωστής Σιζόπουλος Μαρίνος 

Συμμαχία Πολιτών 

Λιλλήκας Γιώργος  

Αλληλεγγύη 

Συλλούρης Δημήτρης 

(Πρόεδρος Βουλής) 

Γιωργάλλας Μιχάλης 

Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών 

Θεοπέμπτου Χαράλαμπος Περδίκης Γιώργος 
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ΕΛΑΜ 

Παπαγιάννης Λίνος Χρίστου Χρίστος 

Ανεξάρτητοι 

Θεολόγου Άννα  

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Μούσας Γιαννάκης (Μαρωνιτών) 

Μαχτεσιάν Βαρτκές (Αρμενίων) 

Μαντοβάνη Αντωνέλλα (Λατίνων) 

 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Προσφώνηση του Προέδρου της Bουλής και αντιφώνηση του Προέδρου της Βουλής των Ελλήνων κ. 
Κωνσταντίνου Τασούλα στα πλαίσια ειδικής συνεδρίας της Bουλής. 

2. Ενημέρωση από τον Πρόεδρο της Βουλής για την τοποθέτηση στα έδρανα των βουλευτών φορητών 
ηλεκτρονικών υπολογιστών για την εισαγωγή ψηφιακών εργασιών στις συνεδριάσεις της ολομέλειας και 
σχόλια από τους κ. Μάριο Μαυρίδη και Ειρήνη Χαραλαμπίδου. 

3. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής  

α. στην επικείμενη φιλοξενία της έκθεσης της Βουλής των Ελλήνων «Γλωσσόpolis - Περιηγήσεις στη 
νέα Ελληνική», 

β. στη 12η επέτειο της Διεθνούς Ημέρας Δημοκρατίας, 

γ. στη δημιουργία των θεσμών της «Παράλληλης Βουλής» και του «Σπιτιού του Πολίτη» και 

δ. στον ορισμό της κ. Αννίτας Δημητρίου ως Πρέσβειρας του Δικτύου Γυναικών Πολιτικών Ηγετών. 

4. Ενημέρωση για τις ακόλουθες δραστηριότητες της Βουλής των Αντιπροσώπωνꓽ 

α. Συμμετοχή του Προέδρου της Βουλής στην Τελετή Μνήμης με την ευκαιρίας της 80ής επετείου 
από την έναρξη του Β΄ Παγκόσμιου Πολέμου, στη Βαρσοβία. 

β. Συμμετοχή του κ. Νίκου Τορναρίτη στις συνεδρίες της Μόνιμης Επιτροπής για τον 
Προϋπολογισμό και Οικονομικό Σχεδιασμό της Ασιατικής Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης, στη 
Βαγδάτη. 

γ. Συμμετοχή των κ. Άριστου Δαμιανού, Ελένης Σταύρου και Ζαχαρία Κουλία στη 15η 
Διακοινοβουλευτική Διάσκεψη για την Κοινή Εξωτερική Πολιτική και Πολιτική Ασφάλειας και την 
Κοινή Πολιτική Ασφάλειας και Άμυνας, στο Ελσίνκι. 

δ. Συμμετοχή του κ. Γιώργου Τ. Γεωργίου στη Διακοινοβουλευτική Συνεδρία για το Άσυλο και τη 
Μετανάστευση, στο Ελσίνκι. 

ε. Συμμετοχή του κ. Γιώργου Λουκαΐδη στη συνεδρία της Επιτροπής Παρακολούθησης της Τήρησης 
των Υποχρεώσεων και Δεσμεύσεων των χωρών-μελών του Συμβουλίου της Ευρώπης. 

5. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων και συζήτηση (Ελένη Μαύρου, Πρόεδρος, Γεώργιος Γεωργίου) 
για την παραπομπή των θεμάτων «Ο περί Εκλογής Μελών της Βουλής των Αντιπροσώπων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2019» και «Ο περί Εκλογής Μελών της Βουλής των 
Αντιπροσώπων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2019». 

6. Ερωτήσεις βουλευτών: 

 Πρωτόκολλο αντιμετώπισης θυμάτων σεξουαλικής βίας στα ΤΑΕΠ - Ανέγερση πολυώροφων κτιρίων 
στην Κύπρο - Μέτρα πρόληψης και ενημέρωση πολιτών για τον ιό του Δυτικού Νείλου - Παράνομες 
επεμβάσεις σε παραλία στην Πέγεια - Παραλία λουομένων σε προστατευόμενη παραλία στην Αργάκα - 
Κέντρο Εξυπηρέτησης του Πολίτη στη Λάρνακα - Λύματα των εστιατορίων στην περιοχή Λατσί-Λουτρά 
της Αφροδίτης - Έλεγχος λειτουργίας των στεγανών δεξαμενών στις παραλίες Αγίου Ερμογένη Κουρίου 
και «Lady's Mile» από ΚΔ - Το ενδεχόμενο εγκατάστασης τεχνολογίας 5G στην Κύπρο - Σχέδια 
μετακίνησης της Λέσχης Ιπποδρομιών Κύπρου και μίσθωση κρατικής γης στον Άγιο Σωζόμενο-Ποταμιά 
- Απόρριψη υγρού αποβλήτου από εργοστάσιο στην ύπαιθρο της Αθηένου - Ρύθμιση της κυκλοφορίας 
δίκυκλων και τρίκυκλων ηλεκτρικών σκούτερ και ποδηλάτων με κινητήρα μπαταρίας - Αιτήματα 
Παγκύπριου Αντιαναιμικού Συνδέσμου και κάλυψη αναγκών ατόμων με αιμοσφαιρινοπάθειες από το 
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ΓΕΣΥ - Το ενδεχόμενο θεσμοθέτησης διαδικασίας αξιολόγησης του ΓΕΣΥ από τους πολίτες - Σύμβουλοι 
για την προώθηση και την ανάπτυξη του ΓΕΣΥ - Πρότυπο επαγγελμάτων στο ηλεκτρονικό σύστημα του 
Γραφείου Εργασίας - Μουσείο Δασικής Κληρονομιάς στον Κάμπο - Ανίχνευση αρσενικού στο νερό για 
ύδρευση στο Μάμμαρη - Προβλήματα λόγω αχρησίας της κινητής φωτογραφικής κάμερας σε υπηρεσία 
του Υπουργείου Εσωτερικών στη Λάρνακα - Ανταλλαγή εκκλησιαστικής γης με χαλίτικη στο Παραμάλι - 
Προμήθεια βρετανικών βάσεων Επισκοπής με νερό από την περιοχή Ανώγυρας - Συλλογή, 
επαναχρησιμοποίηση και αποστράγγιση ομβρίων υδάτων από κτηνοτροφικές μονάδες - Αλλαγή 
πολεοδομικών ζωνών του φράγματος του Κούρρη - Αποτελέσματα έρευνας σχετικά με έκρηξη στον 
Πενταδάχτυλο (εμπιστευτική ερώτηση) - Αναγνώριση και ανάπτυξη της κοινοτικής νοσηλευτικής - 
Εφαρμογή νομοθεσίας για τις παραλίες στο έδαφος των βρετανικών βάσεων - Στέγαση ξένων εργατών 
στην Κύπρο - Αιτητές πολιτικού ασύλου και παράνομη εργασία - Χρήση γερανών για ανέγερση ψηλών 
κτιρίων - Ανάγκη συντήρησης των φάρων και του γερανού στη μαρίνα Λάρνακας - Μεταβιβάσεις 
ελληνοκυπριακών περιουσιών στα κατεχόμενα - Το ενδεχόμενο θέσπισης κινήτρων σε στρατιώτες και 
στρατιωτικούς για εθελοντική αιμοδοσία - Ο σχεδιασμός του ενεργειακού κέντρου στο Βασιλικό - Η 
ανέγερση πρεσβευτικής κατοικίας στην Καμπέρα σε ακατάλληλο μισθωμένο οικόπεδο - Η λειτουργία 
των επιτροπών αξιολόγησης αναπηρίας των κέντρων αξιολόγησης - Η αξιοποίηση του «Σχεδίου 
Γιούνκερ» στην Κύπρο - Άδειες εκρίζωσης, υλοτομίας και αποκοπής κορμών - Επιβάρυνση αναπήρων 
πολέμου λόγω υποχρεωτικής επαναξιολόγησής τους από επιτροπή - Πολιτική Διακήρυξη για Καθαρή 
Ενέργεια στα Νησιά της ΕΕ και Κύπρος - Τέλη κοιμητηρίου από τις αρχές τοπικής διοίκησης Λάρνακας 
σε μέλη θρησκευτικών ομάδων - Πιστοποιητικά μίσθωσης στους πρόσφυγες ιδιοκτήτες στον 
προσφυγικό συνοικισμό Α΄ στο Αλεθρικό - Κρατική ενθάρρυνση για τη δημιουργία ξενώνων σε μη 
δημοφιλείς τουριστικούς προορισμούς - Αποσπάσεις εκπαιδευτικών - Πληρωμή εξετάσεων 
μεταμοσχευμένων με το ΓΕΣΥ - Μεθοδολογία διενέργειας εξέτασης STDs - Μη μετάδοση σημαντικών 
αθλητικών διοργανώσεων από το ΡΙΚ - Επαγγελματικός προσανατολισμός μαθητών - Εργοδότηση των 
νέων - Διαδικασία ολοκλήρωσης κανονισμών για τη διαχείριση οικιακών φαρμάκων - Τροποποίηση της 
νομοθεσίας για τη λειτουργία των σχολικών κυλικείων - Χρηματοδότηση για οδική σύνδεση τεμαχίου 
στον δήμο Τσερίου - Ευστάθεια του έργου της πλατείας Ελευθερίας - Πιλοτικό πρόγραμμα διαχείρισης 
των οργανικών αποβλήτων των ξενοδοχείων - Απόσταση φωτοβολταϊκού πάρκου ΑΗΚ στο Ακρωτήρι 
από ζώνη ειδικής προστασίας και Εντολή 2/2006 - Κρατικές χορηγίες και κατά χάριν δωρεές σε 
συντεχνίες - Απαλλαγή εισερχομένων στην επιστημονική δομή του Τμήματος Δασών από ενδοτμηματική 
εκπαίδευση - Το ενδεχόμενο θέσπισης της δεντροφύτευσης ως εναλλακτικής μορφής εξόφλησης 
προστίμων - Το Γενικό Διάταγμα Ανάπτυξης σχετικά με την τοποθέτηση φωτοβολταϊκών πλαισίων - 
Ζητήματα ασφάλειας των λουομένων στις θαλασσινές σπηλιές του Κάβο Γκρέκο και ανάγκη λήψης 
μέτρων - Προστασία εναπομείναντων δέντρων και αποκατάσταση πρασίνου στις λεωφόρους 
Αγλαντζιάς, Λάρνακος και Αμμοχώστου - Βυθιζόμενοι κάδοι απορριμμάτων στα αστικά κέντρα - Ίδρυση 
Σχολής Επιστημών και Τεχνολογίας της Θάλασσας του Πανεπιστημίου Κύπρου στη Λάρνακα. 

7. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Η ανέγερση πρατηρίου πετρελαιοειδών στην Ορμίδεια - Εντοπισμός χώρου για τη διεξαγωγή των βολών 
που πραγματοποιούνταν στον Ψεματισμένο - Εγκατάσταση κεραίας κινητής τηλεφωνίας δίπλα από το 
δημοτικό σχολείο Πισσουρίου - Αποπεράτωση παραλιακού πεζοδρόμου στο Παραλίμνι - Μετακίνηση 
φακέλων από το Επαρχιακό Κτηματολογικό Γραφείο Αμμοχώστου (εμπιστευτική απάντηση) - 
Κατασκευή δρόμων εντός της Βιοτεχνικής Περιοχής Κελλιών - Το κόστος κατασκευής του αποχετευτικού 
συστήματος στις Αγκλεισίδες - Διαπλάτυνση δρόμου και δημιουργία ποδηλατοδρόμου και πεζοδρόμου 
στην Αλαμινό - Αναβάθμιση δρόμου Αναβαργού-Μεσόγης - Ανάγκη βελτίωσης δρόμου στο Μέσα Χωριό 
- Αντιμετώπιση πλημμυρών - Πιθανή μετακίνηση πεδίου βολής - Εγκατάσταση ανελκυστήρων στους 
κυβερνητικούς οικισμούς - Μέθοδοι αντισύλληψης που παρέχονται από τα κρατικά νοσηλευτήρια - 
Αντιπλημμυρικά έργα στην περιοχή «Καμάρες» στη Λάρνακα - Ανάγκη αναβάθμισης και βελτίωσης του 
δρόμου Πέρα Ορεινής-Τσέρι - Συμπερίληψη καλλιεργήσιμων κτημάτων εντός του δήμου Αθηένου στους 
φόρους αποχετευτικού - Καταγγελίες για τη λειτουργία της Επιτροπής Ανακουφίσεως Παθόντων και 
ανάγκη αναβάθμισης του γραφείου εξυπηρέτησης των παθόντων - Η κατάσβεση φωτιάς σε ηλεκτρικά 
αυτοκίνητα - Πολιτιστικές εκδηλώσεις στον πρώην Αστυνομικό Σταθμό Καλαβασού - Παράτυπη 
λειτουργία σκουπιδότοπου στον Λυθροδόντα - Καταγγελίες του Συνδέσμου για Άτομα με Αυτισμό 
Κύπρου - Φθορές στο αγροτικό οδικό δίκτυο στο Ποτάμι - Μη αμοιβή των εκπαιδευτικών των ΚΙΕ για μη 
διεξαχθέντα μαθήματα και έκθεση διεθνούς οίκου για τα προγράμματα αγοράς υπηρεσιών του 
Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού - Λειτουργία και στελέχωση του Στρατιωτικού Νοσοκομείου 
Εκστρατείας - Τραπεζικές εγγυητικές για αλλοδαπούς εργαζομένους - Αγωγός υδατοπρομήθειας στον 
δρόμο Δερύνειας-Σωτήρας - Οικονομική βοήθεια στην κοινότητα Νέων Δημμάτων για υλοποίηση έργων 
- Το σχέδιο κινήτρων για τη σήμανση σκύλων σε παγκύπρια βάση - Διάθεση γεωργικών προϊόντων και 
πληρωμές γεωργών - Μουσείο Στρατιωτικής Ιστορίας - Η διοργάνωση παγκόσμιου συνεδρίου για την 
καλή διαβίωση στα κατεχόμενα και τυχόν ενέργειες της κυβέρνησης για τη μη πραγματοποίησή του - 
Φρουρά αστυνομικών στον τέως και σε πρώην Αρχηγούς Αστυνομίας - Τοποθέτηση γλυπτών στην 
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είσοδο της μαρίνας Αγίας Νάπας - Οι κτιριακές ανάγκες του Δημοτικού Σχολείου Γερίου Β΄ - Ο αριθμός 
των οικογενειακών συμβούλων - Αναπτυξιακά έργα στον Μουτουλλά - Η παραχώρηση καταδυτικού 
επιδόματος σε διαφορετικές ομάδες αυτοδυτών - Διαρροή λυμάτων στο αντλιοστάσιο του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Λευκωσίας - Προβλήματα στον ποταμό στα Λειβάδια Λάρνακας λόγω πολυομβρίας - 
Αποποινικοποίηση εκτρώσεων - Εμβολιαστική κάλυψη παιδιών στην Κύπρο - Δράσεις στο πλαίσιο της 
Εθνικής Στρατηγικής για τα Δικαιώματα του Παιδιού στην Υγεία και της Εθνικής Στρατηγικής για τη 
Σεξουαλική και Αναπαραγωγική Υγεία των Νέων - Εισήγηση για εισαγωγή μαθήματος για την κλιματική 
αλλαγή στα σχολεία - Το ιδιοκτησιακό καθεστώς του Κέντρου Περιβαλλοντικής Ενημέρωσης στη 
Σκαρίνου - Χρήση του μηχανήματος σόναρ του Ωκεανογραφικού Κέντρου του Πανεπιστημίου Κύπρου - 
Πυρκαγιές σε κατοικημένες περιοχές σε δήμους - Κυκλοφοριακό πρόβλημα στην έξοδο της 
Παρεκκλησιάς τα σαββατοκύριακα - Ανάδειξη ψηφιδωτού δαπέδου στη Λάρνακα - Δημιουργία 
προβλήτας στην περιοχή του παλαιού λιμανιού στην Κάτω Πάφο - Μέτρα για την ίση μεταχείριση των 
αγροπυροσβεστών ειδικών θηροφυλάκων - Μαύρος καπνός από τις εγκαταστάσεις του Γενικού 
Νοσοκομείου Λευκωσίας και επιπτώσεις στο περιβάλλον - Καθυστέρηση κατασκευής εμπορευματικού 
σταθμού στο αεροδρόμιο Λάρνακας - Αυξημένη παρουσία κουνουπιών λόγω της φετινής πολυομβρίας - 
Η μετακίνηση του γηπέδου του Ομίλου Αντισφαίρισης Λάρνακας και οι ανασκαφές για το αρχαίο λιμάνι 
Κιτίου - Ξένοι παρατηρητές σε τουρκική στρατιωτική άσκηση στα κατεχόμενα - Η εγκατάσταση του 
συστήματος φωτοεπισήμανσης - Εισπράξεις εισφορών και πληρωμές από το Ταμείο Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων - Σχέδιο επιχορήγησης διακοπών χαμηλοσυνταξιούχων - Ψάρεμα με καλάμι - Προεδρική 
λιμουζίνα - Μη επικύρωση της Σύμβασης Οικιακών Εργαζομένων του 2011 της Διεθνούς Οργάνωσης 
Εργασίας - Η διαχείριση του κονδυλίου για την προμήθεια νέων οχημάτων για κρατικούς 
αξιωματούχους, καθώς και των οχημάτων που θα αντικατασταθούν - Πληροφορίες για διεξαγωγή 
διαγωνισμού σε κατεχόμενη περιουσία Ελληνοκύπριου ιδιοκτήτη και για επιχορήγησή του από 
ημικρατικό οργανισμό - Νομοσχέδιο για ρύθμιση της χρήσης και της κυκλοφορίας ηλεκτρικών σκούτερ - 
Μη εμβολιασμός παιδιών - Ενδεχόμενη αναθεώρηση των σχεδίων παροχών του Τμήματος Κοινωνικής 
Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες - Η εγκατάσταση, λειτουργία και αξιολόγηση του συστήματος 
φωτοεπισήμανσης στη λεωφόρο Γρίβα Διγενή. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Τιμή:  €3,50 
 


